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گروه خبر // معاون هماهنگی اقتصادی رئیس جمهور در سفری یکروزه به استان هرمزگان از بخش های 
مختلف بزرگ ترین بندر تجاری و راهبردی کشور بازدید کرد و حمل یکسره کالاهای اساسی از بنادر و  
پیگیری برای رفع گره های اقتصادی از زنجیره تولید را به عنوان سیاست  جدی دولت سیزدهم دانست.

    به گزارش خبرنگار دریا ، »محســن رضایی« به همراه »مهدی دوســتی« استاندار هرمزگان و هیات همراه 
در بدو ورود به بندر شــهید رجایی با حضور در یادمان شــهدای گمنام این بندر به مقام شامخ دو شهید دوران 
 دفــاع مقدس ادای احترام کردند.معــاون امور هماهنگی اقتصادی رییس جمهور در ادامه به منظور بررســی 
ظرفیت های بندری و همچنین رفع موانع تخلیه و بارگیری کالاهای اساسی از بخش های مختلف مجتمع بندری 
شهید رجایی بازدید کرد. رضایی ضمن بازدید از بخش های مختلف منطقه ویژه اقتصادی بندر شهید رجایی، از 
جمله انبارهای ذخیره کالا، در جریان آخرین وضعیت ترخیص و روند بارگیری کالاهای اساسی قرار گرفت و 
فرآیند خروج کالاهای اساسی از این بندر تجاری را مورد بررسی قرار داد. رضایی که بندر شهید رجایی به عنوان 
بزرگترین بندر تجاری و کانتینری ایران را نخستین ایستگاه بازدید میدانی خود  در سفرش به هرمزگان قرار داد، در 

جمع خبرنگاران، اظهار داشت: در تکمیل سفر معاون اول رئیس جمهوری به هرمزگان، هدفم از سفر به این استان 
پیگیری وضعیت زلزله زدگان و پیگیری مسائل اقتصادی در بندر شهید رجایی و بنگاه های اقتصادی این استان است. 
وی، بندر شهید رجایی را یکی از کانون های اصلی واردات و صادرات کالاها دانست و اظهارداشت: 81 درصد 
 کالاهایی کانتینری و50 درصد کالاهای غیرنفتی از طریق این بندر تجاری وارد و صادر می گردد، بنابراین بندر 
شهید رجایی یک نقش مهم و کلیدی در توسعه اقتصاد ملی دارد. معاون هماهنگی امور اقتصادی رئیس جمهور 
با اشــاره به برنامه ریزی های صورت گرفته برای توسعه و گسترش زیرساخت های عمرانی بندر شهید رجایی، 
گفت: نزدیک 9 هزار کانتینر یعنی حدود 100 هزار تن کالا در این بندر بلاتکلیف مانده و همچنین مشکلاتی که 
در حوزه اموال تملیکی وجود دارد، باید با مدیریت صحیح سریع تر برطرف شود.  رضایی با بیان اینکه، معیشت 
مردم بیش از آن که در خارج از کشور در محاصره باشد در داخل با تحریم های داخلی اقتصادی مواجه است، 
بروکراسی های اداری و فرآیندهای دست و پاگیر در حوزه های مدیریتی و قانونی را به عنوان چالش های جدی 

رونق اقتصادی کشور دانست.

  

مدیر کل شرکت بیمه ایران استان 
هرمزگان عنوان کرد

شهروندان بیمه نامه 
آتش سوزی 

را جدی بگیرند 

معاون سیاسی ، امنیتی 
و اجتماعی استانداری هرمزگان :

چالش مهم هرمزگان کم آبی است
2
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گروه خبــر //  مدیــرکل امورمالیاتی 
هرمزگان گفت:  رعایت حقوق مودیان و 
عدالت مالیاتی، گسترش پایه های جدید 
مالیاتی، مبارزه با فرار مالیاتی، ساماندهی 
معافیت ها و تسریع در وصول مالیات ها، 
برنامه های مهم و اولویت دار نظام مالیاتی 

در دوره جدید است.

  بــه گزارش خبرنگار دریا ؛  شــاکررضا 
مریدی با بیان اینکه مبارزه با فرار مالیاتی، 
در اولویت برنامه های سازمان امورمالیاتی 
کشور قرار دارد، گفت: هوشمندسازی نظام 
مالیاتــی و حاکمیت داده هــا، گام مهمی 
 در جهت مبارزه با فرار مالیاتی و توســعه 
اســت.مریدی  مالیاتی  نظام  ظرفیت های 
خاطرنشان کرد: گسترش پایه های جدید 
یکی دیگــر از برنامه های مهم ســازمان 
امور مالیاتی اســت که در ایــن رابطه، دو 
پایــه جدید مالیات بر عایدی ســرمایه و 
مالیــات بر مجمــوع درآمد بایــد در این 
دولت اجرا شــوند و با اجرای این پایه ها، 
شــاهد افزایش شفافیت اقتصادی، افزایش 
کارآیی و توانمندی نظــام مالیاتی، مبارزه 
با فرار مالیاتی و نهایتا افزایش درآمدهای 

 مالیاتی خواهیــم بود.وی یکی از مهم ترین 
چالش های نظام مالیاتی کشور را گسترش 
بی رویه معافیت های مالیاتی عنوان کرد و 
گفت: متاسفانه حجم معافیت های مالیاتی در 
ایران بسیار بالاست که عمده این معافیت ها 
اثربخشی لازم را نداشته و حتی در برخی 
موارد از این معافیت ها ســوء استفاده نیز 
می شــود. بنابراین یکی از اصلاحات مورد 
نیاز در نظام مالیاتــی حذف معافیت های 
غیر ضروری اســت و به طور کلی معافیت 
مالیاتــی باید به صــورت موثر و هدفمند 
 به فعالان اقتصادی ارائه شــود. مریدی با 
ذکر این مطلب که ســرعت بخشــیدن به 
رسیدگی ها و تسریع در وصول مالیات ها، 
باعث افزایــش درآمدهای مالیاتی و بهبود 
کارآیی نظام مالیاتی خواهد شــد، گفت: با 

تمرکز نظام مالیاتی بر وصول معوقات مالیاتی 
و جلوگیری از فــرار مالیاتی، تامین مالی 
دولــت از طریق درآمدهای پایدار همچون 
مالیات و اتکای کامل بودجه به درآمدهای 
مالیاتی به عنوان اصلی ترین سیاست دولت 
در حوزه اقتصــاد، امکانپذیر می گردد.وی 
 با بیان اینکــه باید از تمام ظرفیت ها برای 
خدمات رســانی هر چــه موثرتر و ایجاد 
رضایتمنــدی در مودیان بهــره برد، گفت: 
رعایت حقوق مودیــان و عدالت مالیاتی، 
جزو اصــول بدیهی نظام مالیاتی اســت. 
رعایت احتــرام و تکریم مودیان، انصاف و 
عدالت در وصــول مالیات، کاهش فرآیند 
دادرســی مالیاتی و رعایت اخلاق و رفتار 
حرفه ای، جزو مطالبات و خواســته های 
اساسی مودیان است و باید بدان توجه شود.

مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان تاکید کرد

رعایت حقوق مودیان و مقابله با فرار مالیاتی ؛ رویکرد امور مالیاتی 
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استاندار هرمزگان  : 

 ابعاد واگذاری زمین ها 
در هرمزگان باید تغییر کند

فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای اجاره  خودرو با راننده در واحدهای تابعه 
مدیریت درمان تامین اجتماعی استان هرمزگان سال 1400

مدیریت درمان تامین اجتماعی استان هرمزگان در نظر دارد مناقصه عمومی اجاره خودرو با راننده در واحدهای تابعه 
در سال1400 را به شماره مرجع )1400/5/1( و شماره مناقصه 2000005482000011 از طریق سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت برگزار نماید . کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران 
و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرسwww.setadiran.ir انجام 
خواهد شــد و لازم اســت مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در ســایت مذکور و دریافت گواهی امضای 

الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1400/09/04می باشد .
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : تا ساعت 14:30 روز پنجشنبه تاریخ 1400/09/11

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 14:30 روز سه شنبه تاریخ 1400/09/23 
زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت 10 روز چهارشنبه تاریخ 1400/09/24

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکتهای الف
آدرس : بندرعباس – بلوار امام خمینی – نرسیده به میدان فرودگاه - تلفن 076-33668733

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس  : 021-41934 
دفتر ثبت نام 32253443 -076

) نوبت دوم(

شــرکت  کل  مدیر   // گــزارش   گروه 
بیمه ایران اســتان هرمزگان بیمه نامه 
آتش سوزی را یک پوشش بیمه ای مهم 
و کاربردی خواند و گفت: شهروندان این 
نوع بیمه نامه را جدی بگیرند تا مواقع 
بروز حوادث به عنــوان یک  حامی در 

پرداخت خسارات ایفای نقش کند.
  ســید محمد حســینی در گفت و گو با 
خبرنگار روزنامه دریا در بندرعباس، ضمن 
گرامیداشت هفته بسیج، اظهار کرد: بسیج 
یک شجره طیبه است و مسوولان باید با 
روحیه انقلابی، بســیجی و جهادی در راه 
خدمت به مردم از هیچ تلاش و کوششی 
برای رسیدن به نیل اهداف انقلاب و نظام 

دریغ نکنند.
  اعزام کارشناســان بیمه ایران در 

روزهای اولیه پس از وقوع زلزله 
  وی در ادامــه به زلزلــه ای که چند روز 
گذشــته در بخش فیــن و در برخی از 
روستاها و دهســتان های  هرمزگان رخ 
 داد که باعث خســارات و تخریب منازل 
و ... شد، اشاره داشت و خاطر نشان کرد: 

شــرکت بیمه ایران هم در راستای عمل 
به تعهدات  و ایفــای نقش خود در زمان 
بروز حــوادث در همــان روزهای اولیه 
پس از وقوع زلزله اقــدام به اعزام اکیپی 
از کارشناســان جهت شناسایی و برآورد 

خسارت از مناطق زلزله کرد.
  تاکنون ۶۰ پرونده جهت پرداخت 

خسارات تشکیل شده است 
  مدیر کل شرکت بیمه ایران استان هرمزگان 
با اشاره به بازدیدهای صورت گرفته توسط 
کارشناسان بیمه ایران از مناطق زلزله زده 
که قبلا بیمه نامه آتش سوزی را خریداری 
کــرده بودند، بیان داشــت: تاکنون تعداد 
۶0 پرونــده جهت پرداخت خســارات 
تشــکیل شده است و در کوتاه ترین زمان 
 ممکن اقدام به پرداخت خســارات وارده 
می شود.حسینی، خاطر نشان کرد: هدف 
اصلی بیمه ایران سرعت بخشیدن به ارائه 
خدمات مطلــوب بیمــه ای و پرداخت 
خسارات در مواقع حوادث در کوتاه ترین 
زمان ممکن به جامعه هدف اســت و در 
این راستا خود را موظف به انجام این امر 

مهم می دانیم.مدیر کل شــرکت بیمه ایران 
استان هرمزگان، ابراز کرد: صنعت بیمه با 
توجه به خدمات، کارکرد و پوشش های 
مطلوب بیمه ای قابل ارائه در بخش های 
مختلف زندگی مردم، نظیر بیمه های ثالث، 
آتش سوزی، مسوولیت، عمر و زندگی ، 
مهندسی، حوادث و درمان و ...، می تواند 
نقش بسزایی در زمان بروز حوادث برای 
آحاد جامعه ایفا کند تا مرهمی بر آلام آنان 

در شرایط دشوار و پس از حوادث باشد.
  ضرورت جــدی گرفتن بیمه نامه 

آتش سوزی 
  وی بیمه نامه آتش سوزی را یک پوشش 
بیمه ای مهم و کاربــردی خواند و گفت: 
متاسفانه در کشور به جهت عدم آگاهی و 
آشــنایی با مزایای بیمه نامه آتش سوزی 
 شــهروندان این نوع بیمــه نامه را جدی 
نمــی گیرند در صورتی کــه با خرید این 
 نــوع بیمه نامه که هزینــه اندکی هم دارد 
می تواند در زمان حوادث گوناگون از قبیل 
آتش سوزی، ســیل، زلزله، انفجار و.... به 
عنوان یک حامی در پرداخت خســارات 
در کوتاه ترین زمــان همراه و  کنار مردم 
باشــد و شــهروندان این نوع بیمه نامه را 
جدی بگیرند .مدیر کل شرکت بیمه ایران در 
همین خصوص به نقش اثر گذار رسانه ها 
جهت ترویج امر مهم فرهنگ سازی جهت 
آگاهی، آشنایی و ترغیب آحاد جامعه با 
کارکردها و خدمات بیمه ای تاکید کرد و 
گفت: رســانه ها می توانند در این زمینه 
نقش بــی بدیلی را ایفا کنند و این کار هم 
 نیازمند کمک مســوولان، شــرکت های 
بیمه ای معتبر و  مشارکت خود شهروندان 

در این زمینه است.
  تهیه و توزیع ۱۲۰ بسته معیشتی 

بین زلزله زدگان 
  حسینی بیان کرد: مجموعه بیمه ایران علاوه 
بر انجام تعهدات خود در راســتای عمل به 
وظیفه انسانی و همدردی ، با پیگیری های 
مجموعه استان و موافقت مدیرعامل و هیئت 
مدیره شرکت بیمه ایران کشور اقدام به تهیه 
و توزیع 1۲0 بسته معیشتی به ارزش 550 
میلیون تومان بین خانواده های آسیب دیده 

ناشی از زلزله کرد. 
  در حال جمــع آوری هزینه برای 
بازسازی و ســاخت یک یا دو واحد 

مسکونی هستیم 
  وی یکــی دیگر از کارهــای جهادی و 
خودجوش  شــرکت بیمه استان هرمزگان 
جمــع آوری هزینــه برای بازســازی و 
ســاخت یک یا دو واحد مسکونی توسط 
 پرسنل شــرکت به صورت داوطلبانه برای 
زلزله زدگان هستیم.مدیر کل شرکت بیمه 
ایران استان هرمزگان در بخش دیگری از 
 سخنان خود شــرکت بیمه ایران را حامی 
همه ی اقشار مختلف استان دانست و گفت: 
بیمه ایران به عنوان تنها بیمه دولتی در کشور 
است که هدف آن فقط خدمت صادقانه به 
مردم است و هدف دیگری نخواهد داشت و 
این مهم هم به تجربه در طول سال ها فعالیت 
با ارائه خدمات بیمه ای و پرداخت خسارات 
به منصه ظهور رسانده است.حسینی در پایان 
از مردم درخواســت کرد: برای بیمه کردن 
منازل و اشــیا و... خود اقدام کنند تا مواقع 
بروز حوادث  با پرداخت خسارات مرهمی 

بر آلام آنان باشد.

مدیر کل شرکت بیمه ایران استان هرمزگان عنوان کرد

شهروندان بیمه نامه آتش سوزی را جدی بگیرند 

معاون اقتصادی رئیس جمهور تاکید کرد 

 باز کردن گره های اقتصادی 
با مدیریت مسئولان هر استان 

ادامه در صفحه 2

 از مسئولان هر استان خواسته می شود موانع و مشکلات بر روی زمین مانده را ، در حوزه های اقتصادی 
و معیشتی مردم با مدیریت اصولی خود بردارند

ریا
: د

س 
عک



فرمانده سپاه امام سجاد )ع( : 
موثرترین مجموعه در انقلاب بسیج است 

  گروه خبر // فرمانده سپاه امام سجاد )ع( هرمزگان گفت: بسیج بزرگترین 
و بی بدیل ترین تشکل مردمی است.به گزارش خبرنگار دریا ؛ سردار اباذر 
ســالاری در رزمایش اقتدار بسیج در بندرعباس افزود: امروز بسیج مانند 
شبکه عظیمی می تواند سرنوشت کشــور را در مسیر ارزش ها قرار دهد و 
الهام بخش بسیجیان دنیا است.وی گفت: این شجره طیبه و نهال پربرکت و 
پرثمر، به دست معمار کبیر انقلاب اسلامی بنیانگذاری شده است.فرمانده سپاه 
امام سجاد )ع( هرمزگان گفت: از نخستین روز های پیروزی انقلاب اسلامی 
بسیج در کنار مردم و مسئولان، برای سازماندهی امور انقلاب حضور داشت 
و امروز شاهد اقتدار آن در همه عرصه ها هستیم.سردار سالاری اوج افتخار 
 بســیج را در دفاع مقدس عنوان کرد و گفــت: در این دوران همه به فرمان 
امام )ره( لبیک گفته و با حضور در جبهه، در مقابل دشــمن تا دندان مسلح 
ایستادند.وی گفت: استکبار، دیوانه ای بنام صدام را جلو انداخت تا این نظام 
اسلامی را از ریشه درآورد، اما اراده خداوند بر نصرت مردم بود.فرمانده سپاه 
امام سجاد )ع( هرمزگان گفت: پشت صحنه جنگ کشور های قلدر جهان از 
جمله آمریکا، اروپا و حتی کشــور های مرتجع عرب بودند که با قوی ترین 
موشکها، سلاح های مدرن، تانک ها و یا دلار هایی که تزریق می کردند، صدام 
را حمایت کنند.ســردار سالاری افزود: این در حالی بود که رزمندگان ما با 
ابتدایی ترین سلاح ها در مقابل دشمن تا دندان مسلح ایستاده بودند.فرمانده 
سپاه امام ســجاد )ع( هرمزگان گفت: دشمن براساس محاسبات و اشراف 
اطلاعاتی خود، برای شکست ایران اسلامی در مدت یک هفته برنامه ریزی 
کرده بود، اما اراده پولادین مردم عزیز و بسیج را هیچ گاه در معادلات خود 
به حساب نیاورده بود.سردار سالاری افزود: به فرمان امام )ره( حضور همه 
مردم با هر شــغلی و طبقه ای در سنگر های دفاع مقدس شکل گرفت و این 
موجب تغییر معادلات جنگ به نفع ایران اسلامی شد.وی گفت: اراده خداوند 
براین بود که ملت ایران با دست خالی در مقابل ماشین جنگی دشمن بایستد 
 تا سرنوشــت جنگ برای دشمن به یک شکست تبدیل شود.فرمانده سپاه 
امام ســجاد )ع( هرمزگان گفت: امروز هم نسل چهارم و پنجم انقلاب پای 
کار آمده اند و از آن حراســت می کنند.سردار سالاری افزود: بسیج در همه 
عرصه ها، در هر نقطه و موقعیتی حتی حوادث و بلایای طبیعی و غیر طبیعی 
نیز، باید حضور فعال داشته باشد.وی گفت: هیچ قدرت پوشالی نمی تواند در 

مقابل تفکر بسیج مقاومت کند.

مدیر کل آموزش و پرورش هرمزگان :
3۱ رتبه برتر کشوری  جشنواره پژوهش سراهای 

دانش آموزی کشور ، به هرمزگان رسید
  گــروه خبر // مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان از کســب  31  
 رتبه برتر کشوری در دومین جشنواره علمی-پژوهشی پژوهش سراهای 
دانش آموزی  خبر داد. به گزارش خبرنگار دریا ؛ ایرج بیت اللهی  با اعلام 
این خبر افزود: این جشنواره با هدف تقویت وتعمیق فرهنگ مطالعه،تحقیق 
و پژوهش فردی و گروهی  و تقویت کار گروهی با 10 عنوان مســابقه 
)نانو،مســابقات آزمایشگاهی،انرژی های نوین، ســلولهای بنیادی،کد 
نویسی،نجوم،ادبیات و علوم انسانی،گیاهان داروئی،دریا و زیست فناوری( 
در سه مرحله منطقه ای، استانی و کشوری برگزار گردید. وی ادامه داد: با 
توجه به اینکه تعدادی از آثار گروهی انجام شده و برای داوری به قطبهای 
کشوری ارسال گردیده، در مجموع با 31 رتبه تعداد 49 دانش آموز موفق 
به کسب این موفقیت شده اند که این مهم رشد تقریبا دو برابری نسبت به 
 ســال گذشته را نشــان می دهد .بیت اللهی در پایان با قدردانی ازتلاش 
همه ی عوامل دست اندرکار، بیان داشت: ناحیه یک بندرعباس  با 8 رتبه، 
قشم و میناب با 7 رتبه و ناحیه ۲ با 3 رتبه به ترتیب در جایگاههای اول تا 
سوم قرار گرفتند. قابل ذکر است مرحله منطقه ای این جشنواره ادیبهشت 

ماه 99 و مرحله استانی تیر ماه  و کشوری نیز مرداد ماه برگزار گردید.

خبر

خبری

شنبه 6 آذر 1400

21 ربیع الثانی 1443

سال بیستم شماره 3755

   
سرمقاله

  بارها این نکته را ذکر کرده ایم که هرمزگان با کمبود شــدید 
پرستار مواجه است و رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان در 
سال 98 نیز اعلام کردند که این استان به 1۶00پرستار نیاز دارد تا 
به استاندارد برسد. متاسفانه در این مدت نه تنها پرستاری استخدام 
 نشــد که بالطبع برخی بازنشسته شــدند وبرخی براثرکرونا و... 
جان شان را هم از دست دادند. دولت سال گذشته با اوج گیری 
شیوع کرونا اعلام کرد ۶00 پرستار را در هرمزگان استخدام که 
مانند بســیاری از وعده هایش عملی نشد. این کمبود پرستار در 
هرمزگان گرمســیری باعث شده اســت تا فشار چند برابری بر 
پرستاران فعال وارد شــود و شیفت های سنگین باعث بیماری 
و... آنها شده اســت و برخی هم ترجیح می دهند شغل شان را 
رها کنند؛ زیرا حمایت چندانی هم از آنها صورت نمی گیرد. در 
این شرایط از استاندار هرمزگان انتظار می رود با جامعه پرستاری 
هرمزگان دیدارهایی داشته باشد و مشکلات شان را جویا شده و 
برای رفع مشکلات شان و بکارگیری نیروهای جدید پرستاری 
اقدامات لازم را داشته باشند. البته در استخدام ها بایستی بومیان و 
ساکنان هرمزگان استخدام شوند تا بعد از چند صباحی نخواهند از 
سهمیه استخدامی هرمزگان استفاده کرده وبه شهر و دیار خودشان 
برگردند، مانند اتفاقاتی که در دهه های اخیر افتاده است وبه همین 
دلیل کمبود پرستار را در استان بشتر شاهدیم. همچنین بایستی 
پرستاران شاغل در بخش های غیردرمانی استان به حوزه درمان 
برگردند تا اثرات این کمبودها کاسته شود و فشار کمتری بر کادر 
پرستاری استان وارد شود. این کمبودها باعث نارضایتی پرستاران 
از شرایط موجود شــده که در خدمات دهی آنها اثرگذار خواهد 
بود و از آن طرف نارضایتی بیماران و همراهان شان را نیز بدنبال 
خواهد داشت. کمبود کادر پرستاری باعث شد که برخلاف گذشته 
بیماران کرونایی بســتری در بیمارستان ها دارای همراه شوند تا 
بخشی از امورات شــان را انجام دهند که باعث بیمارشدن خود 
همراهان نیز   شــده و افزایش بیمــاران کرونایی را نیز به همراه 
داشت. کمبود کادر پرستاری را بایستی از زوایای مختلف مورد 
توجــه قرار داده وبــرای رفع این کمبود چاره اندیشــی کرد تا 
پرستاری مجبور نباشد مراقبت از 5تا ده بیمار را بطور متوسط در 
یک شیفت برعهده داشته باشد که با استانداردها بسیار فاصله دارد 
و بطور طبیعی توان ارائه خدمات لازم را به بیماران نخواهد داشت 
و هر عقل سلیمی هم پرستار را در این وضعیت مقصر نمی داند 
وبایستی سیستم بهداشت ودرمان و دولت این کمبود را برطرف 
نماید و حداقل تعدادپرستاران استان به دو برابر تعدادفعلی افزایش 
یابد تا بخشی از این کمبود و اجحاف در حق پرستاران و بیماران 
برطرف شود که در دولت سیزدهم انتظار می رود به این موضوع 
توجه شده وکادر پرستاری مورد نیاز استان استخدام شود و فقط 
در روز پرســتار وعده هایی داده و فراموش نشــود  و به حق و 

حقوق جامعه پرستاری نیز توجه شود .
    علی زارعی

کمبود پرستار جبران شود
گروه خبر // استاندار هرمزگان گفت: 
متاســفانه ابعاد درخواست ها و مدل 
واگذاری زمین ها در هرمزگان بسیار 
بزرگ اســت که با پیشرفت همراه با 
عدالت همخوانی ندارد و ابعاد واگذاری 

زمین ها در استان باید تغییر کند.
   بــه گزارش خبرنــگار دریا ؛ مهندس 
مهدی دوســتی در نشســت با اعضای 
کارگروه های تخصصی ســازمان بسیج 
اساتید دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی 
استان هرمزگان با تاکید بر لزوم تلاش و 
حرکت در راستای تحقق پیشرفت توأم 
با عدالت مدنظر مقــام معظم رهبری در 

استان هرمزگان، از ابعاد و مدل واگذاری 
زمین ها در هرمــزگان انتقاد کرد و بیان 
داشت: متاسفانه ابعاد درخواست ها و مدل 
واگذاری زمین ها در هرمزگان بســیار 
بزرگ است که با پیشرفت همراه با عدالت 
همخوانی ندارد و ابعاد واگذاری زمین ها 
در اســتان باید تغییر کند. وی خواستار 
تمرکز بر روی اجــرای پروژه های مولد 
در هرمزگان شــد و عنوان کرد: اجرای 
این پروژه ها موجب پیشــرفت و رشد 
اقتصادی در هرمزگان خواهد شد.استاندار 
هرمــزگان افزود: اعتبــارات را باید به 
پروژه های مولد اختصــاص دهیم و از 
طریق این پروژه ها در استان شغل ایجاد 
خواهد شد.دوستی با بیان اینکه حضور 
مسئولان در بین مردم از مهم ترین خواسته 

های مردم از مسئولان است، تصریح کرد: 
سفرها و بازدیدهای روزهای جمعه بنده 
از شهرســتان ها و مناطق مختلف استان 
در این راســتا انجام می شود.وی گفت: 
این ســفرها نتیجه بخش بوده و برکات 
و دستاوردهای خوبی را با پیگیری رفع 
مشــکلات به همراه داشته است و علاوه 
بر دلگرمی مردم از حضور مسئولان در 
کنار آنها، موجب پیگیری مستقیم مسائل 
از طریق مدیران دستگاه های اجرایی شده 

است.
از  اســتاندار هرمــزگان، حمایــت    
شــرکت های دانــش بنیــان را یکی از 
برنامه هــای اصلی مجموعــه دولت در 
اســتان هرمزگان اعلام کــرد و افزود: 
علاوه بر این فعال شــدن شــرکت های 

توســعه تجارت و شرکت های خدمات 
بهــره وری تولید در هرمــزگان نیز در 
اولویت قرار دارد.دوستی به برنامه ریزی 
ارتقای رتبه هــای دانش آموزان  جهت 
اســتان هرمزگان در آزمون سراســری 
ورود به دانشــگاه ها اشاره کرد و گفت: 
در این زمینه کارگروه ویژه ای تشــکیل 
شــده که از نخبگان و اساتید دانشگاهی 
استان می خواهیم در این خصوص کمک 
کنند. وی با اشاره به پیگیری طرح های 
پنجره واحــد ســرمایه گذاری و ایجاد 
نواحی سرمایه گذاری در راستای تسهیل 
ســرمایه گذاری در هرمــزگان، بر لزوم 
رشد و توسعه شهر بندرعباس به عنوان 
مرکز استان هرمزگان تاکید کرد و اظهار 
داشــت: بندرعباس باید شهری توسعه 

یافته و برخــوردار از امکانات تفریحی 
و گردشــگری و فناوری های نوین در 
عرصه شهری باشد.اســتاندار هرمزگان 
عنوان کرد: در زمینه ارتباطات بین المللی 
در اســتان نیز با ســفرای کشــورهای 
مختلف دیدار و گفت وگو داشــته ایم که 
امیدواریم نتایج خوبی داشــته باشــد. 
اســتاندار هرمزگان خاطرنشان کرد: در 
زمینه هــای مختلف، آماده اســتقبال و 
اســتفاده از ظرفیت ها، ایده ها و نظرات 
نخبگان استان هرمزگان هستیم. در این 
نشست، روسای کارگروه های تخصصی 
سازمان بسیج اساتید دانشگاه ها و مراکز 
 آموزش عالی استان هرمزگان نیز به بیان 
دیدگاه ها و نظــرات خود در خصوص 

مسائل مختلف پرداختند.

پشت پرده سیاست 

  
تهران-ابوظبی ؛ درآستانه فصلی نو؟ 

علی باقری در سفر به امارات با »انور قرقاش« مشاور دیپلماتیک رئیس امارات دیدار کرد. 
اماراتی ها به تازگی برای افزایش سطح همکاری ها و روابط با ایران فعال شده اند. پس از 
صحبت های مشاور رئیس دولت امارات که از برداشتن گام هایی برای کاهش تنش با ایران 
خبر داد، حال گفته شده که مشاور امنیت ملی امارات نیز هفته آینده مهمان تهران خواهد بود. 
در سایه تحولات منطقه ای از جمله حرکت تهران به سمت ازسرگیری مذاکرات هسته ای 
و همچنین خلأ ناشی از خروج ناگهانی آمریکا از افغانستان، ابوظبی نیز منافع استراتژیک 
خود را در تنش زدایی در روابط با ایران می بیند.اما این همه ماجرا نیست. دیروز خبر رسید 
که »علی باقری کنی« معاون سیاسی وزیر خارجه کشورمان نیز با سفر به امارات با »انور 
محمد قرقاش« مشاور دیپلماتیک رئیس امارات عربی متحده دیدار کرده است. انور قرقاش 
را یکی از تندرو ترین چهره های اماراتی می دانند که سرســخت ترین مواضع را علیه ایران  
داشته است . قرقاش به عنوان مشاور دیپلماتیک رئیس دولت امارات شناخته می شود.بر 
اساس گزارش خبرگزاری رسمی امارات )وام(، این دیدار با حضور »خلیفه شاهین المرر« 
وزیر مشاور اماراتی برگزار شده است. نکته جالب آن که مشاور دیپلماتیک رئیس دولت 
امارات به صراحت به تأثیر تحولات منطقه ای بر تنش زدایی با ایران اشاره کرده و گفته بود 
در صــورت تنش زدایی کل منطقه تاوان آن را خواهد داد و ما امیدواریم که در طول زمان 
بتوانیم اعتماد بیشتری ایجاد کنیم.الوقت نوشت: اگرچه تمایل به تنش زدایی گامی مهم در 
کاهش اختلافات میان دو کشور می تواند بردارد اما به طور حتم پیشبرد تنش زدایی نیازمند 
حداقلی از بسترسازی است. بی تردید تمایل به حفظ و گسترش همکاری های اقتصادی 
از مهم ترین اولویت های دو کشور برای روی آوردن به دیپلماسی برای کاهش اختلافات 
اســت. از طرف دیگر تغییر رویه  کشورهای شورای همکاری نسبت به متحدان منطقه ای 
جمهوری اســلامی ایران در محور مقاومت شامل دولت سوریه و شیعیان عراق- اگرچه 
تاکنون با انگیزه های مداخله  جویانه برای تأثیرگذاری روابط این کشورها با تهران نیز همراه 
بوده است- اما همچنان مورد استقبال ایران است. دلارهای نفتی شیخ نشینان خلیج فارس 
همانند امارات در ســال های گذشته در خدمت توسعه تروریسم و بی ثباتی و جنگ در 
 این کشورها بوده است که باید چنین سیاست هایی مورد بازنگری قرار گیرد. اما موضوع 
مهم تر و کلیدی در تعیین روند تنش زدایی به مسئله عادی سازی روابط با رژیم صهیونیستی 
بازمی گردد که مقامات جمهوری اسلامی در یک سال گذشته خطوط قرمز روشن و غیرقابل 
تسامحی را در این باره اعلام کرده اند. این که تا چه اندازه مقامات اماراتی به ویژه محمد بن 
زاید، در زمین سیاست های تفرقه افکنانه و خطرناک صهیونیست ها برای امنیت خلیج فارس 
و روابط همسایگی ایران و امارات بازی کنند  یا با درک چنین خطری رفتار واقع بینانه و 
مسئولیت پذیرانه را در پیش گیرند، موضوعی است که جدیت ابوظبی برای تنش زدایی را 
محک می زند.نور نیوز نیز نوشت: سفر اخیر »تزیپی لیونی« به ابوظبی، رزمایش مشترک 
آمریکا، رژیم صهیونیستی، بحرین و امارات در دریای سرخ، برگزاری نمایشگاه دفاعی اخیر 
امارات که با حضور مقامات تل آویو برگزار شد و اخبار متعددی که در باره سفر محرمانه 
وزیر جنگ رژیم صهیونیستی به ابوظبی منتشر شده است نمونه هایی روشن از این ماجرا 
و مصداق های روشنی برای وجود ابهام در سیاست خارجی امارات به ویژه درمواجهه با 
ایران است. بر این اساس به نظر می رسد اگر امارات واقعا به دنبال  برقراری روابط متناسب 
با ایران است باید برای ابهام زدایی در رفتارهای دوگانه خود اقدام کند و ملاحظات سیاسی، 

امنیتی و اعتقادی مد نظر ایران را در گفتار و عمل مورد توجه قرار دهد.

باهنر: نیروهای انقلابی وعده های غیرممکن ندهند 
این که بگوییم همه تحریم ها برداشته شود تا ما مسئله هسته ای را حل کنیم، 
نتیجه ای نمی دهد . محمدرضا باهنر، سیاستمدار نام آشنای اصولگرا، دبیرکل 
جامعه اســلامی مهندسان و عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام است. باهنر 
در مقام سیاستمداری کهنه کار،ضمن دفاع از کارهای انجام شده ازسوی همه 
دولت هــا در مقام کلیت نظام، تک تک آن ها را هم دارای اشــکال می داند.

او هجمــه به دولت ها را موجب بالارفتن مطالبات مردم دانســت و در باره 
دیدارهای رو در روی مقامات دولت ســیزدهم با مــردم هم تأکید کرد که 
نباید به گونه ای رفتار کنند که مطالبات بیشتر شود و باید تلاش کنند مطالبات 
 مردم را تعدیل کنند. باهنر دلیل مســکوت گذاشــتن بررسی FATF  در
 مجمع تشــخیص را هم انتظار اعضا برای اعلام موضع دولت ســید ابراهیم 
رئیســی اعلام کرد.به گزارش همشهری آنلاین گزیده ای از گفت وگو با وی 

را بخوانید:
*دولت و دولتمردان همه وقت شان صرف مسائل روزمره نشود. البته رفتن 
به استان ها، ســر زدن به اقشار و صنوف مختلف و ملاقات های مردمی یک 
سرمایه بزرگ اجتماعی است و حتما باید حفظ و احیا شود. در دولت گذشته 
این تحرکات کمتر بود و این ها، کارهای بسیار خوبی است که دولت، رئیس 
دولت و وزرا شروع کرده اند. »اگر، ولی و اما«ی چنین برنامه هایی این است 
که صرفا به دیدار با مردم بسنده نشود. یعنی فقط فکر نکنیم که با رفتن به میان 

مردم و وعده دادن  مشکلات حل می شود.
*اعتراضاتی که در اصفهان وجود دارد و هنوز هم ادامه دارد، مطالبه به حق 
مردم بوده و هســت. این مطالبات را هم درکوتاه مدت نمی توان جواب داد. 
ممکن است برخی مسکن ها را بتوان تجویز کرد، اما این ها هم نیاز به راه حل 
کوتاه مدت  دارد، هم  میان مدت و هم بلندمدت. بعضی از مسئولان می روند 
و به مردم می گویند که ما مشکل زاینده رود را ظرف دو ماه آینده حل می کنیم! 
خب عذر می خواهم، این مشــکل در 30سال حل نشده، ظرف دوماه چگونه 
می توان آن را حل کرد؟! شــاید در دو  ماه بتوان اوضاع را آرام کرد و تسکین 

داد اما راه حل ریشه ای دوماهه نداریم! 
*در هفت،هشت ماه پایانی دولت گذشته متأسفانه نیروهای انقلابی و اصولگرا 
و... هجمــه زیادی به دولت گذشــته وارد می کردند و وعده می دادند که اگر 
دولت عوض شــود، همه مشکلات حل می شود. خب، این وعده غیرممکنی 
بود؛ چنان که الان هم برخی شــروع کرده اند و مثلا سه،چهار ماه اول دولت 
آقای رئیســی را با چهار  ماه آخر دولت آقای روحانی مقایســه می کنند و 

می گویند که سرعت افزایش قیمت ها بیشتر شده است و مانند این ها.
*این که ما بگوییم همه تحریم ها باید برداشــته شود تا ما مسائل هسته ای را 
حل کنیم، فکر نمی کنم به نتیجه برســد، اما می توانیم روی حرکت گام به گام 
تفاهم کنیم و یک قدم آن ها جلو بیایند و یک قدم هم ما. البته مشــخص هم 
هســت که اول آن ها بودند که قطع ارتباط کردند و یک طرفه زدند زیر میز. 
اما الان برای برقرارکردن مجدد این ارتباط می توان قدم به قدم پیش رفت تا 

برسیم به همان تفاهم نهایی برجام.

استاندار هرمزگان  : 

ابعاد واگذاری زمین ها در هرمزگان باید تغییر کند

  
گروه خبر // معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی 
استانداری هرمزگان گفت: چالش مهم هرمزگان 
کم آبی اســت که رفع این دغدغــه نیازمند 
مشــارکت همگانی به ویژه صنایــع از محل 

مسئولیت های اجتماعی است.
   بــه گزارش خبرنگار دریــا ، دکتر علی رئوفی 
در نشســت هم اندیشــی مدیران دستگاه های 
اجرایــی مرتبط با جامعه کارگری و مســئولان 
واحدهای همیاری کارکنان کارگری، با اشــاره به 
اهمیت کاهش آســیب های اجتماعی در جامعه، 
عنوان کرد: ایجاد فرصت های شــغلی برای افراد 
جویای کار نقش بســزایی در کاهش آسیب های 
اجتماعی در کشــور دارد.وی با اشــاره به نقش 
تحصیلات در کاهش گرایش افراد به آسیب های 

اجتماعی، تصریح کرد: براساس مطالعات صورت 
 گرفته میزان گرایش افراد دارای دانش به ســمت 
آسیب های اجتماعی نسبت به افراد بی سواد کمتر 
است. معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری 
هرمزگان، خاطرنشــان کرد: مطالعه و کتابخوانی 
 عامل دیگری اســت که افــراد را از گرایش به 
آســیب های اجتماعی به عنوان عامل بازدارنده 
 باز مــی دارد.رئوفی با اشــاره به اهمیت کاهش 
آســیب های اجتماعی در محیط های کارگری، 

افزود: ســازمان ها و شــرکت ها از مشــاوران 
متخصص منابع انســانی برای کاهش و مدیریت 
آســیب های اجتماعی در محیط های کارگری 
خود بهره گیرند و بسیاری از کشورهای پیشرفته 
با بهره گیری از این ظرفیت به نتایج ملموسی دست 
 یافته اند.وی گفــت: تکریم خانواده های کارکنان 
سازمان ها و شرکت ها نقش بسزایی در افزایش 
بهره وری نیروی آنها دارد.معاون سیاسی، امنیتی 
و اجتماعی استانداری هرمزگان، خاطرنشان کرد: 

توجه به منابع انســانی رمز موفقیت سازمان های 
پیشرو اســت.رئوفی تصریح کرد: سازمان ها با 
برنامه های خلاقانه خســتگی و فرسودگی را از 
نیروی انســانی خود بگیرند و غنای شغلی ایجاد 
کنند تا جذابیت شــغلی برای کارکنان دو چندان 
شود.وی افزود: مدیران موفق مدیرانی هستند که 
ارتباط نزدیکی با کارکنان زیر مجموعه خود داشته 
باشــند.رئوفی تصریح کرد: چالش مهم هرمزگان 
کم آبی است که رفع این دغدغه نیازمند مشارکت 
همگانی به ویژه صنایع از محل مســئولیت های 
اجتماعی است.در این نشست از کتاب روابط کار 
در قانون کار و نشریه خانواده شرکت نفت ستاره 
خلیج فارس با حضور معاون سیاســی، امنیتی و 

اجتماعی استانداری هرمزگان رونمایی شد.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان :

چالش مهم هرمزگان کم آبی است

گروه خبر // مدیرعامل شرکت آب و 
فاضلاب هرمزگان از سرقت یک هزار 
و 53 دریچه فاضلاب در شــهرهای 
بندرعبــاس، رودان و هرمز از ابتدای 

امسال تاکنون خبر داد.
   به گزارش خبرنگار دریا ، امین قصمی 
افــزود: از ایــن تعداد یک هــزار و 1۶ 
دریچه در بندرعبــاس و 37 دریچه در 
شــهر رودان و جزیره هرمز مورد دستبرد 
 سارقان قرار گرفته است.به گفته وی، در 
بررســی های انجام شــده عمده سرقت 

 دریچه هــای فاضــلاب در کوچه ها و 
خیابــان های فرعی صــورت می گیرد.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان، 
 عمده دلایل ســرقت ایــن دریچه ها از 
خیابان هــای فرعی را خلوتــی معابر 
بویــژه در زمــان شــب و ســاعات 
کــه  کــرد  عنــوان  روز  تــردد   کــم 
باعث وارد آمدن خســارت بــه آبفا و 
همچنین خطرات جانی برای شــهروندان 

شده است.
   قصمی ادامه داد، متاســفانه ســارقان 

 بــدون توجــه بــه عواقــب ســرقت 
دریچه هــای فاضلاب، زمینه ســقوط 
شــهروندان به داخل منهــول فاضلاب و 
همچنین حــوادث رانندگی می شــوند.

وی در عیــن حــال از هماهنگــی بــا 
 نیروی انتظامی برای برخورد با ســارقان 
دریچه های فاضلاب و پیشگیری از این 
حــوادث افزود: علاوه بــر این می طلبد 
شهروندان با مشاهده افراد مشکوک و یا 
دستیابی به تصاویر سرقت، موضوع را به 
پلیس گزارش تا جلوی سرقت احتمالی و 

خسارت به جان و مال مردم گرفته شود.
مدیرعامل آبفا در ادامه به طرح جایگزینی 
دریچه های ضد سرقت کوپلیمری بجای 
دریچه هــای چدنی خبــر داد و گفت: 

تعویض این دریچه ها در دستور کار است 
اما بعضا شاهدیم این دریچه ها نیز از گزند 
سارقان در امان نبوده و مورد دستبرد قرار 

می گیرند .

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان خبر داد 

سرقت بیش از هزار دریچه فاضلاب شهر بندرعباس

معاون اقتصادی رئیس جمهور تاکید کرد 

باز کردن گره های اقتصادی ، با مدیریت مسئولان هر استان 

 گروه خبــر //  مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان 
گفت: ظرفیت اســمی تخلیــه و بارگیری ترمینال 
کانتینری بندرشــهید رجایی از ۶.3 به ۸.۴ میلیون 

TEU افزایش پیدا می کند.
  علیرضا محمدی کرجی ران در حاشــیه بازدید محسن 
 رضایــی معــاون اقتصادی رئیــس جمهــوری از بندر 
شــهید رجایی بیان داشت: مرحله سوم طرح توسعه بندر 
شهید رجایی شامل احداث سه پست اسکله به طول 1400 
متر اســت که امکان پهلوگیری شــناورها با ظرفیت 18 
هزار و TEU 400 را فراهم می کند و از ســویی جایگاه 
بندر شــهید رجایی را در رقابت با سایر بنادر منطقه ارتقا 
 خواهــد داد.محمدی کرجی ران بیان اینکه طرح توســعه 

بندر شهید رجایی چه در بحث طراحی و چه در حوزه ساخت 
بطورکامل به شکل بومی و با تکیه بر توان داخلی درحال انجام 
 است، افزود: با اجرای کامل فاز سوم؛ ظرفیت اسمی تخلیه و 
بارگیری ترمینال کانتینری بندرشــهید رجایی از ۶,3 به 
8.4 میلیون TEU افزایش پیدا می کند.وی با اشــاره به 
راه اندازی طرح های توســعه ای اخیــر در بندر کانتینری 
شهیدرجایی، اضافه کرد: هم اکنون ۲ هزار و 400 هکتار 
اراضی جدید به بندر شهید رجایی ملحق شده تا طرح های 
توسعه ای در این بندر ایجاد شود.مدیرمنطقه ویژه اقتصادی 
بندر شــهید رجایی در خصوص اهمیــت بهره برداری از 
ســه پست اســکله نفتی در بندرخلیج فارس نیز گفت: با 
بهره برداری از این اســکله ها که از نوع شــمع و عرشه و 

با امکان پهلوگیری شــناورهای نفتکــش 100 هزار تنی 
است، زیرســاخت لازم برای صادرات سالانه 34 میلیون 
تن فرآورده های نفتی شامل بنزین، گازوییل، نفتا، میعانات 
 گازی، نفت کوره و ســوخت شــناورها فراهم می شود و 
ظرفیت صادرات فرآورده های نفتی از بندر شهید رجایی 
30 درصد افزایش پیدا می کند.  به گفته محمدی کرجی ران، 
این اســکله های نفتی به طول یک هزار و 300 متر، 850 
متر عرشــه و 1۶ متر عمق در ضلع شرقی حوضچه بندر 
شهید رجایی واقع شده که ساخت آن ها با قابلیت پذیرش 
شناورهای بزرگ نفتی با اتکا بر توان داخلی صورت گرفته 
است. به گزارش مهر، وی ادامه داد: امروز خوشبختانه در 
بنادر استان هرمزگان برای انواع کالاها و کشتی ها، اسکله 
و پایانه های مخصوص وجود دارد که قابلیت خدمات دهی 
دارند و در سه ســال اخیر و با وجود تحریم های سخت، 
سازمان بنادر و دریانوردی به ویژه بنادر هرمزگان توانسته 

در تخلیه و بارگیری کالا عملکرد مناسبی داشته باشد.

مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان عنوان کرد
افزایش ظرفیت اسمی بندرشهیدرجایی  به ۸.۴ میلیون کانتینر

ادامه از تیتر یک //
   وی در این رابطه حمل یکســره کالاهای 
اساســی از بنادر را از سیاســت های جدی 
دولت ســیزدهم عنوان کرد و بیان داشــت: 
باید به ســمت حمل یکسره برویم؛ به معنای 
آن که کشــتی در بدو ورود به کشور، فرآیند 
تخلیه محمولــه آن حتی یک لحظه متوقف 
نشود و بلافاصله کالای آن به کامیون منتقل 
و به مقصد حمل شود.معاون هماهنگی امور 
اقتصادی رئیس جمهور، اظهار داشــت: یک 
بخش ایجاد تورم به نحوه حمل و نقل کالاها 
از بنادر برمی گردد، لذا برای مدیریت تورم باید 
موانع حمل یکسره کالا برداشته شود، ضمن 
اینکه مدیران استان ها خود باید فرآیندهای 
دست و پاگیر درحوزه های مدیریتی و قانونی 
را شناسایی و برطرف کنند.رضایی اضافه کرد: 
درحال حاضر مشــکلاتی زیادی در زنجیره 
تولید ثروت، سرمایه گذاری و همچنین تجارت 
وجود دارد، که رسالت اصلی ما در سفرهای 
استانی و بازدیدها پیگیری این امور و تاکید 
بر لزوم برطرف کردن این مشکلات به منظور 
تامین معیشت مردم، اشتغال و توسعه تجارت 
به ویژه تجارت دریایی است.وی خاطرنشان 
 کــرد: زنجیره تولیــد ثروت کــه از طرفی 

ســرمایه گذاری، تولید و تجارت را شامل و 
از طرفی منجر به رفاه، معیشــت و آسایش 
مردم می شود، در تمام کشور دچار مشکلات 
فراوانی است، بنابراین وظیفه ما است که در 
این بازدیدهای میدانی این مشکلات را بررسی 
کنیم و با استفاده از کارشناسان و متخصصان 
برای بهبود زندگی مردم گره گشایی نماییم.

معاون هماهنگی اقتصادی رییس جمهور در 
پایان با تاکید بر اینکه به دنبال رفع گره های 
اقتصــادی از زنجیره تولید ثــروت و درآمد 
برای مردم هستیم، تصریح کرد: در بازدیدهای 
استانی از مسوولان هراستان خواسته می شود 
موانع و مشــکلات بر روی زمین مانده را در 
حوزه های اقتصادی و معیشتی مردم با مدیریت 
 اصولی خود بردارند، چراکه این گره ها از طریق

تصمیم گیری در پایتخت برداشته نخواهد شد 
بلکه باید منطقه به منطقه و  اســتان به استان 

مسئولان خودشان مدیریت کنند.
*  امروزکارآفرینان بســیجی در جنگ 

اقتصادی مدافعان کشور هستند
  معاون اقتصادی رئیــس جمهوری گفت: 
امروز فعالان اقتصادی و کارآفرینان بسیجی 
در جنگ اقتصادی مدافعان کشور هستند و 
از ایــن حیث کارها و فعالیت های آنها برای 

کشــور بســیار حائز اهمیت است. محسن 
رضایی در نشســت شــورای گفت وگوی 
دولت با بخش اقتصادی افزود:بســیجی ها، 
رزمندگان و مدافعان کشور در جنگ بزرگ 
اقتصادی  بزرگ  پیشــران جهش  اقتصادی 
محســوب می شــوند.وی ادامه داد: دولت 
توجه جدی بــه تقویت کارآفرینان و فعالان 
اقتصادی دارد چــرا که این توجه برای مردم 
آسایش به همراه دارد و عقب ماندگی تاریخی 
 ایران را در بحث اقتصاد رفع می کند و باعث 
می شود ایران اسلامی جایگاه واقعی خود را 
در اقتصاد بین الملل به دست بیاورد البته یک 
سری از مشــکلات فعالان اقتصادی مربوط 
به اصلاح آیین نامه ها اســت و ما مطالب را 
یادداشت کردیم و بر اساس قانون آنها را دنبال 
خواهیم کرد.معاون اقتصادی رییس جمهوری 
 اظهار داشت: دشمنان از ابتدای انقلاب تلاش 
کرده اند تا با زور یا تحریم جلوی پیشرفت 
 ایــران نوظهور را در منطقــه بگیرند و مانع 
شــکل گیری یک ایران قدرتمند و پیشرفته 
شــوند و برای این امر جنگ ها و ترور ها و 
موانعی درست کرده اند امادر 40 سال گذشته 
ملت ایران انصافا کارنامه بسیار خوبی از خود 
بر جای گذاشته است و با دست خالی امنیت و 
اقتدار را در کشور شکل داد و امروز نیز آماده 
یک جهش بزرگ اقتصادی اســت.رضایی  
تصریح کرد:امروز فرصت خوبی در کشــور 
وجود دارد ما از نظام قدرتمند، رهبری فرزانه، 
ملتی بزرگ و بســیج ملی برخوردار هستیم 
و نیــاز داریم با یک عزم و اراده ملی امور را 
 پیش ببریم که البته ایــن امر باید از دولت و 
دولتی ها شروع شــود و همه قوا باید دست 
به دست هم دهند تا خیزش و جهاد آرمانی 
صورت گیرد.وی  درخصوص استان هرمزگان 
نیز بیان داشت: برای توسعه استان هرمزگان 
نیاز به یک طرح و برنامه داریم که نیاز است 

با تلاش استاندار و همه فعالان اقتصادی طرح 
توسعه استان تدوین شود هر چند که این طرح 
قبلا هم وجود داشته است اما نیاز به بازنگری 
در طرح گذشته و تمرکز بخشی به آن است و 
تمام بخش ها در استان هرمزگان باید در طرح 
توسعه دیده شود و به صادرات در حوزه ملی 

و استانی نیز نگاه ویژه ای وجود داشته باشد.
*  وزارت نفــت از ظرفیت »ایزوایکو« 

استفاده کند
   معاون اقتصــادی رییس جمهوری گفت: 
مجتمع کشــتی ســازی و صنایع فراساحل 
ایزوایکو ظرفیت های خوبی برای ســاخت 
کشــتی دارد که انتظار است وزارت نفت از 
این ظرفیت اســتفاده کند. محسن رضایی به 
همراه اســتاندار هرمزگان وجمعی مدیران 
اقتصادی در بازدید از مجتمع کشتی سازی  
خلیج فارس افزود: وزارتخانه  نفت می تواند 
با استفاده از این ظرفیت کشتی های مورد نیاز 
برای انتقال کالاهای خود به سکوهای نفتی را 
تأمین کند.وی ادامه داد: مجتمع کشتی سازی 
و صنایع فراســاحل ایزوایکو ۲ سالی است 
که حالت رکود دارد که باید از این شــرایط 
خارج شــده و روی پای خود بایستد.وی 
اضافه کرد: آخرین فناوری های روز جهان 
در بازسازی و نوسازی کشتی ها استفاده شود 
و از ظرفیت سایر کشــورها هم به صورت 
تولید مشترک استفاده شود.معاون اقتصادی 
رئیس جمهوری با تاکید بر اینکه میزان تقاضا 
برای محصول های ایزوایکــو باید افزایش 
یابد،  افزود: آن کشــورها مشتری نیز دارند.
رضایی در خصــوص ورق فولادی دریایی 
هم گفت: این مسأله با همکاری شرکت های 
فولادی کشور قابل حل شدن است، زمانی 
که مشــکل های ایزوایکو حل شود می تواند 
بسیاری از چالش های دیگر را هم در زمینه 

اشتغال برطرف سازد.
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پشتیبانی آموزش کنکور
* از بس که می آید فشار جورواجور 

هر شب دهم بر خویشتن صد فحش ناجور
ما نخبگان مملکت باید بمیریم

مانند رستم عاقبت در چاه کنکور!!!
- این حرف از جنتلمنی چون تو بعید است

کنکور راهی رو به دنیای جدید است
* کنکور زحمت دارد و بسیار سخت است
حتی قبولی هم در آن با شانس و بخت است
- کنکور دادن گرچه در چشم تو سخت است

با بسته های ما خیالت تخت تخت است 
* من واقعا می ترسم از کنکور دادن 
صحبت بکن یک ذره از کنکور با من

-  این ها تمامش نکته های انحرافیست 
کنکور تنها استرس های اضافیست! 

* بهر قبولی راه آسان کو نگارا؟
من حاضرم حتی ببلعم جزوه ها را! 
-  با بسته های جغد آبیْ آسمانی 

لازم نباشد یک پاراگراف هم بخوانی
* حالا که از کنکور و تستش ناگزیرم
باید چطور این بسته هایت را بگیرم؟ 
- اصلا ندارد این سفارش هیچ مشکل
با اسنپ الان می فرستم درب منزل 
* ممنونم از لطف شما، یک بسته لطفاً

باید بپردازم برایش چند کلا؟ً
- قابل ندارد، لطف کن در کارتم اکنون

واریز کن با این شماره پنج میلیون
657۴ - 3۴35 - 2111 - 123۴

بانک پسفردا- آموزشگاه کنکور کلم پیچ
  مهدی امام رضایی و مهدی پیرهادی

طنز

جنوب کشور

ســرویس  زاده  حائــری  علیرضــا    
استان ها // اســتاندار یزد با بیان اینکه 
تمام قد و به صــورت حقیقی و عملیاتی 
در خدمت بخش خصوصی استان خواهیم 
بود، گفت: مســائل و دغدغه های مطرح 
شده در خصوص شــهرک ها به صورت 
خــاص و در قالب جلســه ای با حضور 

دستگاه ها پیگیری خواهد شد. 
   بــه گزارش خبرنگار دریــا ؛ مهران فاطمی 
در نشست مشــترک با اعضای انجمن صنفی 
کارفرمایی شرکت شهرک های صنعتی استان 
که در محل ساختمان مرکز خدمات و فناوری 
کسب و کار شــهرک صنعتی یزد برگزار شد، 
بخش خصوصی یزد را از افتخارات اســتان و 
کشور دانست و گفت: جلسات این بخش باید به 
دور از هرگونه تشریفات برگزار شده و خروجی 
آن، برداشتن موانع و مشکلات از مسیر فعالیت 
بخش خصوصی استان؛ در مقام عمل و نه در 

حد حرف باشد.
  وی با بیــان اینکه خــود را موظف به حل 
مسائل و مشکلات مطرح شده از سوی بخش 
خصوصی استان میدانیم، خاطرنشان کرد: بخش 
خصوصی توانمند اســتان نقش و تاثیرگذاری 
بسزایی در تقویت و توســعه حوزه اقتصادی 
اســتان دارد لذا باید ساز و کارهای لازم برای 
حضور موثر این بخش در نظام کارشناســی، 
تصمیم گیری و تصمیم ســازی استان تعریف 

شود.
   اســتاندار در ادامه بر انتخاب نمایندگانی از 
بخش خصوصی جهت حضور در کارگروه ها 
و نظــام های تصمیم گیری در حوزه اقتصادی 

تاکید کرد و افزود: با توجه به اینکه بســیاری 
از خدمات فرهنگی و اجتماعی استان توسط 
بخش خصوصی انجام می شــود و این بخش 
 دغدغــه مندانه برخــی مســائل مربوط به 
حوزه های مختلف را پیگیری می کنند، منعی 
برای حضور فعالین و نمایندگان این بخش در 
کارگروه های غیــر اقتصادی و صنعتی وجود 

ندارد.
  فاطمی بــا بیان اینکه نــگاه کارآفرینانه ی 
بخش خصوصی استان صرفا دستیابی به منافع 
اقتصادی نیست، اظهار کرد: جنس کارآفرینی 
در یــزد، کارآفرینی اجتماعی با رویکرد  ارائه 
خدمات اجتماعی و فرهنگی است.وی در ادامه 

به تبیین نقش مهم بخش خصوصی اســتان در 
مدیریت کرونا پرداخــت و گفت: با توجه به 
موقعیت ویژه اســتان یزد و مــراودات زیاد به 
اســتان، در صورت عدم ورود خیرین و بخش 
خصوصی به حوزه مســائل مربوط به کرونا، 
کنترل و مدیریت کرونا در اســتان امکان پذیر 
نبود. اســتاندار با بیان اینکه افتخارات بخش 
خصوصی استان یزد باید به کشور معرفی شود، 
تصریح کرد: مسئولین کشوری نیز به اقدامات، 
فعالیت ها و افتخارات بخش خصوصی استان 
یزد واقف هستند و بر همین اساس برنامه ریزی 
شده تا در جریان سفر رئیس جمهور به استان 
علاوه بر ســه برنامه روتینِ برگزاری جلســه 

شــورای اداری، دیدار با نخبگان و برگزاری 
نشســت با مطبوعات در اســتان ها، یک کار 
الگویی جدید در استان یزد تحت عنوان تجلیل 
از خیرین و بخش خصوصی اجرا شود.فاطمی 
از بخش خصوصی به عنوان یکی از بخش های 
دلسوز، پیگیر، کم توقع، پرکار و پر خدمت یاد 
کرد و به نگاه و اهتمام ویژه استان برای پیگیری 
مسائل و مشکلات بخش خصوصی در سطوح 
استانی و کشوری اشاره کرد.وی با بیان اینکه 
تمــام قد و به صورت حقیقــی و عملیاتی در 
خدمت بخش خصوصی اســتان خواهیم بود، 
گفت: مســائل و دغدغه های مطرح شده در 
خصوص شــهرک ها به صورت خاص و در 
قالب جلســه ای با حضور دستگاه ها پیگیری 

خواهد شد.
  فاطمی در بخش پایانی سخنانش نوآوری و 
بهره وری را دو محور مهم استان در کنار سایر 
اولویت های استان عنوان و اظهار کرد: امروز 

توجه به بحث نوآوری و بهره وری در فهرست 
بلند مســائل مربوط به حوزه صنعت، معدن، 
اشتغال، سرمایه گذاری از اهمیت بسیار زیادی 
برخوردار است و انتظار است بخش خصوصی 
استان از چرخه تولید تا توزیع این دو مهم را مد 
نظر قرار داده و در این حوزه ها پیشــرو باشد 
تا به دنبال تحقق این امر، یزد به عنوان اســتان 

نوآوری و بهره وری کشور معرفی شود.

استانداریزد : 

جنس کارآفرینی در یزد ، کارآفرینی اجتماعی است

طرح :  بیتا  هوشنگی

حسن سیلاوی سرویس استان ها // نماینده 
ولی فقیه در خوزستان گفت: زیبنده حکومت 
جمهوری اسلامی ایران نیست که مدیری ۱۰۰ 
میلیون تومان حقــوق بگیرد، قطعاً با کمک 

بسیجیان دست اینها را قطع می کنیم.
به گزارش خبرنگار دریا، ســید محمد عبدالنبی 
موســوی فرد در نمایش اقتــدار 10 هزارنفری 
بسیجیان استان خوزستان همزمان با سراسر کشور 
در حضور مسئولان استان اظهار کرد: بسیجی یعنی 
انقلابی و پنج مورد از شاخصه های انقلابی را از نگاه 
مقام معظم رهبری باید مورد توجه جدی قرار داد؛ 
اولین مورد پایبندی به مبانی و ارزش های اسلامی و 
انقلاب است که باعث استمرار حرکت نظام می شود 
تا با تندبادها و تکانه های بیگانگان تکان نخورد.

وی با اشاره به اینکه نباید ارزش های ناب انقلاب 
اسلامی را فراموش کرد، ادامه داد: دومین شاخصه 
هدف گیــری آرمان های انقلاب و همت بلند برای 
تحقق این آرمان هاست؛ اگر هدفمان تحقق این امر 
باشد در مقابل فشارها ایستادگی می کنیم و هرگز 
ناامید نمی شــویم.نماینده ولی فقیه در خوزستان 
با اشــاره به اینکه برخی ها بــه دنبال ناامید کردن 
جوانان هســتند تا بگویند نمی شود به آرمان های 
والای کشور دست پیدا کرد، یادآور شد: پایبندی 
به استقلال کشور یکی دیگر از شاخصه های بسیجی 
انقلابی اســت به همین خاطر باید سبک زندگی 
اسلامی در مقابل فرهنگ منحط غربی داشته باشیم.
موسوی فرد با اشاره به اینکه مقید بودن به استقلال 
فرهنگی در کنار سیاســی و اقتصادی از اهمیت 
بالایی برخوردار اســت، تصریح کرد: تمدن نوین 
اسلامی در بخش ابزاری و متنی نباید فراموش شود؛ 

حساسیت داشتن در مقابل دشمن و تبعیت نکردن از 
نقشه های آنها برای کشور نیز از دیگر شاخصه های 
مهم است.وی با اشاره به اینکه شاخصه بعدی که 
تقوای دینی و سیاسی است که بسیار اهمیت دارد، 
بیان کرد: یکــی از مطالبات جدی مردم و به ویژه 
ایجاد عدالت اجتماعی و فساد ستیزی باشد.نماینده 
ولی فقیه در خوزستان با اشاره به اینکه سه ماه از 
عمر دولت می گذرد ولی به قول مقام معظم رهبری 
مردم از انتخابات خیر می بینند، عنوان کرد: مطالبه 
آب کشاورزی و شرب نباید در قالب تجمعات بروز 
داده شود، آن هم وقتی سبک زندگی عوض شده و 
اگر پشت سدها آب بود باید از مسئولان طلب آب 
داشت و این در حالی است که آب مرده زیر دریچه 
سد اســت و قابل انتقال نیست.موسوی فرد انتقاد 
کرد: نمی توانیم بشنویم حقوق های نجومی هست 
و این در حالی است که کارگران شهرداری هشت 
ماه حقــوق نگرفته اند؛ زیبنده حکومت جمهوری 
اسلامی ایران نیست که مدیری 100 میلیون تومان 
حقوق بگیرد، قطعاً با کمک بسیجیان دست اینها را 
قطع می کنیم.وی با اشاره به اینکه مردم دیگر سوار 
ماشین کذایی شــدن، در باز کردن و سفره های آن 
چنانی را نمی پسندند، گفت: مردم از فساد، تبعیض 
و بی عدالتی آزار می بینند؛ ما مردم ایران اسلامی با 
محرومیت کنار آمده ایم ولی در مقابل فساد و تبعیض 
قد علم می کنیم.نماینده ولی فقیه در خوزستان اظهار 
کرد: مطالبه جدی مقام معظم رهبری این است که 
حداقل سهم خوزستان از نیروهای بسیجی 500 
هزار نفر باشد، که یک دهم جمعیت استان می شود، 
آن وقت این حکومت بسترساز حکومت جهانی 

امام عصر )عج( می شود.

نماینده ولی فقیه در خوزستان :

زیبنده جمهوری اسلامی نیست مدیری 
۱۰۰ میلیون حقوق بگیرد

    

آرزو توکلی سرویس استان ها // دادخدا سالاری در 
خصوص پرونده دستگیری مدیران گفت:خوشبختانه 
در پرونده دستگیری مدیران کارخانجات خودروسازی 
حقوق دولتی اعاده شده است و مبلغ ۴۲ هزار میلیارد 

ریال به بیت المال برگشت داده شد. 
   بــه گزارش خبرنگار دریا ، دادخدا ســالاری در جمع 
خبرنــگاران و در بازدیــد از کارخانجــات منطقه ویژه 
اقتصادی ارگ جدید بم افزود: در سال جاری بیش از 15 

پرونده مفاسد اقتصادی در مرکز استان تشکیل شده که در 
این راســتا برخی از مدیران احضار و برخی هم بازداشت 
شدند که برخی از بازداشت شــدگان پرونده های مفاسد 
 اقتصادی تفهیم اتهام شده و تعدادی هم  تحت تعقیب قرار

گرفته اند.
   دادخدا ســالاری اظهار داشت: در سال جاری عملکرد 
دادگستری اســتان کرمان در جهت بازدارندگی، حفاظت 
و صیانت از حقوق بیت المال بســیار خوب بوده است و 
همچنین طرحی تحت عنوان پاکسازی ادارات در حال اجرا 
است که در حال حاضر15 پرونده در حال بررسی هستند 
و اجــرای این طرح نیز ادامه خواهد داشــت.  وی افزود: 
نظام در مواجهه با مفاســد هیچ خط قرمزی ندارد و با این 
رویکرد اعتماد به مردم برگردانده می شود.دادستان کرمان 
درباره پرونده دستگیری مدیران شرکت های خودروسازی 
 در شــرق استان کرمان گفت: تفهیم اتهام برای مدیران این 
پرونده ها صورت گرفته و دلیل دســتگیری این افراد عدم 

پرداخت حقوق عوارض گمرکی بوده است.

    وی گفت: درباره ســاماندهی انبارها کارهایی صورت 
گرفته است، بطور مثال یک دستگاه سی تی اسکن بیش از 
15 ســال وارد کشور شده به نیت اینکه در خدمت درمان 
کشور واقع شود اما متاسفانه قوانین دست و پاگیر و قوانین 
گمرکی دست به دست هم داده و سال ها توقیف بوده است. 
  متاسفانه وارد کننده کالا متوفی شده اند و با همت فرزندان 
وارد کننده کالا این دســتگاه به هلال احمر اهدا شده و در 
روزهای آینده ترخیص خواهد شد و در خدمت بهداشت 
شــهروندان قرار خواهد گرفت.وی برای رفع موانع تولید 
خودروسازان گفت: موانعی وجود دارد و کشور چاره ای 
ندارد جز اینکه به سمت و ســوی حمایت از تولید برود 
و یکسری مشکلات مطرح شــده که جلسه ای در مرکز 
استان در جهت حمایت و پشتیبانی از تولید خواهیم داشت.
دادســتان کرمان در پایان خاطرنشان کرد: برای انبارهای 
ضایعات، بخشی متعلق به مردم و بخشی هم احتمالا متعلق 
به بیت المال اســت که برای این موضوع هم برنامه ای در 

نظر خواهیم گرفت.

مهران سلطانی نژاد ســرویس استان ها //
مدیرکل شیلات استان بوشهر گفت: میزان 
تولید میگوی پرورشی در این استان در سال 
جاری ۲۸ هزار تن اســت که نسبت به سال 

گذشته ۲۰ درصد افزایش نشان می دهد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ علی بازدار افزود: 
کار برداشت میگوی پرورشی از 11 سایت فعال 
در استان بوشهر به پایان رسید که نسبت به تولید 

۲3 هزار و 300 تن ســال گذشته پنج هزار و 
۲00 تن افزایش داشته است.

  وی اضافه کرد: هرچند شــیوع بیماری لکه 
ســفید میگو در اواخر دوره پرورش باعث شد 
پیش بینی تولید 30 هزار تنی میگوی پرورشی 
در اســتان بوشهر محقق نشود اما با این وجود 
این میزان تولید نسبت به سال گذشته از رشد 
۲0 درصدی برخوردار اســت.بازدار ادامه داد:  

این میزان میگوی پرورشی با ذخیره سازی ۲ 
میلیــارد و 83 میلیون قطعه بچه میگو در پنج 
هزار استخر پرورش در قالب 357 مزرعه در 
سطح ۶هزار و 58 هکتار برداشت و تولید شده 
است.وی اظهار کرد: افزایش سطح زیر کشت، 
ضریب مکانیزاسیون و زیرساخت های پرورش 
در مزارع و سایت های پرورش میگو  از عوامل 
افزایش تولید میگوی پرورشی در استان بوشهر 

به شــمار می رود.وی یادآور شد: 90 درصد 
میگوی پرورشی تولیدی استان بوشهر به خارج 
از کشــور صادر می شود و تاکنون 14هزار تن 
از محصول تولیدی ســال جاری در این استان 

صادر شده است.
   اســتان بوشــهر با تولید ۶0 درصد میگوی 
پرورشی کشــور به عنوان قطب اول تولید این 

آبزی شناخته شده است.

دادستان کرمان عنوان کرد

برگشت ۴۲ هزار میلیارد به بیت المال در دستگیری مدیران کارخانجات خودروسازی 

افزایش ۲0درصدی تولید میگوی پرورشی در بوشهر  

 

معاون وزیر ارشاد خبر داد

بهره مندی رسانه های چاپی و غیر چاپی از آگهی های دولتی

 مهران ســلطانی نژاد سرویس اســتان ها // معاون 
مطبوعاتی وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی گفت: با 
تصمیمات اتخاذ شده، رسانه های چاپی و غیر چاپی از 

آگهی های دولتی بهره مند می شوند.

به گزارش خبرنگار دریا، فرشاد مهدی پور در جمع اهالی 
رسانه در بوشهر اظهار داشت: استان بوشهر دارای جایگاه 
ویژه ای در فعالیت های رســانه ای کشور است و تاریخ 

طولانی در این زمینه دارد.
   وی بر لزوم شناسایی مسائل و مشکلات حوزه رسانه 
تاکید کرد و ادامه داد: برخی از مسائل و مشکلات حوزه 
رســانه که عنوان شده ناشی از موقعیت خاص استانی و 

برخی دیگر نیز مربوط به مسائل عمومی کشور است.
معاون مطبوعاتی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با اشاره 
به پیگیری های صورت گرفته بــرای تأمین کاغذ مورد 
نیاز رسانه ها افزود: این موضوع در حیطه کاری معاونت 
مطبوعاتی فرهنگ و ارشاد نیست ولی پیگیری های لازم 

را خواهیم داشت.
  وی یکــی از مهمتریــن دلایــل مشــکل کاغــذ را 
محدودیت های ارزی عنوان کرد و ادامه داد: راهکارهای 

لازم برای استفاده از ظرفیت واردات و اختصاص یارانه ها 
برای کاغذ دنبال می شود و همه سناریوها در حال پیگیری 

است تا دغدغه فعالان رسانه کاهش یابد.
  مهدی پور کاهش رســانه های چاپــی و عدم چاپ در 
روزهای پنجشنبه خبر داد و افزود: با اصلاح آگهی های 
دولتی قرار اســت همه رسانه های چاپی و غیر چاپی از 
آگهی های دولتی بهره مند و به این وسیله از آنها حمایت 
شود.معاون مطبوعاتی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با 
بیان اینکه یک سری اصلاحات باید در سامانه صندوق 
اعتباری هنر انجام شود افزود: کسی که مسئولیت رسانه 
را قبول می کند مکلف به بیمه کارکنان خود است.وی با 
اشاره به حمایت از رسانه های محلی و کوچک تاکید کرد: 
بر اساس آئین نامه نمایندگی نشریه های سراسری که 15 
تا ۲0 درصد آگهی ها به آنها می رسد باید سهم آنها به 30 

درصد برسد.

  

 حسن سیلاوی ســرویس استان ها // 
اســتاندار خوزســتان گفت: بر اساس 
منویات مقام معظــم رهبری باید امور را 
به دســت مردم سپرد چون قطعاً حضور 
باعث  مختلف  عرصه های  همه  در  مردم 
موفقیت های بیشــتر در حوزه مدیریت 

می شود.
  بــه گزارش خبرنگار دریا ، خلیلیان در 
اقتدار 10 هزارنفری بســیجیان  نمایش 
استان خوزستان همزمان با سراسر کشور 
در حضور مسئولان اســتان اظهار کرد: 
انقلاب اســلامی بر پایه تــوکل بر خدا، 

رهبری روحانیــت معظم و در رأس آنها 
امام راحل و خلف شایســته ایشان مقام 
معظم رهبری و با حضور مردم به پیروزی 
رسید.وی با اشــاره به اینکه با پیروزی 
انقلاب اسلامی صحنه جدیدی در تاریخ 
کشــور ایجاد و عزت سیاسی بعد از دو 
قرن به کشور برگشــت، تصریح کرد: از 
بدو پیروزی انقلاب این نظام برای قانون 
مقام  انتخاب ریاست جمهوری،  اساسی، 
معظم رهبری، نمایندگان مجلس و دیگر 
صحنه ها تکیه بر رأی و نظر مردم داشته 
است.استاندار خوزستان با اشاره به اینکه 

در دوران دفاع مقــدس حضور مردم و 
نیروهای بسیجی باعث موفقیت شد، بیان 
کرد: برای امور مختلف حضور مردم بسیار 
اهمیــت دارد و می توان با حمایت آنها به 

تحقق اهداف نظام نزدیک شویم.
  وی عنوان کرد: بر اســاس منویات مقام 
معظم رهبری باید امور را به دست مردم 
ســپرد چون قطعاً حضور مردم در همه 
عرصه های مختلف سیاســی، اجتماعی، 
موفقیت های  باعث  اقتصادی  و  فرهنگی 
بیشــتر در حوزه مدیریت این بخش ها 
می شود.استاندار خوزســتان تأکید کرد: 

این اطمینان خاطر را به مردم می دهم که 
دولت اسلامی، فسادستیز و انقلابی با تکیه 
بر حمایت مردم مشکلات را حل می کند و 
شاهد تحقق اهداف نظام در زمینه سیاسی، 
اقتصادی، فرهنگــی و اجتماعی خواهیم 

بود.

استاندار خوزستان :

امور کشور به دست مردم سپرده شود 

ن سند مالکیت   آگهی فقدا
نظر به اینکه خانم خیرالنساء زارعی بشماره وکالت 188699 مورخ 1400/8/16 در  خصوص سند آقای عبدالعلی بازماندگان قشمی مالک پلاک 
ثبتی 15442 فرعی از 1939 اصلی به استناد دو برگ استشهاد شهود گواهی شده در دفترخانه 4 بندرعباس جهت دریافت سند مالکیت المثنی 
نوبت اول به این اداره مراجعه کردند و مدعی هستند سند مذکور در قشم - محله مسجد علی ابیطالب قطعه یک بخش هشت که سند مالکیت 
صادر و تحویل مالک گردیده است .مشخصات و مالکیت عبدالعلی / بازماندگان قشمی فرزند عبدالرحیم شماره شناسنامه 15 تاریخ تولد 
 1339 دارای شماره ملی 3459637951 با جز سهم 3 از کل سهم 6 بعنوان مالک سه دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان متن سهم: سه 
دانگ مشاع از ششدانگ با شماره مستند مالکیت 445 تاریخ 1389/04/06 موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی 386281 سری ب سال 
90 که در صفحه 110 دفتر املاک جلد 126 ذیل شماره 16597 ثبت گردیده است.  که به علت جابجایی با مفقود گردیده است . لذا به استناد 

ماده 120 آئین نامه قانون ثبت وتبصره ذیل آن مراتب یک نوبت آگهی و متذکر می گردد هرکس نسبت به ملک مورد آگهی معامله ای انجام داده و یا مدعی وجود سند 
مالکیت نزد خود می باشد بایستی ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار این آگهی اعتراض کتبی خود را به پیوست اصل سند مالکیت یا سند معامله رسمی به این اداره 
تسلیم نماید. بدیهی است درصورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر با وصول اعتراض بدون سند مالکیت یا سند معامله رسمی نسبت به صدور سند مالکیت المثنی 

و تسلیم آن به متقاضی اقدام خواهدشد .1400/163 م /الف-تاریخ انتشار : 1400/09/06

محمد آرامش- مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک قشم

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان
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فرهنگ  وهنر

»سلمان فارسی« به قشم برگشت
  ســرویس فرهنگــی // فیلم برداری بخش های جدید ســریال 
»ســلمان فارســی« محصول مرکز ســیمافیلم به کارگردانی داوود 
میرباقری و تهیه کنندگی حســین طاهری در جزیره قشم آغاز شد. با 
پایان فیلم برداری بخش دیرهای فصل بیزانس در جلفا و شــاهرود، 
فیلم برداری بخش های دیگری از این فصل در جزیره قشم آغاز خواهد 
شد. بدین ترتیب کاروان سریال سلمان فارسی که اواخر سال 1398 
در جزیره قشم، بخش های لخمی های فصل بیزانس را فیلمبرداری 
کرده بودند با بازگشت به این جزیره زیبا و جذاب، بخش های دیگری 
از فصل بیزانس را به تصویر خواهند کشید.در زمان فیلم برداری سریال 
در جلفا و شاهرود، دکورهای مربوط به جزیره قشم آماده شده تا گروه 
بعد از اســتراحتی کوتاه، راهی این جزیره شوند. بدین ترتیب کاروان 
سریال سلمان فارسی که اواخر آذر 1398 آغاز شده بود، با عبور از 
کویر شهداد کرمان، جزیره قشم، سواحل مازندران، شهرک سینمایی 
نور، منطقه شاهرود و جلفا مجددا به قشم بازگشت.هم زمان، به موازات 
فیلم برداری در جلفا و ســاخت تجهیزات در شهرک سینمایی غزالی، 
ساخت برخی دکورها در منطقه آبسرد دماوند و شهرک های سینمایی 
دفاع مقدس، غزالی و نور نیز آغاز شــده است.تمامی مراحل کار با 
رعایت کامل شیوه نامه های بهداشتی و تحت نظارت مرکز بهداشت و 
درمان صداوسیما انجام می گیرد. سریال سلمان فارسی که به زندگی و 
زمانه یار ایرانی پیامبر اسلام می پردازد، سه فصل دوران ایران ساسانی، 
امپراتوری بیزانس و حجاز صدر اسلام را روایت می کند. سریال سلمان 
فارسی به سفارش مرکز سیما فیلم و توسط موسسه زلال فیلم ساخته 
می شود و تاکنون حدود 80 درصد از فصل بیزانس که 10 قسمت از 
کل سریال را شامل می شود، فیلمبرداری شده است. تاکنون بازیگرانی 
همچون فرهاد اصلانی، داریوش فرهنگ، محمدرضا هدایتی، احترام 
برومند، رامونا شاه، علی دهکردی، مرحوم چنگیز جلیلوند، مهدی فقیه 
و چند بازیگر خارجی و حدود 1500 بازیگر تئاتری و بومی جلوی 

دوربین این سریال رفته اند. 

برپایی چادر گلریزان کتاب در سیریک 
   ســرویس فرهنگی // بمناسبت هفته کتاب و کتابخوانی و هفته 
گرامیداشت بسیج و به همت اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان 
سیریک ایستگاه گلریزان کتاب در مرکز شهر بندر سیریک برپا شد .به 
گزارش خبرنــگار دریا ، مصطفی کریمی زاده رئیس اداره فرهنگ و 
ارشاد اسلامی و دبیر انجمن کتابخانه های عمومی شهرستان سیریک از 
اهمیت فرهنگ سازی فرهنگ مطالعه کتاب و کتابخوانی اشاره و گفت: 
کتابخوانی راهی برای دســتیابی به دانایی و توانایی است که به آدمی 
در فهم و درک درست، یاری می رساند و کلید گذر از محدودیت ها 
و جهالت ها و ورود به دنیای گسترده است. کریمی زاده تصریح کرد:  
هدف از برپایی  این چادر ترویج فرهنگ کتاب و کتابخوانی، ترویج 
فرهنگ اهدای کتاب میان نوجوانان،جوانان و خانواده ها، جمع آوری 
کتاب های مطالعه شده و اهدا به علاقمندان کتاب و کتابخوانی برشمرد.
وی اضافه کرد: تاکنون در قالــب این طرح بیش از500 جلد کتاب 

توسط مردم و فرهنگ دوستان کتاب اهدا شده است.

خبر

  

سرویس فرهنگی // مدیرعامل اتحادیه مؤسسات 
قرآنی هرمزگان از تــلاش برای ثبت »هفته قرآن 

هرمزگان« در تقویم فرهنگی استان خبر داد. 
   عماد ناصری، مدیرعامل اتحادیه مؤسسات و تشکل های 
فرهنگی – مردمی قرآن و عترت هرمزگان، اظهار کرد: از 
تاریخ 14 تا 18 آذرماه سال جاری محافل انس با قرآن 
را با حضور »حامد علیــزاده« قاری بین المللی و دیگر 
قاریان کشوری و استانی در شهرستان های مختلف استان 
برگزار می کنیم که در این محافل به تلاوت قرآن پرداخته 
و گروه های ممتاز تواشــیح کشور ازجمله »نورالهدی«، 
»بلدالامیر« و »تبیان« به همخوانی قرآن کریم می پردازند.
وی افزود: بیش از 10 محفل انس با قرآن در مکان ها و 
شهرستان های مختلف ازجمله منطقه یکم نیروی دریایی 
ارتش جمهوری اسلامی، منطقه یکم نیروی دریایی سپاه 
انقلاب اسلامی، منطقه دوم نیروی دریایی ارتش، پالایشگاه 
نفت ســتاره خلیج فارس، پالایشــگاه نفت حاجی آباد، 
شهرستان های رودان، میناب، جاسک و... برگزار می شود.

مدیرعامل اتحادیه مؤسســات قرآنی هرمزگان تصریح 
کــرد: اختتامیه این برنامه ها با حضور »هادی صلح جو« 
مجری توانمند شــبکه قرآن در شهرستان میناب برگزار، 
ضبط و از شبکه قرآن پخش خواهد شد. در تلاش هستیم 
که این تاریخ را به عنوان هفته قرآن هرمزگان ثبت کنیم 
و ان شاءالله در ســال های آینده با هم افزایی دستگاه های 
متولی قرآن، ویژه برنامه هایی ازجمله برگزاری جلسات 
تفسیر قرآن، تشــکیل کارگروه های مختلف و برگزاری 
محافل انس با قرآن تدارک خواهیم دید.به گزارش ایکنا؛ 
ناصری یادآور شد: پیشنهاددهنده و مجری این برنامه ها 
اتحادیه مؤسسات قرآنی هرمزگان خواهد بود که ان شاءالله 
با همکاری سازمان های متولی قرآن و نهادهای لشکری و 
کشوری هرساله این محافل برگزار می شود. در این مراسم 
قاریان هرمزگانی ازجمله »یوسف جعفرزاده« قاری ممتاز 
کشوری، عباس کهوری، علی اصغر سالاری، ولی صفایی 
و ... در کنار مهمانان و قاریان کشوری در این محافل به 

قرائت آیات نورانی قرآن می پردازند.

سرویس فرهنگی //  استاندار هرمزگان بر 
ضرورت راه اندازی مرکز فرهنگی و موزه 

دفاع مقدس در هرمزگان، تاکید کرد.

  به گزارش خبرنــگار دریا ، مهندس مهدی 
دوستی در نشست شــورای هماهنگی دفاع 
مقدس استان هرمزگان، با اشاره به ضرورت 

راه اندازی مرکز فرهنگی و موزه دفاع مقدس 
در هرمــزگان، اظهار کــرد: در طراحی این 
 مرکز باید از معماری اصیل ایرانی اسلامی و
 المان هایی که بتواند پیام شهدا و قدمت مبارزه 
مردم هرمزگان با ظلم و اســتکبار را به نسل 

جوان انتقال دهد، استفاده شود.
   دوستی، تهیه آثار مرتبط با فرهنگ ایثار و 
شهادت را مورد تأکید قرار داد و گفت: تعدد 
عناوین و آثار تولیدی بــه هیچ وجه ملاک 
نیســت، بلکه این آثار باید متناسب با ذائقه 

هر قشر متفاوت باشد و به آسانی در دسترس 
جامعه هدف قرار بگیرد.اســتاندار هرمزگان، 
خانواده های معظم شهدا و ایثارگران را گنجینه 
ارزشمند دفاع مقدس برشمرد و تصریح کرد: 
در آثار مســتند با موضوع شهدا باید، زندگی 
پدران و مادران شهدا و شرح زندگی شهدای 
بزرگوار مورد توجه قرار گیرد که متولیان امر از 
جمله صدا و سیما، بنیاد حفظ آثار دفاع مقدس 
و حوزه هنری باید بتوانند فراز و نشیب های 
زندگی آن ها که توام با صبر، ایثار و فداکاری 

بوده را به نمایش بگذارند.وی همچنین گفت: 
به منظور پایش اقدامات و ابتکارات خلاقانه 
در حــوزه دفاع مقــدس و مقاومت، تمامی 
 دســتگاه های اجرایی و بخــش های دولتی 
 باید در ســامانه ســتاد مرکزی گرامیداشت

مناســبت های هفته دفاع مقدس به آدرس 
dEFAdoc.ir ثبــت نــام کنند.اســتاندار 
هرمزگان، با اشــاره به برگزاری آیین تجلیل 
سالانه از یک میلیون پیشکسوت دفاع مقدس 
در 31 شــهریور ماه، تأکید کرد: دستگاه های 

اجرایی، ســازمان ها و نهادها باید همکاری 
و تعامل لازم را برای معرفی پیشکســوتان 
عرصــه دفاع و مقاومت بــه بنیاد حفظ آثار 
و ارزش های دفاع مقدس داشــته باشــند.
شــورای هماهنگی دفاع مقــدس در قالب 
هشت کمیته »شــامل پژوهش«، »هنری و 
آموزشــی«، »فرهنگی اجتماعی و رسانه«، 
»امور پیشکســوتان«، »تشــکل های مردم 
نهاد«، »زنان و دفاع مقدس« ، »راهیان نور« و 
»مراکز فرهنگی و یادمان ها« فعالیت می کند.

سرویس فرهنگی // تحلیلگران بر این عقیده اند که زبان 
و هویت، دو جزء لاینفــک در ایجاد زیربناهای جوامع 
مختلف بشری هستند؛ بدان معنی که زبان همواره تأثیر 
غیرقابل انکاری در شــکل گیری و بیان هویت جوامع 

داشته است و دارد.
  جامعه شناســان هویت را فرآیند پاسخگویی آگاهانه فرد به 
مجموعه ای از پرسش ها درباره خود و احساسی می دانند که 
فرد در جامعه به آن دســت می یابد تا با تکیه بر اشــتراک ها 
یا تفاوت هایی که با گروه های دیگر دارد، به درک احســاس 
هویت مستقل برسد. در سرزمین پهناور ایران نیز همواره و به 
واسطه تنوع بالای قومیت ها و فرهنگ ها شکل گیری هویت 

ملی و قومی  با زبان پیوندی ناگسستنی و نامحدود داشته 
است. بر همین اساس در خصوص زبان فارسی 

و نقــش هویت ســازش و جایگاه دیگر 
زبان های منطقه ای و محلی کشور در 

خلق هویت ملی با دکتر علی اصغر 
سلطانی، زبان  شناس و پژوهشگر 
نشانه   و  گفتمان  تحلیل  حوزه 
شناسی در مسائل ایران، گفت  
و گویی کرده ایم که مشروح آن 

را در ادامه می خوانید.
* می خواهیم بدانیم از نگاه 

یک زبان شناس این که گفته 
می شود »زبان فارسی بخشی 

از هویت ملی ماست«، دقیقا به 
چه معناست؟

    این مقوله جای بحــث زیادی دارد. اعتقاد 
بنده این است که چون زبان فارسی زبان رسمی  کشور 

ماست، بدون شک باید حفظش کرد و تا حدی که امکان دارد 
از هجوم واژه های بیگانه به آن جلوگیری کنیم اما حقیقتا از یک 
حدی به بعد شاید نتوانیم مانع هجوم این واژه ها شویم. بخش 
عمده ای از فرهنگ، ادبیات و تاریخ ما به زبان فارسی نوشته 
شده و باید حفظ شود اما در این بین مشکلی وجود دارد و آن 
این که در تعریف هویت ملی و پاسخ به این که »من چه کسی 
هستم«، تلاش کنیم »ایرانی  بودن« را صرفا به »فارسی حرف  
زدن« پیوند بزنیم بدان معنی که »من چون فارســی صحبت 
می کنم، ایرانی ام«. این نگاه قطعا مشکل ســاز می شود چون 
هویت امری سیال و لغزنده است و نمی توان تعریفی خشک، 
ثابت، واحد و مشخص را بر آن تحمیل کرد. هویت به عناصر 
متعدد فرهنگی، اجتماعی و سیاسی وابسته است. عناصر متعدد 
هویتی داریم که یکی از آنها زبان اســت اما من معتقدم زبان 

فارسی را بیشتر باید زبان رسمی  ایرانیان بنامیم، نه زبان ملی.
*  ایــران کشــوری چند فرهنگی اســت و این جای 
خوشحالی دارد که قومیت ها و زبان های مختلفی در 
کشور وجود دارند اما بحث این است که وقتی ما صرفا 
فارسی را به هویت پیوند می زنیم، پاسخ مان به آنهایی 
که به زبان بلوچی صحبت می کنند، آنهایی که در جنوب 
کشور عرب زبان هستند یا کرد زبانان، تُرک زبانان و... 

چیست و تکلیف این گروه ها چه می شود؟
   در متــون کتاب های درســی ما مخصوصــا کتاب های 

جامعه شناسی، ادبیات و تاریخ تلاش می شود هویت ایرانی را به 
شکلی تعریف کنند که وقتی همین کتاب مثلا به استان سیستان و 
بلوچستان می رود دانش آموزان اصلا درس را متوجه نمی شوند 
و با محتوا ارتباط برقرار نمی کنند حال آن که باید هویت ایرانی 
طوری باشد که در آن همه اقوام به لحاظ زبانی، دینی، سیاسی 

و... احساس آزادی کنند.
*  آیا محدود کردن هویت ملی به فارسی صحبت کردن 
بدان معنی اســت که مثلا اقوام بلوچ، کرد، تُرک، عرب 

و... نقشی آنچنانی در خلق چنین هویتی نداشته اند؟
زبان های غیرفارســی   

برای  قطعا 
طــق  خودشان هویت ساز بوده اند و منا

هســتند، اما برای کلیت جامعه باید گفت معمولا نظام فکری 
طوری عمل کرده که اینها به حاشــیه وارد شده اند. اگر بشود 
فضایی شــکل بگیرد هر کس بتواند زبان خودش را در کنار 
ایرانی بودن به کار بگیرد، ایده آل اســت. ما امروز کشورهایی 
داریم که چندین زبان رســمی دارند: سوئیس و کانادا از این 
دست کشورها هستند و نمی شود شهروند این کشورها را لزوما 
با زبان انگلیسی تعریف کرد چون زبان های فرانسه، آلمانی و... 
هم در این کشــورها رسمیت دارند. متاسفانه در کشور ما این 

فضا شکل نگرفته است.
*  به عقیده شــما اگر تدبیری اندیشیده شود که در 
مناطق غیر فارســی زبان، زبان مادری همان مناطق 
مبنای آموزش و پرورش و انتقال محتواهای آموزشی 
به دانش آموزان قرار گیرد، در تقویت حس ایرانی بودن 

تاثیرگذار خواهد بود؟
  قطعا همین طور است. امروز در کتب درسی رایج به شکل 
غیر مستقیم، یک شکل مشخص از هویت ایرانی به مخاطب 
القا می شــود و بازنمایی ای که از هویت ایرانی در کتاب های 
درسی انجام می شود بر هویت واقعی و بیرونی ایرانی تحمیل 
می کند. تردیدی نیســت که زبان فارسی را نباید در مدارس 
غیر فارسی زبان حذف کرد چون فارسی زبان رسمی  کشور 
است و ارتباطات اداری و حتی غیر اداری با این زبان است. 

دانش آموزان تمام مناطق کشور باید فارسی را هم یاد بگیرند 
چون در آینده با این زبان قرار اســت مراودات دانشگاهی، 
اجتماعی و... را پیش ببرند. اما ترجیح این اســت که امکانی 
فراهم شود که در کنار زبان فارسی، بخشی یا درسی هم برای 
زبان قومی  و منطقه ای خود داشــته باشند. در مجموع حذف 

زبان فارسی از مدارس، اقدامی  عملی و اصولی نیست.
*  واقعیت این است که نقش والدین هم در کمرنگ شدن 
هویت زبان در مناطق غیرفارسی زبان غیرقابل انکار 
است چرا که به عینه شاهدیم که اغلب والدین از بدو 
امــر، آموزش زبان های رایج در مناطق را در اولویت 

قرار نمی دهند.
   بله. متاسفانه رسانه ها و اخیرا هم فضای مجازی به شدت 
و به طور غیرمســتقیم در حال از بیــن بردن فرهنگ های 
محلی هستند. بنده مازندرانی هستم و در کودکی با من 
با همین زبان مادری صحبت شده همان طور که در 
گذشــته با کودک ترُک، کرد، بلوچ و عرب و... به 
زبان مادری اش صحبت می شد. بعدها وقتی به 
مدرســه رفتیم زبان فارسی را هم آموختیم و 
امروز مشکلی در صحبت کردن با زبان فارسی 
نداریم. متاســفانه امروزه، والدین یک کودک 
بلوچ یا ترُک یا کرد فکر می کنند اگر فرزندشان 
فارسی را از ابتدا نیاموزد، پیشرفت نمی کند و در 
جامعه پذیرفته نمی شود، آنها سعی می کنند کودک 
را از ابتدا با زبان فارســی آشنا کنند اما این امر در 
دراز مدت آسیب های فرهنگی زیادی به همراه دارد و 
فرهنگ های غنی چند هزار ساله را به تدریج از بین می بر د. 
پس این بعد از آموزش زبان به خانواده ها مربوط اســت و نه 
لزوما به دولت و نظام آموزش و پرورش. به عقیده من کودکان 
حداقل باید دو زبانه باشند و در منزل با زبان های محلی ارتباط 
برقرار کنند چون فارســی را در مدرســه به خوبی خواهند 

آموخت.
*  با این توضیحات اگر زبان را بخش جدایی ناپذیر 
هویت بدانیم، جامع ترین تعریف برای هویت ایرانی 

چیست؟
  نگاه ما به هویت ایرانی نباید خشــک و ثابت و محدود به 
عوامل باشــد، بلکه باید هر قومیتی به ایرانی  بودنش و زبان 
قومیتی و محلی اش مفتخر باشد. حقیقتا به واسطه سیال  بودن 
هویت نمی توان تعریفی واضح و دقیق از آن ارائه داد و گفت 
همه ایرانیان باید خود را با این چارچوب تعریف کنند اما به 
طور کلی اگر نگاهی به پیشینه تاریخی کشور داشته باشیم، 
بخشــی از هویت ما به اندیشه های ایران باستان برمی گردد، 
بخشی هم به دوران اسلامی؛ پس هویت ایرانی ترکیبی است از 
عناصر اسلامی  و ایرانی. بعدها در دوران مدرن هم اندیشه های 
گوناگون و رنگارنگ این دوران از مشروطه به این سو هم میان 
آمد. بنابراین ممکن است برخی خود را با این اندیشه ها تعریف 
کنند. تعریف هویت ایرانی شاید از فرد به فرد متفاوت باشد. 
در مجموع عناصری که به طور خاص در شکل دهی هویت 
ایرانی نقش دارند عبارتند از: ایرانیت )متاثر از ایران باستان(، 
اسلامیت، اندیشه های مدرن، لیبرالی و دموکراتیکی که از غرب 
آمده... تمام اینها یک جامعه را می سازد و نباید یک بعُد را بر 

دیگر ابعاد تحمیل کرد وگرنه مشکل ساز می شود.

تلاش برای ثبت هفته قرآن در تقویم فرهنگی هرمزگان 

ســرویس فرهنگی // مدیــرکل مطبوعات و 
ارشاد  و  فرهنگ  وزارت  داخلی  خبرگزاری های 
اسلامی اختصاص ســهمیه کاغذ به مطبوعات 
را در درازمدت اشــتباه خواند و گفت: راه حل 
اساسی مشکل کاغذ تقویت کیفی و کمی تولید 
داخل است و تا رســیدن به این مرحله باید با 
نظارت دقیق ، واردات کاغذ را با ارز نیمایی انجام 

دهیم. 
   ایمان شمســایی اظهار داشت: یارانه ای که وزارت 
ارشاد به مطبوعات می دهد بخشی از هزینه های آنها 
را پوشــش می دهد. وظیفه قانونی ارشاد، پرداخت 
یارانه مطبوعات و معرفی خبرنــگاران به صندوق 
 هنر و اقدامات دیگر است و بحران کاغذ مطبوعات 
مسأله ای است که چند ســال اخیر به وجود آمده. 
ممکن است رســانه ای هزار تن مصرف داشته باشد 
که ارشاد صرفا می تواند بخشی از آن را حمایت  کند.  
وی ضمن اعلام خبر برگزاری جلسه ای در این رابطه 

با وزارت صنعــت، معدن و تجارت توضیح داد: اگر 
تصمیمی در این رابطه گرفته شود، اعلامش با وزارت 
صمت اســت. کاغذ یک موضوع فرابخشی است  و 
متولی آن فقط وزارت ارشاد نیست. معاونت فرهنگی 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی نیز با این موضوع 

درگیر است. 
  چون مصرف کاغذ در بخش کتاب خیلی بیشــتر 
از مطبوعات است. همچنین تامین کاغذ و مقوا برای 
بســته بندی و دفتر و مصــارف تبلیغاتی به وزارت 
صمت مربوط می شــود.  شمســایی با بیان این که 
دولت به کالاهای اساسی ارز ترجیحی می دهد اظهار 
داشــت: بین دو موضوع دارو و کاغذ روزنامه، قطعا 
دارو اهمیت بیشتری دارد و منطقی است در اولویت 
قرار بگیرد.  سلائق رسانه ای به سمت فضای مجازی 

رفته است
  وی در پاســخ به ســوالی درباره مشکلات کاغذ 
روزنامه هفت صبح و ضمائم همشهری گفت: روزنامه 
هفت صبح در چند روز گذشــته منتشر شده است. 
منتشر نشدن ضمائم همشهری نیز احتمالا ربطی به 
کاغذ ندارد. ســلائق رسانه ای مردم به سمت فضای 
مجازی رفته است. برخی روزنامه ها نیز چند وقتی 
اســت که آنلاین منتشر می شوند. خیلی از رسانه ها 
قبل از این که مشکلات کاغذ پیش بیاید نسخه های 
الکترونیک را منتشر کردند. روزنامه همشهری وقتی 
برخی ضمائم را منتشر نمی کند؛ دلیلش صرفا کمبود 
کاغذ نیســت. البته خودشان باید دلیلش را بگویند.
شمسایی با یادآوری این که رئیس جمهور و معاون 
اول وی برای تقویت تولید داخلی برنامه ریزی می کنند 
توضیح داد: واردات کاغذ با مشــکلاتی مثل خیس 

شدن و معطلی در گمرک مواجه است. ولی اگر تولید 
داخلی داشته باشیم، کاغذ به راحتی از مازنداران به 

سراسر کشور ارسال می شود. 
   وی راهکار دولت را تقویت تولید داخل دانســت 
و گفت: دولت برنامه اش این است که کارخانه های 
کاغذ تولید داخل را تقویت و خط تولید را اضافه کند 
اما ما نمــی توانیم به روزنامه ها و مطبوعات بگوییم 
منتشر نشــوید تا خطوط تولید داخل تقویت شود. 
تا آن زمان باید بانــک مرکزی و وزارت صمت ارز 
نیمایی فراهم کنند تا نیاز مطبوعات را تا حدی تامین 
کنیم. باید واردات کاغذ را تســهیل کنیم که البته این 
موضوع در حوزه وظایف فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
نیست.  ما می توانیم به عنوان مدعی العموم نشریات 
این موضوع را بیان کنیم. ولی این کار صنعتی و ارزی 

است. 
*  وارد کنندگان کاغذ را آزاد بگذارند

  مدیرکل مطبوعات و خبرگزاری های داخلی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی افزود: باید وارد کنندگان را با 
فرایند قانونی آزاد بگذارند تا کاغذ را مثل بقیه اقلام با 
ارز نیمایی بیاورند و با قیمت مصوب بفروشند. ارشاد 
نیز می تواند به رسانه ها یارانه حمایتی بدهد و کمک 
مالی بکند تا آنها خودشان کاغذ را از بازار بخرند. به 
گزارش قدس آنلایــن ؛ وی ادامه داد: مهم اکنون در 
بــازار آزاد روزنامه باطله را کیلویی 17 هزار تومان 
می خرند. در این شرایط اگر ارشاد کاغذ را کیلویی 
۶ هزار تومان به مطبوعات بدهد، اقدامی فسادزاست. 
کاغذ فقط برای مطبوعات مصرف نمی شــود. البته 
ممکن است برای عبور از بحران مقداری کاغذ با ارز 

ترجیحی نیز در اختیار مطبوعات قرار گیرد. 

مدیرکل مطبوعات و خبرگزاری های داخلی وزارت فرهنگ : 

اختصاص سهمیه کاغذ به مطبوعات در درازمدت اشتباه است 

طرح :  بیتا  هوشنگی

استاندار هرمزگان عنوان کرد

ضرورت راه اندازی مرکز فرهنگی و موزه دفاع مقدس در هرمزگان 

سرویس فرهنگی // رئیس اداره 
فرهنگ و ارشاد اسلامی بستک : 
در ادامه برنامه های هفته کتاب و 
کتابخوانی از خانم رقیه دورافگن 
به پاس تألیف کتاب دنیای هوش 
و ســرگرمی که در گروه سنی 
کودکان چاپ شده رونمایی و از 

نویسنده تجلیل شد.
  به گزارش خبرنگار دریا  ، محمد 
محمــدی زاده؛ اعلام کــرد: خانم 
دورافگن سه کتاب در حوزه کودک 
دارد که دو کتاب در ســال 139۶ و 
یک کتاب در سال 1400 تألیف و 

چــاپ کرده اند. وی افــزود : اداره 
فرهنگ و ارشــاد اســلامی جهت 
حمایت فرهنگی از کتاب و نویسنده 
اقدام به عضویت مؤلف در صندوق 
نویسندگان  و  هنرمندان  از  حمایت 
 نمــوده و کتاب جدیــد التألیف نیز 
مورد حمایــت و خرید قرار گرفته 

است.
  رئیــس اداره فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی بستک عنوان کرد : رویکرد 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
 نگاه خــاص حمایتــی از فعالان 
حــوزه فرهنــگ و هنر بــوده که 

خوشبختانه در شهرستان از گذشته 
تا بــه امروز آثار مکتــوب زیادی 
چاپ و نشر شده که مایه مباهات و 

افتخارات است.
   گفتنی است : این مراسم در کتابخانه 
عمومی حکیم عمر خیام روســتای 
کهتویه و با حضور رؤســای اداره 
 فرهنگ و ارشاد اسلامی، اداره امور 
کتابخانــه ها، انجمن های شــعر و 
ادب، انجمن خوشنویسان و جمعی 
از فعالان فرهنگی، شورای اسلامی، 
انجمن فرهنگی و کتابداران روستای 

کهتویه برگزار شد .

کتاب دنیای هوش و سرگرمی در بستک رونمایی شد

بررسی نقش هویت ساز زبان فارسی 

زبان های محلی و منطقه ای را در هویت ملی ببینیم 
کلیف  وضعیت ثبتی واراضی  و ساختمانهای فاقد سند رسمی  آگهی ماده 3 قانون قانون تعیین ت

نظر به اینکه هیات حل اختلاف مســتقر در اداره ثبت اسناد و املاک بندرعباس به شرح رای شماره 140060323136000205 مورخ 
1400/04/14 تصرفات مالکانه ایرج پرمر فرزند حسین تحت عنوان ششدانگ یکباب خانه به مساحت 54/93 متر مربع قسمتی از پلاک 
14 – اصلی واقع در نایبند جنوبی بخش یک بندرعباس به استناد ماده 1 و ماده 3 قانون مذکور بمیزان یک دانگ مشاع از ششدانگ ملکی 
آقای حسین خیراندیش را تایید نموده است به جهت عدم دسترسی به مالک اولیه مقرر گردید پس از انتشار آگهی سند مالکیت رسمی 
صادر و تسلیم گردد و از همین رو در اجرای ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مذکور 
در دو نوبت به فاصله 15 روز جهت اطلاع عموم و مالک و صاحبان حقوق آگهی میگردد چنانچه ظرف مهلت دو ماه از تاریخ اولین 
انتشار آگهی اعتراضی از طرف کسی به اداره ثبت اسناد و املاک بندرعباس تسلیم نگردد سند مالکیت براساس مفاد رای فوق در حدود 

و صلاحیت وفق مقررات صادر خواهد گردید در صورت وصول اعتراض معترض می بایست از تاریخ تسلیم اعتراض به اداره ثبت ظرف مهلت یک ماه به دادگاه 
صالح محل مراجعه و تقدیم دادخواست نماید چنانچه پس از سپری شدن مهلت مذکور و عدم ارائه تقدیم دادخواست اداره ثبت اسناد بندرعباس نسبت به صدور 

سند مالکیت اقدام خواهد نمود و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 1400/421 م/الف
تاریخ انتشار نوبت اول : 1400/08/20 - تاریخ انتشار نوبت دوم : 1400/09/06

ابوالحسن دستوری

 رئیس اداره ثبت اسناد و املاک بندرعباس - منطقه یک

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان
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حوادث

 ســرویس حوادث// مرد زندانی که برای اجرای 
حکم قصاص پــای چوبه دار رفته بود در آخرین 
لحظات با پذیرش شــرط فرزندان مقتول مبنی 
بر پرداخت 5 میلیــارد تومان دیه یک بار دیگر 

فرصت زندگی پیدا کرد.
عامل قتل که در حال حاضر مردی 31 ســاله است 
به جرم قتل یک تاجر زعفران در ســال 91 دستگیر 
شــد و پس از اعتراف به جنایتی که مرتکب شده بود 
از سوی دادرسان شعبه یکم دادگاه کیفری یک استان 
البرز به قصاص نفس محکوم شــد. وی در اعترافات 
خود به تشــریح ماجرای قتل پرداخت و گفت: من 
سال ها در همســایگی خانه یک پیرمرد ثروتمند که 
تاجر بود زندگی می کردم می دانستم بیشتر اوقات در 

خانه اش تنها زندگی می کند و اموال با ارزش زیادی 
در خانه اش دارد به همین خاطر وسوسه شدم و نقشه 
ســرقت از خانه اش را طراحی کردم. روز حادثه از 
طریق دیوار حیاط وارد خانه او شــدم، وقتی پیرمرد 
مرا دید شروع به سروصدا کرد من هم از ترس جلوی 
دهانش را گرفتم و با هم درگیر شــدیم بعد هم دست 
و پای او را بســتم و داخل وان حمام انداختم و شیر 
آب را روی ســرش باز کردم و به دنبال سرقت اموال 
شروع به گشتن خانه کردم. بعد هم خودروی پیرمرد 

را که در حیاط پارک بود به همراه 10 کیلو زعفران، 
مقداری پول و اموال با ارزش خانه سرقت کردم و با 
عجله از خانه گریختم. امــا وقتی فرزندان مقتول به 
خانه پدرشان رفته بودند جسد او را داخل حمام پیدا 
کردند و موضوع را به پلیس خبر دادند و سرانجام با 

ردیابی های پلیس من شناسایی و دستگیر شدم.
مرد جــوان در ادامه گفت: زمانی که می خواســتم 

خودروی مقتول را بفروشم پلیس مرا دستگیر کرد.
بدین ترتیب پرونده متهم از دادسرای جنایی کرج به 

همراه کیفرخواست متهم و درخواست قصاص اولیای 
دم برای وی به شــعبه یک دادگاه کیفری استان البرز 
فرستاده شــد. در ابتدای جلسه دادگاه اولیای دم بار 
دیگر خواســتار قصاص متهم شدند. یکی از فرزندان 
مقتول در دادگاه گفت: وقتی برای ســرزدن به پدرم 
بــه خانه اش رفتم با صحنه هولناکی رو به رو شــدم 
که هرگز فراموش نمی کنم دست و پای پدرم را بسته 
بودند و روی ســرش کیسه پلاســتیکی کشیده و در 
حمام رهایش کرده بودند. گزارش پزشــکی قانونی 

نشــان می داد پدرم دراثر ضربه های متهم به ســرش 
کشته شده است. این متهم به خاطر سرقت 50 میلیون 
تومان اموال پدرم او را به قتل رســاند. بدین ترتیب 
پس از محاکمه متهم؛ وی به قصاص محکوم شد. در 
حالی که متهم یک بار نیز قبلًا پای چوبه دار رفته و از 
فرزندان مقتول مهلت گرفته بود سرانجام برای اجرای 
حکم بار دیگر در ندامتگاه کرج پای چوبه دار رفت 
و در حالــی که لحظات ســختی را تجربه می کرد در 
آخرین دقایق خانواده مقتول اظهار داشتند چنانچه این 
زندانی در مدت 3 ماه 5 میلیارد تومان به آنها بپردازد 

از قصاص وی چشم پوشی خواهند کرد.
 مرد زندانی نیز با پذیرش این شرط بار دیگر به زندان 

برگشت.

ســرویس حوادث// مرد جوان که به اتهام 
به  تفنگ ســاچمه ای  با  مرگبار  شــلیک 
به قصاص  بود  همسایه اش محاکمه شــده 

محکوم شد.
رسیدگی به این پرونده از اوایل سال 99 با گزارش 
قتل مرد جوانی به نام مهران در پیشــوای ورامین 
آغاز شــد. پس از حضور مأموران در تحقیقات 
اولیه مشــخص شــد که مقتول به دنبال درگیری 
با همســایه اش به مقابل خانه او رفته و با تفنگ 
ســاچمه ای وی را زخمی کــرده که مرد مجروح 
در بیمارستان جان باخته است. پس از دستگیری 
متهم، وی ضمن اعتــراف به این ماجرا گفت: من 
قصد کشتن همســایه ام را نداشتم و فکر نمی کردم 

با تفنگ ساچمه زنی کســی کشته شود.  پس  از 
اعترافات متهم و تکمیل تحقیقات، پرونده به شعبه 

11 دادگاه کیفری یک استان تهران فرستاده شد.
در ابتدای جلســه اولیای دم درخواست قصاص 
کردنــد. در ادامه وکیل آنها گفــت: اگرچه متهم 
با تفنگ ســاچمه ای به قربانی شــلیک کرده اما 
ترکش های گلوله ســاچمه ای در جمجمه قربانی 

پخش و منجر به مرگ وی شده است.
پــس از آن متهم به جایــگاه رفت و گفت: من و 
برادرم سال ها در پیشــوای ورامین صاحب یک 

ملک هستیم و مهران هم در همسایگی ما زندگی 
می کــرد. او مدت  زیادی بــود که از برق ملک ما 
اســتفاده می کرد و قرار بود پول برق را به صورت 
مساوی پرداخت کنیم. روز حادثه مبلغ قبض برق 
را که خیلی زیاد بود به او نشان دادم و خواستم که 
سهمش را پرداخت کند اما او قبول نمی کرد. به همین 
خاطر من و برادرم سیم های برق را قطع کردیم و 
همین موضوع موجب درگیری ما شــد. اســلحه 
ساچمه ای ام را برداشــتم و برای ترساندن مهران 
مقابل خانه اش رفتم و فقط یک تیر شــلیک کردم 

اما ناخواســته تیر به سر او خورد. من قصدم فقط 
ترساندن او بود. در پایان جلسه قضات وارد شور 
شدند و با توجه به مدرک های موجود در پرونده، 

متهم را به قصاص محکوم کردند.

قاتل همسایه در یک قدمی چوبه دار

روابط عموميگوشت ماهي و ميگو ، حاوی چربي های مفيدپروتئين مرغوب و ويتامين های گوناگون است
شيلات هرمزگان

جهان

ماجرای دزد کریستالی
شــش سال قبل با یکی از هموطنانم در مشهد دوست شدم و با او 
معاشرت کردم اما »یاراحمد« که به مواد مخدر صنعتی اعتیاد داشت 
مرا هم به مصرف مواد مخدر ترغیب کرد تا این که مجبور شــدیم 
برای تامین هزینه های اعتیاد دست به سرقت و زورگیری بزنیم و...

سارق ۲۲ ساله تبعه خارجی که هنگام دستبرد به یک ساختمان در حال 
احداث در مشهد دستگیر شده اســت، با بیان این که همدستم از محل 
سرقت گریخت درباره سرگذشت خود به کارشناس اجتماعی کلانتری 
گفت: پدر و مادرم ســال ها قبل برای کسب درآمد بیشتر و زندگی بهتر 
از افغانســتان به ایران مهاجرت کردند و من هم در منطقه گلشهر مشهد 
به دنیا آمدم اما به خاطر این که پدرم مردی بی سواد بود، شغلی بهتر از 
کارگری پیدا نکرد و با دیگر هموطنانش به امور ساختمانی مشغول شد. 
با وجود این، پدرم درآمد خوبی نداشت و زندگی ما به سختی می گذشت 
اما مادرم که او نیز  بی سواد است از اوضاع زندگی اش راضی بود و به 
درآمد پدرم قناعت می کرد ولی من که به ســن نوجوانی رسیده بودم و 
به هیچ وجه نمی توانستم این شرایط را تحمل کنم، هشت کلاس بیشتر 
درس نخواندم و تصمیم گرفتم وارد بازار کار شــوم، اما در آن ســن و 
سال کار مناسبی پیدا نکردم و به نوجوانی بیکار تبدیل شدم که اوقاتم را 
بــه بطالت  می گذراندم. در همین روزها با یکی از هموطنانم در منطقه 
گلشــهر دوست شــدم. آن زمان تازه وارد 1۶ سالگی شده بودم که به 
پیشنهاد یاراحمد برای اولین بار مواد مخدر صنعتی استفاده کردم. دوستم 
که معتاد بود هر روز مرا به مصرف شیشه و کریستال ترغیب می کرد و 
من هم که از بیکاری حوصله ام سر رفته بود در کنار بساط او به استعمال 
مواد مخدر می پرداختم. خلاصه خیلی زود معتاد شــدم و نمی توانستم 
هزینه های اعتیادم را تامین کنم. این بود که چند بار تصمیم گرفتیم برای 
درآمدزایی بیشتر به کشورهای عربی برویم ولی هیچ کجا را بهتر از ایران 
نیافتیم به همین دلیل به پیشــنهاد یاراحمد به سرقت و زورگیری روی 
آوردیم تا مخارج اعتیادمان را تامین کنیم. چندبار سرقت های مختلفی 
انجام دادیم و با فروش لوازم سرقتی روزگارمان را می گذراندیم تا این 
که ساختمانی نیمه کاره ای را شناسایی کردیم تا در فرصت مناسب به آن 
جا دستبرد بزنیم اما روزی که وارد ساختمان شدیم و مقدار زیادی لوازم 
مانند گوشــی های تلفن، ابزار بنایی و آچار آلات را درون کوله پشتی 
ریختیم، ناگهان نگهبان ساختمان متوجه شد و یاراحمد لوازم سرقتی را 
انداخت و درحالی که من با نگهبان درگیر شــده بودم از محل گریخت. 
بعد از آن هم نگهبان ساختمان با پلیس تماس گرفت و نیروهای انتظامی 
مرا به کلانتری انتقال دادند. حالا هم که برای اولین بار دستگیر شده ام از 

کرده خودم پشیمانم و...  .

در امتداد تاریکی
حمله وحشیانه زندانیان به بیمار اسکیزوفرنی در زندان

  فیلم حمله زندانیان به هم سلولی خود در زندان نیوجرسی آمریکا که به 
بیماری اســکیزوفرنی مبتلاست میلیون ها بار در شبکه های اجتماعی دیده 
شد. فرد مورد حمله جوان ۲۲ ساله ای به نام »جیشان بوید« است که مورد 
حمله گروهی از زندانیان قرار گرفته است. در فیلم دیده می شود که زندانیان 
با هرچه که در دست دارند به این جوان حمله می کنند تا او را به قتل برسانند 
با وجودی که نگهبانان شاهد این ماجرا بوده اند اما هیچ کمکی برای نجات 
جوان زندانی نکرده و تنها شــاهد ماجرا بــوده اند. با این حال پس از پایان 
درگیری 7 متهم به جرم ضرب و شــتم و اقدام به قتل »بوید« دســتگیر و به 
زودی دادگاهی خواهند شــد. این در حالی است که »بوید » از حمله جان 
سالم بدر برده و وکلای وی ادعا می کنند چون او عضو هیچ یک از باندهای 
خلافکار زندان نبوده زندانیان به او حمله کرده و قصد جانش را داشــته اند. 
بوید در 9 سپتامبر به دلیل خشونت خانگی و نزاع با مادر و برادرش دستگیر 
و در زندان نیوجرسی دوران محکومیت خود را می گذراند. این نخستین بار 
نیست که اعضای باند زندانیان به جان یکی از مخالفان و افراد خارج از باند 
افتاده و قصد جانش را می کنند اما نگهبانان زندان تنها نظاره گر ماجرا هستند.

کشف ۸ جسد شکنجه شده در باتلاق
 پلیس برزیل خبر از کشــف 8 جســد شکنجه شــده در منطقه باتلاقی 
جنگلهای حرای این کشور داد. اجســاد در حومه ریودوژانیرو در عملیات 
گســترده پلیس پیدا شده است. بنا بر اطلاعات پلیس، اجساد در حدود 35 
کیلومتری شــمال شرق شهر ساحلی و نزدیکی محله فقیرنشین بدست آمده 
است. به گفته رسانه های محلی اجساد به وضوح شکنجه قربانیان را قبل از 
مرگ نشان میدهد .سخنگوی پلیس بیان کرد که یک مامور هنگام گشت زنی 
با اجساد برخورد کرده و موضوع را اطلاع داده است. ماموران ما در عملیاتی 
گسترده ماموریت بازرسی منطقه فقیر نشین را داشته اند که یکی از ماموران با 
قربانیان برخورد کرده است. گمان می رود این مردان در درگیری خشونت آمیز 

باندهای قاچاقچی مواد مخدر پس از شکنجه به قتل رسیده اند.
    شوالیه تاریکی جوکرهای خیابانی را به دام انداخت

پلیس مکزیک از دستگیری باند ســارقان جوکرنما در این کشور خبر داد. 
مظنونین در ایالت »تاماولیپاس«شــمال شــرقی مکزیک توسط یک فرد 
ناشناخته دستگیر و به تیر چراغ برق بسته شده بودند. بنا بر اطلاعات پلیس 
مکزیک زوج جوکر نما که به کیف قاپی شهرت داشته اند ابتدا توسط فردی 
ناشناس بازداشــت و به تیر چراغ برقی بسته شده سپس ناشناس با پلیس 
تماس گرفته و آنها را تحویل ماموران پلیس داد. با انتشار تصویر دستگیری 
این ســارقان یک کاربر در فضای مجازی نوشته است شاید شوالیه تاریکی 
– بتمن – در دســتگیری این زوج ســارق دست داشته و هنوز هم بتمن در 
دل تاریکی می تواند از حق مردم دفاع کند. ســارقان که یک مرد و یک زن 
هســتند صورتشان رنگ شده و به شکل جوکر فیلم شوالیه تاریکی در آمده 
اند.فرد ناشناسی که این دو را به دام انداخته و با چسب به تیر چراغ برق بسته، 

خواسته تا درس عبرتی به هر دو آنها دهد.

  

کلاهبرداری ۱۰ میلیاردی با فروش ۸ آپارتمان
ســرویس حوادث// یک باند ۴ نفره جعل اســناد که 
اقدام بــه فروش ۸ واحد آپارتمان کــرده و از این راه 
 دســت به کلاهبرداری ۱۰۰ میلیارد ریالی زده بودند،

 دستگیر شدند.
سرهنگ کارآگاه »کیانوش ناصری« رئیس پایگاه پنجم پلیس 
آگاهی تهران بزرگ گفت: پانزدهم مهر امسال یکی از شهروندان 
به پلیــس آگاهی مراجعــه و گفت که کارم ســرمایه گذاری 
درساختمان سازی اســت. مدتی قبل در حوالی محل سکونتم 
اقدام به ساخت یک واحد آپارتمان چهار طبقه هشت واحدی 
با مشارکت فردی به نام سلیمان کردم اما پس از چند ماه متوجه 
شدم همه واحدها توسط فردی به نام علی و با همدستی کارمند 
دفترخانه ای در جنوب کشور با وکالت نامه جعلی تمامی واحدها 

به ارزش تقریبی 10 میلیارد تومان به فروش رفته است.
وی ادامه داد: بدنبال شــکایت این مرد ،ماموران دایره مبارزه با 
جعل و کلاهبرداری وارد عمل شــده و پس از به دست آوردن 
سرنخ هایی موفق به شناسایی علی شدند. پس از هماهنگی های 
قضائی، وی دستگیر شــد و اعتراف کرد: با همدستی 3 نفر به 
نام های »سلیمان«، »باقر« و »کریم« اقدام به سندسازی و جعل 
وکالتنامه با همکاری دفترخانه ای در جنوب کشور کرده و هشت 

واحد آپارتمان متعلق به شاکی را به فروش رسانده است.
ناصری بیان کــرد: با همکاری »علی« هویت ســایر متهمان 
شناسایی و تصاویرشان به رویت شاکی رسید که وی اعلام کرد 
»سلیمان« را می شناسد و همان شخصی است که ملک مذکور 

را به صورت مشارکتی با وی ساخته است، کارآگاهان در ادامه 
متوجه شــدند سلیمان قبل از پایان پروژه، شاکی را با همدستی 
»باقر و کریم« ربوده و پس از بیهوش کردن او اثر انگشت شاکی 
را پشت چند برگ قولنامه زده که پرونده ای به اتهام آدم ربایی 
در اداره 11 پلیس آگاهی مطرح اســت و سلیمان هم اکنون در 

بازداشت به سر می برد.
رئیــس پایگاه پنجم پلیس آگاهی تهران بزرگ در پایان افزود: 
کارآگاهان با اقدام به موقع موفق شدند »باقر« را نیز دستگیر کنند 
که وی نیز به جرم خود اعتراف کرد؛ پرونده به همراه متهمان برای 
سیر مراحل قانونی، در اختیار مقام قضائی قرار گرفت  وهم اکنون 

دستگیری »کریم« در دستور کار قرار دارد.

سرویس حوادث// فرمانده انتظامی استان از انهدام یک باند 
قاچاق مسلحانه مواد افیونی در غرب استان کرمان خبر داد 
و گفت: در این عملیات پلیسی ۲97کیلو و ۶۰۰ گرم حشیش 

و ۲۲۴ کیلو شیشه کشف شد.
ســردار »عبدالرضا ناظری« اظهار داشت: ماموران پلیس شهربابک 
با انجام اقدامات اطلاعاتی از انتقال مقادیری موادمخدر از مرزهای 
شرقی به استان های مرکزی کشــور مطلع و بررسی موضوع را در 

دستور کار خود قرار دادند.
وی با اشاره به رصد مســتمر فعالیت های این باند افزود: تیم های 

عملیاتی پلیس شهرستان های »شهربابک« و »سیرجان« با پشتیبانی  
پلیس مبارزه با مواد مخدر اســتان و تــکاوران یگان 1۲4 قرارگاه 
ابوذر با مشاهده ۲ دستگاه خودروی پژو پارس متعلق به قاچاقچیان 
در 7 کیلومتری شهربابک در دشــت »ریگ سفید« به آنها دستور 

ایست دادند.
فرمانده انتظامی استان کرمان با اشاره به اینکه قاچاقچیان به محض 
رویت ماموران به سمت آنها شلیک کردند،بیان داشت: در این درگیری 
مسلحانه با آتش پرحجم ماموران، سرنشینان خودروی اول زمین گیر 

و سرنشــینان خودروی دوم نیز با رها کردن خودرو و تیر اندازی به 
سمت ماموران از محل متواری شدند. 

ســردار ناظری خاطر نشــان کرد: در این عملیــات ضمن توقیف 
خودروهــا، ۲ نفر از قاچاقچیان  دســتگیر و ۲97کیلو و ۶00 گرم 

حشیش و ۲۲4 کیلو گرم شیشه کشف  شد.
وی با اشــاره به اینکه تلاش برای دستگیری سایر متهمان متواری 
ادامه دارد،گفت: تیم های عملیاتی پلیس همچنان به صورت زمینی و 

هوایی در حال پاک سازی منطقه هستند .

انهدام باند قاچاق موادافیونی در کرمان

ســرویس حوادث//   پرونده جنجالی قتل غزاله به 
دســت آرمان با گذشت ۸ سال سحرگاه چهارشنبه  
 گذشته با اجرای حکم قصاص در زندان رجایی شهر

 پایان یافت.
ساعت 4 صبح چهارشنبه 3آذر در آهنی زندان رجایی شهر 
باز شد. ساعتی قبل از آن به پدر و مادر آرمان - پسر اعدامی 
- خبر داده بودند که قرار است حکم قصاص پسرشان اجرا 
شود. زن و مرد میانسال با شنیدن این خبر سراسیمه خود را 
به زندان رســاندند. دقایقی بعد محمد شهریاری، سرپرست 
دادسرای امور جنایی پایتخت به همراه، قضات اجرای احکام 
و کمیته صلح و ســازش نیز وارد زندان شدند. آنها با ورود 
به سالن جلســات مقابل خانواده غزاله شکور قرار گرفتند. 
دختری که 1۲ اسفند سال 9۲ در خانه آرمان به قتل رسید و 

جسدش هرگز پیدا نشد.
* جلسه یک ساعته برای صلح و سازش

با شــروع جلسه صلح و سازش اعضای هیأت برای جلب 
رضایت پدر و مادر مقتول از هر راهی وارد شدند اما همانند 
8 سال گذشــته همه تلاش ها به بن بست رسید. از پیشنهاد 
ســاخت مراکز عام المنفعه به دست خانواده تا ترک شهر و 
دیار بعد از آزادی اما این یک ساعت جلسه صلح و سازش 
نیز مانند ۲0 جلسه قبلی که در دادسرای امور جنایی تهران 
برگزار شده بود هیچ کدام نتوانست نظر پدر و مادر غزاله را 

برای اجرای حکم تغییر دهد.
پس از صحبت با خانواده اولیای دم، سرپرســت دادسرای 
جنایی پایتخت با آرمان صحبت کرد و از او خواســت اگر 
جسد غزاله را دفن کرده به آنها بگوید تا با کشف حتی یک 
استخوان، اولیای دم آرام بگیرند. اما محکوم ۲۶ ساله همچنان 

اصرار داشت که جسد غزاله را در سطل زباله انداخته است و 
حرف هایی را که بارها گفته بود، تکرار کرد.

تلاش های واحد صلح و ســازش که بی نتیجه ماند؛ آرمان 
خودش به پای خانواده غزاله افتاد و از آنها خواســت او را 
ببخشــند. او گفت: در این مدت توبه کرده ام و ســعی کردم 
انسان درستی شوم. از کاری که انجام داده ام بشدت پشیمانم 

و می خواهم که مرا ببخشید.
و در تأیید حرف های آرمان، رئیس زندان گفت: این پســر 
در تمام مدتی که زندان بوده خطایی نداشته و همه در زندان 

منتظر هستند که رضایت بگیرد.
این تلاش ها تا ساعت 5:30 دقیقه صبح طول کشید و زمانی 
که تیم صلح و ســازش به نتیجه ای نرسید آرمان به سمت 
چوبه دار حرکت کرد. با این حال دو نفر از خادمین حرم امام 
رضا)ع( در حالی که پرچم گنبد متبرک امام رضا)ع( را در 
دست داشتند به سراغ خانواده شکور رفته تا شاید در آخرین 
لحظات بتوانند رضایت بگیرند. اما این آخرین تلاش هم به 

نتیجه نرسید و آرمان در سکوی اجرای حکم قرار گرفت.
* بگذارید برادر کوچکم را ببینم

زمانی که طناب دار بر گردن آرمان افتاد او با التماس به پدر 
غزاله گفت: من برادرم آرتین را ندیده ام، حکم را اجرا کنید، 
اما فقط یک هفته به من مهلت دهید تا آرتین را برای آخرین 

بار ببینم و از او خداحافظی کنم.
پدر غزاله در پاسخ گفت: دی سال 98 که آرمان پای چوبه 
دار رفت تا حکم اجرا شود مهلت یک ماهه خواست و قرار 
شــد 30 روز به 31 روز نرســد اما حدود دو سال گذشت 
من نمی توانم دیگر مهلت بدهم.در نهایت ساعت ۶ صبح با 
کشــیدن اهرم آهنی سکوی اعدام، پرونده زندگی آرمان در 

سن ۲۶ سالگی و پس از گذشت  7 سال و 8 ماه و ۲1 روز 
از این جنایت بسته شد.

* خواسته دخترم را انجام دادم
پدر غزاله ساعاتی پس از اجرای حکم گفت: زمانی که حکم 
اجرا شد، احساس آرامش کردم . انگار کوله بار سنگینی از 
دوشم برداشته شده، هم از دوش من و هم از دوش همسرم. 
در این مدت واقعاً خسته شده بودیم، هر روز در دادسرا بودیم 
هر روز درگیری فکری داشتیم که چه اتفاقی خواهد افتاد. 
خسته شده بودیم. در این سال ها زجر و سختی زیادی کشیده 

بودیم و به حقمان رسیدیم.
او باتوجه به وقفه دوســاله در اجرای حکم و چندین بار به 
قرنطینه رفتن آرمان گفت: مطمئن بودیم که حکم به هر حال 
اجرا می شود. ما از صبح شنبه مطلع شدیم که حکم آرمان، 
این هفته اجرا می شود و این موضوع به ما ابلاغ شد. آنطور 
که من در جریانم یکشنبه محکوم را به قرنطینه بردند و دیگر 
خبری از او نداشتیم تا اینکه ساعت 3 صبح چهارشنبه بود که 
اجرای حکم قطعی شد. ما چند روز قبل با دادستان جلسه 
داشتیم و می دانســتیم که حکم اجرا می شود. ما به حقمان 
رسیدیم. او در خصوص بخشش آرمان گفت: در این مدت 
اصلًا به بخشیدن فکر نکردم و در جلسه ای که با سرپرست 
دادسرای جنایی داشتم، گفتم من از طرف دخترم نماینده ام، 
باید حقــش را می گرفتم. چرا که می دانم او دختری بود که 
همیشه حقش را می گرفت و من با این کارم فقط خواستم که 
دخترم حقش را بگیرد.  حق دخترم این بود که حکم را اجرا 
کنیم. آرمان زمان اجرای حکم اصرار به بخشش داشت البته 
تمامــی زندانی ها همین را می گویند همه مجرمان زمانی که 

کاری را انجام می دهند به عاقبتش فکر نمی کنند.

پایان داستـــان »آرمان«

با  که  کینه جو  مرد  ســرویس حوادث// 
انتشار تصاویر خصوصی یکی از بستگانش 
در فضای مجازی قصد انتقام داشــت از 

سوی پلیس دستگیر شد.
چندی قبل زن جوانــی به پلیس فتا پایتخت 
مراجعه کرد و مدعی شــد فردی ناشــناس 
در فضــای مجازی اقدام به انتشــار تصاویر 

خصوصــی وی کرده و موجب بــر هم زدن 
آرامش روانی او و خانواده اش و هتک حیثیت 
وی شده است. شاکی در ادامه گفت: مدتی قبل 
شخصی ناشناس در فضای مجازی با عناوین 
مختلف بــرای من مزاحمت ایجــاد و تهدید 
می کرد که تمامــی تصاویر خصوصی ام را در 
فضای مجازی منتشر می کند. من اهمیتی ندادم 

تا اینکه متوجه شــدم تعدادی صفحه جعلی 
با نام و شــماره تلفنم در اینســتاگرام ایجاد 
شــده که اقدام به انتشار تصاویر خصوصی ام 
می کند و موجب برهم زدن آرامش و آبروی 

خانوادگی ام شده است.
ســرهنگ داوود معظمی گــودرزی، رئیس 
پلیس فضای تولید و تبادل اطلاعات پایتخت 
در تشــریح این خبر گفت: افسران سایبری 
پلیــس فتا پایتخت اقدامات خــود را آغاز 
کردنــد و پس از مطالعه اظهارات شــاکی و 
بررســی همه جوانب پرونده با بهره گیری از 
روش های علمی و فنی موفق شــدند ردپای 
مجرم را در فضای مجازی شناســایی کنند. 
کارشناسان این پلیس با تحقیقات گسترده در 
فضای مجازی ضمن به دست آوردن اطلاعات 
هویتی متهم پس از تشریفات قضایی مجرم را 
که از بستگان شــاکی بود در یکی از مناطق 
جنوبی تهران بزرگ دســتگیر و به همراه ادله 

دیجیتال به پلیس فتا منتقل کردند.
گودرزی بیان داشــت: متهــم پس از حضور 
در پلیس فتا تهران بــزرگ از موضوع اظهار 
بی اطلاعــی می کرد اما پــس از روبه رویی با 
شاکی لب به اعتراف گشــود و اظهار داشت: 
با شاکی اختلاف داشتم و برای تلافی و انتقام 
از وی بــا ایجاد چند صفحــه جعلی با نام و 

مشخصات وی دست به این اقدام زدم.
رئیس پلیس فتا تهران بزرگ به شــهروندان 
توصیه کرد: فضای مجازی مکان مناسبی برای 
حل کردن اختلافــات خانوادگی و همچنین 
انتقامجویی نیســت، با مرتکبان این جرایم در 
فضای مجازی و شــبکه های اجتماعی طبق 
قانون برخورد خواهد شد، همچنین شهروندان 
می توانند موارد مشــکوک را از طریق تماس 
تلفنی با 110 یا مراجعه به ســایت پلیس فتا 
با   www.cyberpolice.ir آدرس  بــه 

کارشناسان این پلیس در میان بگذارند.

طرح : بیتا هوشنگی

شرط 5 میلیاردی برای قاتل تاجر زعفران

بعداز 7 سال و 8 ماه و 21 روز حکم قصاص اجرا شد
ســرویس حوادث//  سرپرســت 
شهرســتان  انتظامی  فرماندهی 
رودان از کشف ۱۱ تن سنگ معدن 
بنز  از یک دستگاه کامیون  قاچاق 

در شهرستان خبر داد. 
سرهنگ منوچهر شاه آبادی سرپرست 

فرماندهی انتظامی رودان اظهار داشت: 
مأموران ایستگاه بازرسی فاریاب حین 
کنترل خودروهای عبوری به یکدستگاه 
کامیون بنز با دو نفر سرنشین که از مسیر 
کرمان به ســمت رودان در حرکت بود 
مشکوک ودستور ایست صادر و خودرو 

را با تمهیدات پلیسی متوقف کردند.
به گزارش خبرگزاری موج، ســرهنگ 
شاه آبادی با اشاره به این که در بازدید 
بعمل آمده از خودروی توقیفی مشخص 
شد که دارای 11تن سنگ معدن قاچاق 
و ارزش کالای کشف شده 500میلیون 

ریال است. این مسئول انتظامی در پایان 
اذعان داشــت: در این راســتا خودرو 
توقیف راننده و سرنشــین دســتگیر و 
پس از تشــکیل پرونده مقدماتی جهت 
سیر مراحل قانونی تحویل پلیس امنیت 

اقتصادی شهرستان شدند.

کشف  11 تن سنگ معدن قاچاق در رودان 

تسویه حساب فامیلی در اینستاگرام

سند مالکیت )برگ سبز( و کارت خودروی سایپا تیپ 151 مدل 1393 رنگ سفید به شماره پلاک 
9۴ایران 657ق39 به شماره موتور ۴95۴05۲ و شماره شاسی nas451100d4902198 به نام 

مجتبی باقرزاده همائی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد 

مفقودی

طرح :  بیتا  هوشنگی



  

فرماندارخمیر   شهرســتان//  سرویس  درساره  امین 
در نشســت با ادارات راه، برق ،آب و مخابرات از آنان 
خواســت ظرف مدت یک هفته نسبت به رفع موانع و 

معارضات موجود در جاده رویدر اقدام کنند.

به گزارش خبرنگار دریا، میرهاشــم خواســتار گفت:۲.5 
کیلومتر جاده رویدر حدفاصل روستای پرنیمه تا تنگه گرو 
نیازمند تعریض می باشد لذا شایســته است دستگاه های 

متولی ظرف مدت یک هفته نسبت به رفع آن اقدام کنند.

به گفته وی ،قرار اســت پس از رفع موانع موجود ، عملیات 
اجرایی طرح تعریض این جاده توســط پیمانکار طرح در 
دستور کار قرار گیرد. قابل ذکر است شهردار و عضو شورای 

شهر رویدر نیز در این جلسه حضور داشتند.

فرصت یک هفته ای فرماندار خمیر به دستگاه ها جهت رفع موانع جاده رویدر

شهرستان//  سرویس  نژاد  دبیری  سعیده 
در جریان بازدید فرماندار از روســتاهای 
دهستان سیاهو و مشاهاده خرابی آسفالت 
ناشی از حفاری شــرکت مخابرات جهت 
انتقــال فیبر نوری به روســتاهای مزبور 

دســتگاه های مربوطه را احضار و بعد از 
بررســی کوتاهی و قصور دستگاه ها در 
انجام مرمت به شرکت های مخابراتی تاکید 
نمود که جهت حفظ جان مردم و افزایش 
ایمنی جاده هــا حداکثر ظرف یک هفته 

آینده نسبت به ترمیم حفاری های ایجاد 
شده این محورها اقدام نمایند.

فرماندار بندرعبــاس در ادامه به راهداری ها 
تذکر داد که نظــارت لازم بر انجام ترمیم ها 
داشته باشند تا برابر ظوابط انجام شود.  عزیزاله 

کناری زاده در پایان از مردم شریف منطقه نیز 
به خاطر مشــقت های که در اثر کوتاهی این 
دو دستگاه متحمل شــدند عذرخواهی نمود 
وهمچنین به دستگاه های ذیربط تذکر دادند 
که ضرورت دارد جهت کمک به حفظ آرامش 
جامعه دســتگاه ها پروژه های مربوطه را در 

کوتاه ترین زمان ممکن به اتمام برسانند.

شنبه 6 آذر 1400

21 ربیع الثانی 1443

 سال  بیستم شماره 3755

شهرستان

ســرویس شهرســتان//  مدیر هسته 
دانشگاه  لرزه  زمین  و  سونامی  پژوهشی 
توابع  از  منطقه ســرزه  هرمزگان گفت: 
نظر  از  بندرعباس  شهرستان  فین  بخش 
یا وضعیت زمین شناسی  سنگ شناسی 
بختیاری  کنگلومرای  ســازند  با  عمدتا 

پوشیده شده است. 
دکتر مهدی مســعودی پیرامــون بازدیدش 
از این منطقه پس از زلزله هفته گذشــته در 
هرمزگان، عنوان کرد: در بررسی ها،  قطعات 
مختلف سنگی و بلوک های مختلفی در داخل 

ســنگ ها به صورت جور نشده در منطقه را 
مشاهده کردیم.

وی ادامه داد: نکته جالب در زلزله اخیر این 
است که شماری از گســل های تراستی که 
اکنــون در منطقه بعد از حرکات قدیمی فعال 
شده اند، ســبب جداشدن بلوک های گسلی 
بسیار بزرگی شده که در راستای این صفحات 
گسلی حرکاتی صورت گرفته و برخی دیگر 

به پایین دره سقوط کرده اند. 
عضو هیات علمی گروه زمین شناسی دانشگاه 

هرمزگان با بیان این که در بررســی های این 
بلوک های ســنگی به نکته بسیار جالبی پی 
بردیــم و آن وجود شکســتگی های جدید 
آغشته به قیرطبیعی و به نوعی مواد نفتی بود، 
افزود: در حال حاضر نمی توان در خصوص 
اینکه این مواد دارای چه ترکیباتی هســتند 
بدون انجام آنالیز نظر قطعی را اعلام کرد، اما 
این موضوع بسیار قابل توجه است که وجود 

قیر طبیعی در قطعات به پدیده نوعی است.
مســعودی بیان کرد: در گزارشات و مقالاتی 

کــه در خصوص منطقه وجود دارد، این نکته 
بیان شده است که در سازندهای کنگلومرای 
بختیاری مشاهده آثار قیر طبیعی در قطعات، 
پدیده نوعی است و نیاز به مطالعات بیشتری 
از دیدگاه منشــاء قیرهای طبیعی که در این 
سازند و در حاشــیه »منطقه گسلی سرزه« 

وجود دارد؛ صورت گیرد. 
به گزارش ایسنا، وی در پایان گفت: لازم به 
ذکر اســت که در فواصل دورتر از زن گسلی 
که به بررسی آن ها نیز پرداختیم، گنگلومراها 
به قیرهای طبیعی آغشته نبوده که این موضوع 
نشان دهنده این است که گسلی که اکنون فعال 
است به نوعی در آغشته شدن قیرهای طبیعی 

در قطعات گنگلومرا نقش دارد.

آموزش ۱۱۰نفر از قایقرانان و فعالین گردشگری 
در قشم

 سرویس شهرســتان// مدیر محیط زیست سازمان منطقه آزاد قشم از 
اجــرای برنامه آموزش 110 نفر از قایقرانان و فعالین گردشــگری حوزه 
ذخیره گاه زیســت کره حرا در روستا و اسکله سهیلی و فراگیری ضوابط و 
اصول تفرج در این ذخیره گاه از سوی این افراد خبر داد. سید محمد هاشم 
داخته با اشاره به اینکه  این برنامه در قالب برگزاری کارگاه آموزشی توسط 
مدیریت محیط زیست این ســازمان درساختمان تماشاگه حرا در اسکله 
سهیلی انجام شد، گفت:  دراین کارگاه  مباحث مربوط به  ضوابط و اصول 
تفرج در ذخیره گاه زیســت کره حرا توسط » محمد غواصی « کارشناس 
محیط زیســت دریایی مدیریت محیط زیست سازمان منطقه آزاد قشم به 
قایقرانان شرکت کننده دراین کارگاه ارائه شد. مدیر محیط زیست سازمان 
منطقه آزاد قشم حفظ آرامش، مدیریت زباله، رعایت فاصله  با حیات وحش 
و رعایت محدوده سرعت را از جمله این ضوابط  نام برد و افزود:  درپایان 
این دوره گواهی شــرکت در کارگاه برای حاضرین صادر شد. وی ذخیره 
گاه حرا را تنها منطقه حفاظت شــده از جنگل های حرا در حاشیه شمالی 
خلیج فارس و دریای عمان  اعلام کرد و گفت: بیشترین تراکم پوشش این 
جنگل ها را نیز همین منطقه داراست.  سید محمد هاشم داخته با اشاره به 
اینکــه حدود 80 درصد از آبزیان خلیج فــارس دوره تخم ریزی خود را 
در ایــن جنگل ها می گذرانند، افزود:  منطقه حفاظت  شــده حرا و تالاب 
بین المللی خورخوران با وسعتی بیش از 8۶ هزار هکتار در حد فاصل دلتای 
رودخانه مهران و جزیره قشم قرار گرفته است.  به گزارش ایسنا، این منطقه 
علاوه بر داشــتن عناوین منطقه حفاظت شده و تالاب بین المللی درسال 
197۶ میلادی به شبکه جهانی انسان و کره مسکون )MAb(  پیوست و 

عنوان ذخیره گاه زیست کره را نیز به خود اختصاص داد.
تولید ۶ میلیون عدد گل فصلی در مجتمع گلخانه ای سرخون 

بندرعباس
 سعیده دبیری نژاد سرویس شهرســتان// بیش از شش میلیون عدد 
گل فصلی در مجتمع گلخانه ای ســرخون از توابع شهرستان بندرعباس 
تولید شده اســت. به گزارش خبرنگار دریا، مدیر امور باغبانی سازمان 
جهادکشــاورزی هرمزگان گفت: گیاهان زینتی شــامل فصلی اطلسی، 
شمعدانی و گل های شاخه بریده، نشایی، درختچه های زینتی و آپارتمانی 
است.مسعود گرگیج افزود: ســالانه بیش از 10 میلیون عدد گل و گیاه 
زینتی، فصلــی و آپارتمانی در اســتان هرمزگان تولید می شــود.وی 
اظهارداشــت : استان هرمزگان با توجه به داشتن شرایط اقلیمی مناسب 
در شش ماهه دوم سال مستعد تولید انواع گل های فصلی است.در حال 
حاضر صنعت گل و گیاه یک صنعت جهانی و پویا است که در طول چند 
دهه نرخ رشد زیادی داشته است. کشت انواع گیاهان زینتی به دلیل شرایط 
آب و هوای مناسب ایران و درآمد حاصل از صادرات آنها، نقش بسزایی 
در باروری اســتعدادهای اقتصادی ایران و توسعه تولید ملی این کشور 
می تواند ایفا کند. با توجه به اهمیت اقتصادی پرورش گل ها و گیاهان در 
دنیا، اســتفاده از فناوری ها و روش های جدید، در اصلاح گیاهان زینتی 
در جهت »بازارپســندی« آن ها می تواند نقش بسزایی در بازاریابی این 

محصولات و تجارت آن ها در بازارهای بین المللی داشته باشد.

خبری

در صورت اضطرار برای روشن کردن آتش
 اطراف محل را از خار و خاشاک و علف های خشک پاک کنیم 

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

کشف آثار قیر طبیعی درون برخی از قطعات کنگلومرا در اطراف گسل سرزه

ســعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان// 
فرمانده یگان حفاظت اداره کل منابع طبیعی 
و آبخیزداری استان هرمزگان ضمن تشریح 
عملکرد آبان ماه ۱۴۰۰ ایــن یگان، از رفع 

تصرف۱7 هکتار اراضی ملی استان خبرداد.
به گــزارش خبرنــگار دریا، ســرهنگ رحیم 
اســفندیاری فرمانده یگان حفاظــت اداره کل 
منابع طبیعی و آبخیزداری اســتان هرمزگان به 
تشریح عملکرد آبان ماه یگان حفاظت پرداخت 
و گفــت: با تلاش و همت عوامل یگان حفاظت 
در آبان ماه  سالجاری،حدود17هکتار از اراضی 
ملی و دولتی اســتان رفع تصرف و به بیت المال 

بازگردانده شده است.
وی بــا بیان اینکــه ارزش ریالی بازپس گیری 
شده حدود۲3میلیارد و971میلیون ریال عنوان 
شــده اســت گفت این مبلغ مربوط به 1۲فقره 
رفع تصرف اســت.فرمانده یگان حفاظت اداره 

کل منابع طبیعی و آبخیزداری اســتان هرمزگان 
تصریح کرد: در آبان ماه، 1 مورد احکام قضایی 
به ارزش ریالی پانصد میلیون ریال دریافت شده 
که قلع و قمع انجام پذیرفته است. فرمانده یگان 
حفاظت منابع طبیعی از کشــف ۲ فقره  قاچاق 
چوب به میزان 5504 کیلوگرم در آبان ماه سال 
1400 خبــر داد و افزود: ۲ فقره کوره زغال به 

تعداد1۲ باب کشف و انهدام گردید.
وی بــا بیان اینکــه عوامل یــگان حفاظت از 
اراضی استان براســاس برنامه پیش بینی شده 
عمــل می کنند و درجهت حفاظت از بیت المال 
و جلوگیــری از تصرف اراضــی ملی بصورت 
شبانه روزی و حتی ایام تعطیل نیز به حراست و 

صیانت از اراضی و منابع ملی می پردازند.
اســفندیاری افزود؛ ایــن یــگان در آبان ماه 
سالجاری تعداد 51 گزارش از سامانه 1504 در 
سطح استان دریافت نموده است. وی افزود؛ در 

آبان ماه، 39۶ اکیپ گشــت خودرویی و 1۲۲ 
اکیپ گشــت موتوری این یــگان حفاظت در 
عرصه های طبیعی استان به حراست و صیانت 

اراضی و منابع ملی پرداختند.
اسفندیاری خاطر نشــان کرد: برای جلوگیری 
از تصرفات اراضی ملی اقدامات پیشــگیرانه در 
اولویت یگان حفاظت ایــن اداره کل قرار دارد 
کــه از جمله این اقدامات نصــب تابلو وعلائم 
هشــداردهنده و گشــت زنــی در اراضی ملی 
بصورت مســتمر بوده است تا مردم بدانند کدام 

اراضی مربوط به دولت است.
همچنین خاطر نشــان کرد؛ دوستداران طبیعت 
می تواننــد گزارش های خــود را در خصوص 
تصــرف اراضی،قطــع درخت،حریق جنگل و 
مرتع،قاچاق چوب و محصولات فرعی جنگل 
و مرتع،کوره زغال و...را به سامانه1504 و 139 

اعلام نمایند. 

فرمانده یگان حفاظت اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان خبر داد 

رفع تصرف ۱7هکتار از اراضی ملی 

ضرب الاجل یک هفته ای فرماندار بندرعباس به شرکت مخابرات هرمزگان 

سند مالکیت خودرو سواری هیوندا _ اکسنت  شماره پلاک  ۲79۸۲ قشم شخصی مالک فاروق سرودی گلستانی به 
شماره شاسی خودرو 59۴337 و  شماره موتور 6۲3395  مدل ۲005 رنگ سفید مفقود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط می باشد

مفقودی  نوبت دوم

 سرویس شهرســتان// مدیر کل فرودگاه بین المللی 
قشم گفت:۱79 هزار و 7۴۶ مسافر در ۸ ماهه نخست 
سال ۱۴۰۰ از طریق فرودگاه این شهرستان رفت وآمد 
داشتند که در همسنجی نسبت به سال قبل ۴۰.5 درصد 

افزایش داشته است. 
غلامرضا دهقانی به رســانه ها اعلام کــرد : در این مدت ۲ 
هزار و ۲4۶ سورتی پرواز انجام شده است که افزایشی 48.5 
درصدی را نسبت به سال 1399 داشته است. وی ادامه داد:  

امسال 1۶4 پروازهای خارجی در این فرودگاه به ثبت رسیده 
اســت که نسبت به پارسال 55 درصد رشد نشان می دهد. به 
گزارش ایرنا، مدیرکل فرودگاه قشم تصریح کرد: امسال 15 
هزار و 33۲ گردشگر و مسافر خارجی از طریق این فرودگاه 
تردد کرده اند که رشــدی ۲.3 درصدی نسبت به سال گذشته 
داشته است.بنا بر این گزارش، آمار پرواز امسال در همسنجی 
باســال 1398، که بیماری کرونا هنوز شیوع نیافته بود، 19 

درصد و جابجایی مسافر ۲3 درصد کاهش نشان می دهد.

۱79 هزار و 7۴۶ مسافر
 ازطریق فرودگاه قشم رفت وآمد کردند

ســرویس شهرستان// دوره های آموزشــی دانش افزایی 
معلمان در زمینه تدریس وکمک به یادگیری دانش آموزان، 

بصورت متمرکز در بخش احمدی حاجی آباد برگزار شد. 
حوریه حاجی زاده، معاون آمــوزش ابتدایی اداره کل آموزش 
وپرورش هرمــزگان گفت: دوره های آموزشــی دانش افزایی 
معلمــان در زمینه تدریس وکمک بــه یادگیری دانش آموزان، 

بصورت متمرکز در بخش احمدی حاجی آباد برگزار شد.
حاجی زاده به مشکل سامانه ثبت کتب درسی هم اشاره کرد و 
افزود : تمام کتب درسی در انبار اداره کل موجود است و هرچه 

سریعتر باید به دست دانش آموزان برسد.

وی گفت: یک سری وسایل کمک آموزشی نیز تهیه شده است 
که در روز های آینده به مدارس ابتدایی منطقه احمدی وکوهشاه 

ارسال می شود.
بخش احمدی 70 واحد آموزشی و بیش از دو هزار دانش آموز 
دارد ویکی از مناطق کم برخوردار وکمترتوسعه یافته هرمزگان 

است.
به گزارش  باشگاه خبرنگاران جوان، فرهنگیان دهستان کوهشاه 
از کمبود امکانات آموزشــی، صعب العبور بودن منطقه، خرابی 
راه های ارتباطی و نبود اینترنت پرســرعت گلایه داشــتند و 

خواستار رفع مشکلات منطقه هستند.

امین درساره سرویس شهرســتان// پنجمین کنفرانس 
بین المللی شــهرهای یادگیرنده یونسکو درکره جنوبی 
برگزار شــد که بزرگترین گردهمایی حضوری شهرداران 
و متخصصین شهرهای یادگیرنده جهان بعد از گسترش 

ویروس کرونا محسوب می شود.  
به گزارش خبرنــگار دریا، با توجه به دعوت رســمی هیات 
برگزارکننده کنفرانس از شــهردار بندرخمیر به عنوان سخنران 
یکی از پنــل های تخصصی کنفرانس و تامین کلیه هزینه های 
سفر و حضور وی، جواد محمودی شهردار بندرخمیر به عنوان 
تنها شــهردار ایرانی حاضر در این کنفرانس، به ایراد سخنرانی 
پرداخته و در نشست های متعدد حضور یافت. آشنایی با آخرین 
تجربه ها و دستاوردهای شــهرهای جهان در حوزه آموزش و 
یادگیری و همچنین تبادل نظر با شهرداران و متخصصین سایر 
نقاط جهان را می توان از مهمترین دســتارودهای این حضور 
دانست.  شهردار بندرخمیر در حاشیه این کنفرانس، با شهردار 
یونسو شــهر میزبان، شهرداران شهرهای اوسان و سونگدو کره 
جنوبی به عنوان هیات رییســه کمیته شهرهای یادگیرنده آسیا 
و اقیانوسیه، خانم پروفسور شیل دبیر اجرایی کنفرانس و دیوید 
آچوارنا رییس موسســه یادگیری مادام العمر یونسکو و سایر 
افراد برجســته حاضر در این کنفرانس، مذاکره و گفتگو داشته 
اســت. بندرخمیر در سال ۲0۲0 توانســت با توجه به فعالیت 

های مســتمر برای افزایش آگاهی مردم خود در زمینه اهمیت 
تالاب و ذخیرگاه های زیســت کره به عنوان یکی از شهرهای 
یادگیرنده یونسکو ثبت شده و در ادامه با حضور فعال بندرخمیر 
در برنامه های شبکه جهانی شــهرهای یادگیرنده، این شهر به 
عنوان فعال ترین شهر یادگیرنده کشور انتخاب شده و هم اکنون 
فعالیت های این شهر مورد توجه جامعه جهانی قرار گرفته است. 
شــهردار بندرخمیر تاکنون در چندین وبینار شــبکه شهرهای 

یادگیرنده حضور داشته و به ایراد سخنرانی پرداخته است.
بندرخمیر شــهری کوچک در جنوب ایران است که توانسته با 
تکیه بر سرمایه های اجتماعی خود و ترویج فرهنگ مشارکت 
و همدستی در راستای توسعه پایدار شهری و ارتقا سطح آگاهی 
شهروندان خود در این زمینه، به یکی از الگوهای موفق شهرهای 

یادگیرنده در ایران و جهان تبدیل شود. 
 تاکنون ۲۲5 شــهر از ۶4 کشــور جهان عضو شبکه شهرهای 
یادگیرنده یونسکو هستند که از کشور ایران نیز 10 شهر در این 

شبکه حضور دارند. 
شهرهای یادگیرنده به شهرهایی اطلاق می شود که بتوانند اثبات 
کنند از طریق آموزش های مستقیم و غیرمستقیم شهروندان خود 
برای تمام سنین و گروه ها، باعث تغییراتی مثبت در جامعه شده، 
فرصت های زیادی خلق کرده و توانســته اند معضلات شهری 

خود را  بهبود ببخشند.

حضور شهردار بندرخمیر در کنفرانس بین المللی 
شهرهای یادگیرنده یونسکو در کره جنوبی

برگزاری دوره دانش افزایی معلمان در بخش احمدی 

طرح : بیتا هوشنگی

آگهي مزایده  
 به موجب پرونده اجرایی کلاسه ۶۷۶ ۱4۰۰۰۰ که به موجب سند تعهدی شماره ۸۸۳۶۹ مورخ۱۳۸۳/۰۷/۰4 تنظیمی دفترخانه اسناد رسمی 
شــماره ۸ شــهر بندر عباس استان هرمزگان به علت عدم ایفای تعهدات خانم شکر ترکی شمیلی تقاضای صدور اجرائیه علیه سید عزت اله 
حسینی نژاد و منجر به صدور اجرائیه به کلاسه ۱4۰۰۰۰۶۷۶ در این اداره گردیده و حسب درخواست بستانکار مبنی بر بازداشت و ارزیابی ۱/5 
دانگ از ششدانگ چاه سهم مدیون و برابر صورتجلسه مورخ ۱4۰۰/۸/۳ مامور اجرا و برابر گزارش کارشناس رسمی دادگستری یک حلقه چاه 
با مشخصات چاه با اندکس ۱5۱۱ با کد اشتراک ۱۱۶4۸۸ دارای پروانه بهره برداری به شماره 5۳45۶/ 54۰ مورخ۱۳۹۲/۱/۲۷ واقع در روستای 
بالولی شمیل شهرستان بندرعباس که ۱/5 دانگ از ششدانگ، سهم آقای عزت اله حسینی نژاد فرزند سید آقا می باشد مشخصات فنی چاه : 

مختصات جاه UTM و y:۳۰۳۹4۶4 و X4۸45۱۱ عمق چاه ۲4 متر ، سطح آب ۱۹ متر ، نوع چاه دستی و جدار دهانه گشاد، لوله آبده به قطر 5 اینچ و پمپ شافت و 
غلافی و توربین و جعبه دنده، اراضی تحت پوشش مندرج در پروانه ۷۸ هکتار )فاقد مستندات مالکیتی و نقشه( نوع تجهیزات برقی ، نوع موتور فاقد الکترو موتور )جهت 
تعمیرات باز شده( اما تابلو برق موجود است، تأسیسات آبیاری قطره ای موجود است و به لوله آبده متصل می باشد، بهره برداری مجاز ۱۸ لیتر در ثانیه و حجم تخلیه سالانه 
برابر ۱۹44۰۰ متر مکعب در سال، بخشی از اراضی دارای کشت، با عنایت به اینکه وضعیت اراضی مندرج در پروانه و مالکیت آن نامشخص میباشد ارزیابی اراضی تحت 
پوشش چاه انجام نشده فلذا سهم ۱/5 دانگ از)ششدانگ( آقای عزت اله حسینی نژاد در چاه دارای پروانه با منصوبات و حقابه ارزیابی شده که ارزش سهم ۱/5 دانگ نامبرده 
برابر ۱/۷۹5/۰۰۰/۰۰۰ )یک میلیارد و هفتصد و نود و پنج میلیون ریال ( ارزیابی گردید و مورد مزایده از ساعت ۹ الی ۱۲ روز چهارشنبه مورخ ۱4۰۰/۹/۱۷ در اداره اجرای 
اسناد رسمی بندرعباس از طریق مزایده به فروش می رسد. مزایده از مبلغ فوق الذکر شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقداً فروخته می شود. شرکت در جلسه مزایده 
برای عموم آزاد است و فروش کلا نقدی است شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد به موجب یک فقره چک تضمین شده بانکی به مبلغ پایه مزایده در وجه اداره 
اجرای اسناد رسمی بندرعباس و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده است و برنده مزایده مکلف است مابه التفات مبلغ فروش را ظرف مدت پنج روز از 
تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز ننمائید مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به 
حساب خزانه واریز خواهد شد جلسه مزایده در همان ساعت و مکان تشکیل خواهد شد. لازم به ذکر است پرداخت بدهی های مربوط به آب، برق، گاز اعم از حق انشعاب 
و یا حق اشتراک و مصرف در صورتی که مورد مزایده دارای آنها باشد و نیز بدهی های مالیاتی و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم 
شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده است و نیز در صورت وجود مازاد، وجوه پرداختی بابت هزینه های فوق از محل مازاد به برنده مزایده مسترد خواهد شد. لازم به 
ذکر است برابر اعلام اداره آب منطقه ای هرمزگان با عنایت به تعداد شرکا 4 نفر می باشد واگذاری سهمیه حقابه آقای عزت اله حسینی به سایر شرکا )سه نفر به نام های 
آسیه آثاری ، ماه زینب رزمجویی ، جان میرزا آرایش ( امکانپذیر می باشد و به استناد دستور العمل مربوطه مواد ۲۷ و ۲۸ قانون توضیح عادلانه آب واگذاری حقابه آقای سید 
عزت اله حسینی )۱/5( دانگ از طریق مزایده جهت تامین آب طرح های صنعتی امکانپذیر است و این اداره تکلیفی از جهت ایرادات و اشکالات بعدی بعد از تائید کمیسیون 

اداره آب  نخواهد داشت.۱4۰۰/455 م الف      تاریخ انتشار: ۱4۰۰/۹/۶
مریم چمنی -  رئیس اداره اجرای اسناد رسمی بندر عباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

کلیف وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمانهای فاقد سند رسمي   آگهي ماده 3 قانون تعیين ت
نظر به اینکه هیات قانون تعیین تکلیف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک بندرعباس به شرح رای شماره ۱4۰۰۶۰۳۲۳۰54۰۰۰4۶4 تصرفات 
مالکانه آقای محسن مظفری فرزند عبدالرحمن در شش دانگ یک قطعه زمین محصور مشتمل بر سه باب ساختمان به مساحت۳۳۲۸/۱4 
متر مربع دارای پلاک ۱۱۳ فرعی از ۶ اصلی قسمتی از پلاک باقیمانده ۶ اصلی واقع در روستای باغو قطعه ۱ بخش ۲ بندرعباس به استناد بند 
الف و ب ماده ۱ و ماده ۳ قانون مذکور و کد ۹۷۷ مجموعه بخشنامه ثبتی و ماده ۱۳ آیین نامه رای به انتشار آگهی های ماده ۳ صادر گردیده 
است را تایید نموده است و به جهت فوت و عدم دسترسی به مالکین اولیه وراث آقای محمد حسن زمانی مقرر گردید پس از انتشار آگهی 
مذکورو سپری شدن مهلت واخواهی سند مالکیت رسمی صادر و تسلیم گردد و لذا به همین جهت در اجرای ماده ۳ قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مذکور در دو نوبت به فاصله ۱5 روز جهت اطلاع عموم و مالک و صاحبان حقوق آگهی میگردد چنانچه ظرف 
مهلت دو ماه از تاریخ اولین انتشار آگهی اعتراضی از طرف کسی به اداره ثبت اسناد و املاک بندر عباس تسلیم نگردد سند مالکیت بر اساس مفاد رای فوق در حدود و 
صلاحیت وفق مقررات صادر خواهد گردید در صورت وصول اعتراض معترض می بایست از تاریخ تسلیم اعتراض به اداره ثبت ظرف مهلت یک ماه به دادگاه صالح 
محل مراجعه و تقدیم دادخواست نماید چنانچه پس از سپری شدن مهلت مذکور و عدم ارائه تقدیم دادخواست اداره ثبت اسناد بندر عباس نسبت به صدور سند مالکیت 

اقدام خواهد نمود و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. ۱4۰۰/4۳4 م الف                
  تاریخ انتشار نوبت اول: ۱4۰۰/۰۹/۰۶     تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱4۰۰/۰۹/۲۲

اسمعیل ربیعی نژاد - رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو بندرعباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان



  طالع بینی  

شنبه 6 آذر 1400

21 ربیع الثانی 1443

 سال  بیستم شماره 3755

فروردین :  
ایده های بزرگی را كه مدت هاست در ذهن تان 
داشته اید، بیرون آورده و آنها را عملی می سازید 
و این باعث می شود كه ذهن مغشوش شما، كمی  
آرام شــود. حالا دیگر به جای نگرانی درباره جزییات امور، به 
دنبال یادگیری  بروید و ســعی كنید كه هر روز چیز جدیدی یاد 
بگیرید و پیشرفت كنید. به یاد داشته باشید كه با بررسی بی طرفانه 
اســت كه همه چیز به دست می آید و سعی كنید كه راهی را پیدا 

كنید كه در سطوح بنیادی نیز پیشرفت كنید.
    اردیبهشت :  

عطارد منطقی، ارتباط نزدیك را در طی هفته های 
آینده به شما نوید می دهد. اگر چه الان شما بسیار 
مشتاق هستید كه لایه های زیرین سطوح ظاهری 
را حفر كنید تا بتوانید پی به عمیق ترین احساسات خود ببرید، 
اما ممكن است كه حقیقت باز هم بوسیله احساسات شما پنهان 
شده باشد. هر چیزی را در دل تان نگه ندارید. یك دوست مورد 
اعتماد پیدا كنید،  موقعیت را بسنجید و بعد احساسات خود را با 
او در میان بگذارید. اما قبل از آن مطمئن شوید كه او یك دوست 

واقعی برای شماست.
     خرداد : 

عطارد، این سیاره نشان می دهد كه شما نیاز دارید 
كه درباره روابط تان با كسی صحبت كنید، اگر چه 
ممكن است شریك شما )همسر، دوست و...( مایل 
باشد كه این حرف ها را بشنود، اما ممكن است شما به آن چیزی 
كه مد نظرتان است نرسید و این صحبت ها برای شما ثمربخش 
نباشد، اما حداقل می توانید یكدیگر را بیشتر بشناسید و در این 

بین به هم نزدیك تر شوید.
      تیر :

زمانیكه شما درباره احساسات تان صحبت می كنید 
اغرق آمیز نیستند، سیاره حاكم شما عطارد شما را 
به طور زیركانه ای متقاعــد می كند كه بیش از آن 
چیزی كه معمول اســت سخن بگویید. ممكن است شما در طی 
هفته های آتی، طرح ها و برنامه های واقعا عالی داشته باشید،  اما 
به وسیله یك استراتژی مناسب است كه می توانید آنها را عملی 
كنید. اكنون فقط كارهای روزانه تان را مدیریت كنید كه همان كافی 

خواهد بود.
     مرداد :

اخبار خوبی درباره شــما شنیده می شود كه همان 
بازگشتن شما به زندگی عادی است. اگر چه هنوز 
هم لازم است كه به ســختی كار كنید، اما مطمئن 
باشید كه از سخت ترین قســمت آن گذشته اید. از كارهایی كه 
مجبور به انجام دادن آن هستید غرولند و شكایت نكنید كه این كار 
وضع شما را بدتر خواهد كرد. شما زمانی می توانید از زندگی تان 
حداكثر لذت را ببرید كه تمام تعهدات تان را انجام داده باشــید.
موفقیت بیشتر را تلاش بیشتر برای شما به ارمغان خواهد آورد.

     شهریور : 
ممكن است شــما ایده های بزرگی درباره محیط 
اطراف خانه تان داشــته باشــید، اما مراحل مهم 
دیگری هم هســتند كه باید آنها را قبل از شروع 
كارتان پشت سر گذاشته باشید. امروز راه حل های آسان تر برای 
شما وجود ندارد، پس انتظار نداشته باشید كه قبل از انجام مراحل 

مقدماتی كار بتوانید پروژه خود را آغاز كنید.
     مهر : 

عطارد شــما را ترغیب می كند كــه تفریح را بعد 
از پایداری و ثبــات انتخاب كنیــد. مطمئنا این 
عاقلانه ترین كاری نیســت كه شما بخواهید انجام 
دهید، این بهای زیادی برای پرداختن اســت، اگر قبل از اینكه 
تعهدات تان را انجام دهید با دوســتان تان از زیر كار در بروید. 
ممكن اســت شما سزاوار یك روز اســتراحت باشید اما كمك 
نكردن دیگران به شما می تواند این روز را به یك روز ناخوشایند 

تبدیل كند.
      آبان : 

عطارد امروز به شــما احســاس اعتماد به نفس 
می دهد. ممكن اســت شــما یك درگیری مهم با 
احساسات ناراحت كننده خود داشته باشید، اما بهتر 
اســت كه آنها را همین الان جارو كرده و زیر قالیچه پنهان كنید. 
شــما می توانید دیگران را با نظرات روحیه بخش خود دلگرم و 
مشــتاق كنید. اما اجازه ندهید كه گفتن كلمات زیادی شما را از 

گفتن حقیقت باز دارد.
     آذر :  

عطارد شــجاعت شــما را افزایش می دهد. شما 
می توانید در مهمانی هایی كه در آخر هفته شركت 
خواهید كرد، شــمع مجلس باشید. به خاطر همین 
است كه شما می توانید ساده تر از همیشه روی مثبت زندگی را 
ببینید حتی اگر در یك موقعیت سخت و پیچیده باشید. در تمام 
طول امروز به استعداد های خود اطمینان كرده و به خودتان هم 

خوش بگذرانید.
      دی : 

با وجود همــه ناملایمات روحی كه دارید، در این 
تعطیلات آرام بگیرید و راحت زندگی كنید و ذهن 
آشفته خود را سازماندهی كنید. خیال پردازی های 
شــما درباره زندگی اكنون بســیار زیاد است، اما هنوز آنقدر ها 
هم ترسناك و وحشتناك نشــده و جای امیدواری وجود دارد. 
چشم انداز رویاهایتان را از دست ندهید، آنها می توانند در طول 
این روزها كه یك تغییر اساسی در پیش رو دارید شما را از نظر 

روحی تغذیه و تامین كنند.
  بهمن : 

دوستانی ثابت دارید كه نشان می دهد چقدر روابط 
با دیگران و وجود آنها برای شما اهمیت دارد. اما 
بعضی اوقات هم دوســت دارید كه تنها باشید. گم 
شدن در گروه همسن و ســال هایتان ممكن است بسیار جالب 
باشد، این گمنامی  می تواند از انزوا و گوشه نشینی كه شما دارید 
بهتر باشــد. وقتی كه در انزوا بــه نگرانی هایتان فكرمی كنید،  از 

حضور و معاشرت با دیگران باز می مانید.
اسفند : 

توجهات بسیاری بر تعهدات دولتی شما متمركز شده، 
اگر چه ممكن است امروز بستگی به این داشته باشد 
كه در كجای تقویم وجود داشــته باشد،  اما مهم این 
اســت كه شما در یك دوران پر هیجان از زندگی خود هستید و 
هیجان شما بالا رفته و هر اتفاق قشنگی ممكن است برای شما 
اتفاق بیفتد. ممكن است به خواب رفتن و فقط یك مشاهده گر 
بودن جالب باشد اما جالب تر این است كه شما یك شركت كننده 

فعال باشید و خود اتفاقات اطراف تان را بسازید.
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سرویس اقتصادی  // معاون وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات گفت: امکان دارد ســال آینده ســرعت 
حداقلی مصوب در پروانه اپراتورها را از ۲ مگابیت 
بر ثانیه به چهار یا ۶ مگابیت برثانیه برسانیم، چرا که 
همه چیز رو به پیشرفت است و برای استفاده بهینه 
از حوزه فناوری باید سرعت اینترنت ارتقا پیدا کند. 
صادق عباسی شاهكوه با حكم وزیر ارتباطات به عنوان 
معاون وزیر ارتباطات و ریاست سازمان تنظیم مقررات 

و ارتباطات رادیویی كشور )رگولاتوری( منصوب شد.
 توسعه ارتباطات را باید از صفر شروع کنیم

»صادق عباسی شاهكوه« ، معاون وزیر ارتباطات گفت: 
ســرعت اینترنت ثابت، یكی از مسائلی است كه عموما 
جزو عقب ماندگی های حوزه ارتباطات به حساب می آید. 
عدم سرمایه گذاری در این زمینه باعث شده، اینترنت در 
این حوزه نه تنها پیشرفتی نداشته باشد كه حتی از كیفیت 
آن نیز كاسته شــود. اكنون در كشور بیش از ۱۲ درصد 
از مردم به اینترنت پهن باند ثابت متصل هستند در حالی 
كه طبق ســند مركز ملی فضای مجــازی، این عدد باید 
افزایش چشمگیری داشته باشد.  عباسی اضافه كرد: ما 
اكنون حدود ۱۰ میلیون و ۶۰۰ هزار مشــترك اینترنت 
ثابت داریم كه با تكنولوژی ADSL، برخی به وســیله 
فیبر نوری، تعداد اندكی VDSL و بخشی نیز با وایرلس 
به اینترنت دسترسی دارند. اینترنت ثابت را باید به نسبت 
خانوار درنظر گرفت. ما حــدود ۲۵ میلیون خانوار و ۵ 
میلیون كسب وكار داریم كه از این تعداد، تقریبا ۱۰ میلیون 

به اینترنت ثابت متصل هستند.
وی افزود: این سرعت اكنون جوابگوی نیاز مردم نیست. 
در سرویس های جدید و حجیم اصلا نمی تواند نیاز مردم 
را مرتفع كند. حداكثر ســرعت )ADSL( ۱۶ مگابیت 
بر ثانیه اســت. این سرعت هم در حالی برای كاربر قابل 
دسترس اســت كه نزدیك مركز مخابرات و سیم مسی 
باشد. در حالی كه تكلیف ما در سند شبكه ملی اطلاعات 
این اســت كه ۸۰ درصد خانوارها و كل كســب وكارها 
كه عــددی حدود ۲۵ میلیون خانوار اســت به اینترنت 
با سرعت متوســط ۲۵ مگابیت و در حالت مطلوب به 
۴۰-۵۰ مگابیت برثانیه دسترسی داشته باشند. واقعیت 
این اســت كه در حوزه اینترنت ثابت، فاصله ما با میزان 

مطلوب بسیار زیاد است.
معاون وزیر ارتباطات تاكیــد كرد: اگر بخواهیم در یك 
مقایسه بگوییم چقدر برای رسیدن به تكلیف قانونی اتصال 
۸۰ درصد خانوارهای ایرانی به اینترنت ثابت راه داریم، 

حقیقتا در این حوزه صفر هستیم.
وی تصریح كرد: در مصوبه شورای عالی فضای مجازی، 
تكلیف شــده كه این اتفاق تا افق ۱۴۰۴ نهایی شود. اما 
نظر وزیر ارتباطات این اســت كه تا پایان ســال ۱۴۰۳ 
برنامه های خود را به نتیجه برســانیم. برنامه ریزی ما نیز 

بر همین اساس است.
 حل مشــکل مخابرات بیش از حد ممکن طول 

کشیده است
رئیس رگولاتوری درباره چالش هایی كه با مخابرات بر 
ســر تعرفه دارند، خاطرنشان كرد: چالش همیشه وجود 
دارد و تنها مخصوص كشــور ما نیست. در تمام دنیا این 
چالش ها با شــركت اصلی مادر كه خصوصی می شود 
وجــود دارد، ما نیز برای حل همیــن چالش ها حضور 
داریم. اما مساله این اســت كه حل شدن این مشكلات 
بیــش از حد ممكن طول كشــیده اســت و به نقطه ای 
رســیده ایم كه باید اتكای خودمان به مخابرات را كاهش 

بدهیم و از دیگر اپراتورهای موبایل و شــركت های ارائه 
دهنده اینترنت بخواهیم وارد گود شوند تا بار را بین آن ها 
تقسیم كنیم. معاون وزیر ارتباطات درباره اینترنت سیار 
و برنامه هایی كه بــرای ارتقای آن دارد، افزود: هدفی كه 
در مصوبه شــورای عالی فضای مجازی برای ما تكلیف 
شــده، پوشش سراسری اینترنت سیار با متوسط سرعت 
۱۰ مگابیت برثانیه است. اكنون متوسط سرعت اینترنت 
سیار ۵ مگابیت برثانیه است كه باید آن را حداقل ۲ برابر 

كرده و پوشش سراسری در تمام كشور نیز ایجاد كنیم.
 در انتظار دسترسی به باند فرکانسی ۸۰۰-7۰۰

رئیس رگولاتوری تصریح كرد: با فضایی كه در كشــور 
ایجاد شــده، امیدواریم بتوانیم مشكلات صدا و سیما را 
حل كنیم و آن فركانس را در اختیار اپراتورها قرار بدهیم. 
موضوع این باند فركانســی چیزی اســت كه سال ها به 
دنبال آن بوده ایم و به نقطه ای رســیده ایم كه نیاز به این 
باند فركانسی شدت گرفته است. اكنون هیچ باند فركانسی 
در كشــور موجود نداریم تا برای ارتقا ظرفیت اپراتورها 
به آن ها اختصاص بدهیم، باید به فكر باشــیم. عباســی 
درباره ارتقا كیفیت اینترنت تلفن همراه افزود: مردم باید 
از اتصال به اینترنت تجربه بیشــتری داشته باشند و اگر 

الان سرعت حداقل ۲ مگابیت برثانیه است، باید حداقل 
را به ۴ مگابیت بر ثانیه برســانیم. در مقررات آمده است 
كه حداقل سرعت  ۴G باید ۲ مگابیت برثانیه باشد كمتر 
از این اصلا قابل قبول نیست.وی تصریح كرد: البته باید 
این نكته را در نظر داشت كه برخی اوقات در نقطه ای كه 
جمعیت در آن زیاد شده، ممكن است سرعت كاهش پیدا 
كند. گاهی اوقات اختلال های فركانسی، كاهش سرعت 
را رقم می زنند. ممكن است سال آینده حداقل سرعت را 
به ۴ یا ۶ مگابیت برثانیه برسانیم، چرا كه همه چیز رو به 
پیشرفت است و برای استفاده بهینه از حوزه فناوری باید 

سرعت اینترنت ارتقا پیدا كند. 
 رگولاتوری هنوز به طرح صیانت ورود نکرده  است

معاون وزیر ارتباطــات درباره حضور فعال رگولاتوری 
در طرح »صیانت از حقوق كاربران در فضای مجازی« 
افــزود: نماینــده وزارت ارتباطات در جلســه حضور 
پیدا می كنــد. هنوز نوبت به حضور فعــال رگولاتوری 
نرســیده و هر زمان كه نیاز باشــد برای دفاع از حقوق 
مصرف كنندگان در این جلسات حاضر خواهیم شد. قطعا 
در این حوزه تكالیفی نیز بر عهده سازمان تنظیم مقررات 
گذاشته خواهد شد.سال گذشــته اپراتورها بدون توجه 

به اخطارهای رگولاتوری بســته های پر مصرف خود را 
حذف یا گران كردند و بیش از یك ماه زمان صرف شد 
تا بســته ها به حالت عادی دربیایند. برداشت برخی این 
بود كه رگولاتوری اهرم فشــار مناسبی برای برخورد با 
این مســائل ندارد. عباسی در پاسخ به این سوال تصریح 
كرد: همان زمان نیز سازمان تنظیم مقررات پیگیری های 
زیادی انجام داد. جریمه هایی كه آن زمان برای اپراتورها 
در نظر گرفته شــده بود، آنقدر پاییــن بود كه آن ها را از 
انجام كار خــلاف مقررات، منع نمی كرد. اما با مصوبه ای 
كه آن زمان از هیات دولت گرفته شد، اهرم سازمان برای 
برطرف كردن مشكلات این چنینی پر فشارتر از قبل شد و 
بسته ها را برگرداندند. تا زمانی كه این اهرم وجود نداشت، 
رگولاتوری نتوانست اعمال قدرت كرده و این مشكل را 
رفع كند، اما پس از ابلاغ مصوبه، بســته ها به حالت قبل 

بازگشت.
 بهبود کیفیت اینترنت کار هر روز ماست

وی دربــاره بهبود كیفیت اینترنت افــزود: پایش كیفیت 
اینترنت و تلاش برای بهبود آن، كار هر روز سازمان تنظیم 
مقررات و ارتباطات رادیویی اســت. هر روز باید تلاش 
كنیم تا اشكالات را رفع كنیم. با واگذاری فركانس ۲۳۰۰ 
به اپراتورهای موبایل و تلاشــی كه آن ها برای واردات 
تجهیزات خود داشته اند، من بسیار امیدوار هستم كه كیفیت 
اینترنت یك ارتقا محسوس پیدا كند. عباسی تصریح كرد: 
یكی از اپراتورها خریدها را انجام داده، دیگری بخشــی 
از تجهیزات خود را برای ارتقا وارد كشور كرده است؛  ما 
نیز به آن ها تاكید كرده ایم كه به ســرعت این تجهیزات را 
نصب كنند تا سرعت اینترنت بالا برود و تا قبل از پایان 
سال برای كاربران تجربه كاربری بسیاری خوبی را رقم 
بزند. باید این نكته را نیز مدنظر قرار بدهیم كه شــرایط 
سرمایه گذاری اپراتورها با توجه به درآمد ریالی و صرف 
هزینه دلاری، كمی سخت شــده است اما با این حال با 
اولویت بندی باید ارتقا كیفیت را مدنظر قرار دهند.معاون 
وزیر ارتباطات با تاكید بر این كه هرچقدر در اینترنت ثابت 
وضع ما بهتر شود، بار شــبكه موبایل كمتر خواهد شد، 
تاكید كرد: این مســائل در طولانی مدت جواب می دهد، 
اما چیزی كه در كوتاه مدت می تواند سرعت اینترنت را 

افزایش بدهد، همین باندهای فركانسی ۲۳۰۰ است.

اقتصادی

سرویس اقتصادی // مدیرعامل سازمان 
تأمین اجتماعی با صدور دســتور اداری 
نحوه محاسبه و دریافت حق بیمه از ورثه 
کارفرمایان متوفی که کارگاه آنان مشمول 
قرار  کارفرمایی  سهم  بیمه  حق  معافیت 

گرفته ، را اعلام کرد.

بر اساس دســتور اداری صادر شده توسط 
میرهاشم موسوی در خصوص ابلاغ به ورثه 
كارفرما و در اجرای بخشــنامه جامع ابلاغ 
احكام و اوراق؛ در مواردی كه مخاطب ابلاغ 
ورثه كارفرما و یا شركای یك كارگاه باشند، 
ابلاغ به همه افراد مذكور در محل ابلاغ انجام 

می شــود.با این حال چنانچه در هر مرحله 
ورثــه از میان خود یكی را به عنوان كارفرما 
معرفی كنند، در این صــورت از نظر قانونی 
شخص معرفی شده به عنوان كارفرما شناخته 
می شــود و ابلاغ ها و مكاتبات بعدی به نام 
شخص مذكور انجام خواهد شد.تا زمانی كه 

شخص معینی به عنوان كارفرما معرفی نشود، 
همه وراث و شركا كارفرما به شمار می روند 
و ابلاغ ها باید به همه آنــان صورت پذیرد. 
ضمناً ملكی یا استیجاری بودن محل كارگاه 
تأثیری در موضوع ندارد.در خصوص استمرار 
بهره مندی كارگران شاغل در كارگاه از حقوق 
قانونی نیز بدیهی است، فوت كارفرما اخلالی 
در حقوق كارگران ایجاد نمی كند.به بیان دیگر، 
بهره مندی از معافیت ها و حقوق قانونی، وابسته 
به وضعیت كارگاه اســت و با تغییر قهری یا 

قراردادی كارفرما، معافیت ها و حقوق قانونی 
از بین نمی رود.

در همین راســتا ماده ۱۲ قانــون كار نیز به 
گونه ای ایــن مطلب را تأیید می كند كه تغییر 
وضعیت حقوقی كارگاه ارتباطی به كارگران 
ندارد و كارفرمای جدید قائم مقام كارفرمای 
ســابق خواهد بود.در صورت صدور جواز 
كســب به نام یكی از ورثه با رضایت سایر 
شركا، شــخص اخیرالذكر به عنوان نماینده 
كارفرما شــناخته شده و كلیه اوراق و احكام 

به نام ایشان صادر و ابلاغ می شود.
در صورت صدور مجوز فعالیت كارگاه )پروانه 
كسب( به نام احدی از وراث كارفرمای متوفی 
و احراز اشتغال و رابطه مزد و حقوق بگیری 
ســایر وراث شــاغل در كارگاه با رعایت 
بخشنامه ۱۹ جدید درآمد با كارفرمای جدید، 
دریافت لیســت و حق بیمه مربوطه پس از 
احراز سایر شرایط مقرر در قانون و آئین نامه 
اجرایی ذیربط با اعمال معافیت حق بیمه سهم 

كارفرمایی بلامانع خواهد بود.

از سوی سازمان تامین اجتماعی
نحوه دریافت حق بیمه از ورثه کارفرمایان متوفی اعلام شد 

وضعیت 
اینترنت ثابت 

مطلوب
 نیست

سنگ بانک ها پیش پای لنگ مستأجران؛
اعمال سقف سنی برای پرداخت وام ودیعه مسکن

ســرویس اقتصادی // درحالی برای دریافت وام 
ودیعه مســکن متقاضیان باید متاهل و دارای 
اجاره نامه رسمی باشند که اخیرا برخی بانک های 
عامل، شرط سقف سنی را به شروط مذکور اضافه 

کرده اند. 
بر اساس مصوبه ستاد ملی كرونا پرداخت وام ودیعه 
به متقاضیان با دو شــرط  انجام می شود؛ تاهل یا 
سرپرســت خانوار بودن و داشتن اجاره نامه رسمی 
دارای كد رهگیری دو شرط لازم برای اجاره نشین ها 
جهت دریافت وام ودیعه است. همچنین طبق اعلام 
ستاد ملی كرونا چنانچه متقاضی تا حداكثر ۲ هفته از 
تاریخ معرفی به شعب بانكی نسبت به تكمیل مدارك 
خود و ضامنین اقدام نكند، نسبت به رد درخواست 

متقاضی اقدام می   شود. 
یكی از مشــكلات جدی ۲ ســال اخیر در فرآیند 
پرداخت وام ودیعه مســكن،   سختگیری بانك های 
عامل بوده است. مشــكلی كه همچنان ادامه دارد و 
تلاش های وزارت راه و شهرسازی برای تسریع این 
روند تاكنون نتیجه مطلوبی نداشته است. معاون وزیر 
راه و شهرسازی اوایل مهر امسال از مكاتبه با بانك 
مركزی برای تسهیل پرداخت وام ودیعه مسكن خبر 
داده و به زودی مشــكل كندی پرداخت وام برطرف 
خواهد شــد.  محمود محمودزاده افــزود: ثبت نام 
متقاضیان وام ودیعه مســكن همچنان ادامه دارد و 
در صورت تصویب ســتاد ملی كرونا، قراردادهای 
نیمه دوم ســال نیز مشــمول این وام خواهند شد. 
این موضوع در جلســه آتی ستاد ملی كرونا مطرح 
خواهد شد.  وی درباره اتمام منابع مالی پرداخت وام 
ودیعه مسكن، گفت:  بعضاً مباحثی در رابطه با اتمام 
ظرفیت یا سهمیه بانك های عامل وام ودیعه مطرح 
می شود كه از ســوی وزارت راه و شهرسازی قابل 
قبول نیست. این مسئله ناشی از یك اشتباه برداشتی 
اســت كه برخی بانك ها در سهمیه ها دارند. در این 
راســتا با بانك مركزی مكاتباتی انجام داده ایم كه 
خروجی آن، ابلاغیه این بانك به ۱۵ بانك و موسسه 

مالی برای اصلاح این مورد بوده است. 
معاون مسكن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی تاكید 
كرد: به زودی این موضع رفع می شود چون از عدد 
تعیین شده برای وام ودیعه مسكن خیلی باقیمانده و 
هیچ مشكلی برای پرداخت نداریم. تامین وام ودیعه 
نیز جزو نظام داخلی بانكهاست؛ برای این منظور نیز 
با بانك مركزی مكاتبه ای داشــته ایم و درخواست 
كردیم تعدیــل را انجام داده تا حداقل ضمانت های 

لازم از متقاضیان اخذ شود. 
* سنگ اندازی بانک های عامل

۱ آبان ۱۴۰۰ محمودزاده درباره كنترل بازار اجاره 
و سیاســت های وزارت راه و شهرسازی گفته بود: 
قانونــی برای كنترل بازار اجــاره وجود ندارد و به 
همین دلیل نیز نظارتی نیســت، چون نظارت منتج 
از قانون اســت. در بخش اجاره برای آنكه شرایط 
فعلی مدیریت شــود برای دو سال گذشته ۱۳۹۹ و 

۱۴۰۰  بــه دلیل كرونا، دو عــدد قابل ملاحظه وام 
ودیعه مسكن را از ستاد ملی كرونا اخذ كردیم كه در 

اختیار مستاجران قرار گرفت. 
وی یادآور شد: سال گذشته بیش از ۴ هزار و ۸۰۰  
میلیارد تومان به بیش از ۲۳۰ هزار خانوار مستاجر 
پرداخت شد. امســال عددی كه در ستاد ملی كرونا 
برای وام ودیعه مسكن تصویب شده حدود ۱۰ هزار 
میلیارد تومان است كه حدود ۵۰ درصد آن پرداخت 

شده است. 
محمودزاده تدوین آیین نامه اجاره داری حرفه ای را 
از برنامه های وزارتخانه در بخش ســاماندهی بازار 
اجاره عنوان كرد و گفت: برای نخستین بار، آیین نامه 
اجاره داری حرفه ای توسط وزارت راه و شهرسازی 
تدوین شد كه هم اكنون در دولت و در كمیسیون های 

تخصصی دولت مراحل نهایی خود را طی می كند. 
معاون وزیر راه و شهرســازی خاطرنشان كرد: در 
اجاره داری حرفــه ای چند بخش اساســی وجود 
دارد كه شــامل ورود سازمان ها و نهادهای حمایتی 
و اجتماعــی برای تولید مســكن اجاره ای اســت. 
واحدهای مسكونی اجاره ای از آنجایی كه با حمایت 
دولت احداث می شوند و شامل اراضی با اجاره ۹۹ 
ساله، تسهیلات ارزان قیمت و سایر مشوق ها هستند 
واحدهایی هســتند كه كامــلا قابلیت قیمت گذاری 

دارند. 
 گرچه وزارت راه و شهرسازی برنامه عملیاتی برای 
حمایت از قشــر مستأجر كشــور دارد اما بانك ها 
به عنوان یكــی از اركان مهم همكاری چندانی با این 
برنامه ها ندارند. همانگونه به آن اشاره شد طبق مصوبه 
ســتاد ملی كرونا وام ودیعه مسكن با دو شرط تاهل 
)سرپرســت خانوار( و اجاره نامه رسمی بایستی وام 

ودیعه مسكن به متقاضیان پرداخت شود. )بانك من(
اما به تازگــی برخی بانك های عامــل )بانك س( 
شــرط جدید و البته عجیبی را بــرای پرداخت وام 
ودیعه اعلام كرده اســت. بر اساس تماس مخاطبان 
این بانك برای پرداخت وام ودیعه شرط سنی را نیز 
لحاظ می كند. به عبارت دیگر متقاضیانی كه سن آنها 
از ۷۰ سالگی عبور كرده مشمول پرداخت وام ودیعه 
مسكن نمی شوند!   یكی از متقاضیان این وام گفت: 
پس از چند ماه دوندگی، تكمیل پرونده وام به شعبه 
بانك س مراجعه كردیم، اما مسئول مربوط اعلام كرد 
متقاضی بالای ۷۰ ســال سن دارد و وام ودیعه به او 
تعلق نمی گیرد. وی بیان كرد: تمام مدارك مورد نیاز 
و ضامن معتبر برای دریافت وام را داریم، اما متاسفانه 
شــعبه مركزی بانك س در اندیمشك می گوید سن 

متقاضی بالاست و وام را نمی دهیم. 
وی افــزود: وام مذكور ۲۵ میلیون تومان اســت و 
با توجه به همین مســئله در زمــان تمدید قرارداد 
بــه صاحبخانه گفتیم وام مذكــور را به رهن واحد 
مسكونی اضافه می كنیم. حالا با این وضعیت چاره ای 
جز تخلیه واحد مسكونی نداریم مگر این كه مسئولان 

ذی ربط به این مسئله رسیدگی كنند. 

سرویس اقتصادی // یک فعال کارگری با بیان 
اینکه با اصلاح قانــون کار در جهت حمایت 
بیشــتر از کارگران موافقیم گفت: مجلس و 
دولت ماده 7 قانون کار را اصلاح و به بســتن 
قراردادهــای موقت در کارهــای دائم پایان 

دهند. 
رحمت اله پورموسی با اشاره به موضوع اصلاح 
قانون كار اظهار كرد: قطعا قانونی كه ۳۰ ســال 
پیش نوشته شده با شرایطی كه امروز در آن قرار 
داریم متفاوت بوده اســت پس این مسأله ثابت 

می كند نمی توان گفت كه روی قانون كار اصلاح 
انجام نشود.

وی ادامــه داد: ما با اصلاح هیــچ زمان مخالف 
نبودیم ولی معتقدیم اصلاح باید به سمت و سویی 
برود كه حمایت از كارگر را بیشــتر كند نه آنكه 

حداقل های زندگی كارگران را از بین ببریم.
این فعال كارگری تصریح كرد: متاسفانه مواردی 
كه مطرح می شــود مثل ماده ۴۱ قانون كار، ماده 
۲۷ قانون كار و یا بعضی از موارد دیگر كه دنبال 
اصلاحش هستند به مثابه این است كه شمشیر را 

برداشته اند و می خواهند گردن كارگر را بزنند در 
حالی كه این كار اسمش اصلاح نیست.

پورموسی افزود: اگر منظور از اصلاح قانون كار، 
ضرر و زیان كارگران و برچیدن مطالبات حداقلی 
آنها اســت ما به اصلاح نیاز نداریم و همین قانون 
برای كارگران خوب اســت. متاســفانه برخی از 
كارفرمایان و بدنه ای از دولت دنبال موارد دیگری 
از اصلاح قانون كار هســتند كه ما این مسئله را 

برنمی تابیم و تحمل نمی كنیم.
وی متذكر شــد: اصلاح قانون كار اگر در جهت 
بهبود وضعیت كارگر و به نفع جامعه كارگری باشد 
۱۰۰ درصد با آن موافق هستیم، ولی اگر بخواهد 
كوچك ترین خدشه ای به جامعه شریف كارگری 

وارد شود با آن مخالفت می كنیم.
این فعال حــوزه كار با بیان اینكه هرگونه اصلاح 
قانون باید با مشورت و نظر همه شركای اجتماعی 
باشد، تاكید كرد: در بحث اصلاح باید نظرات همه 
شركای اجتماعی در شــورای عالی كار گرفته و 
حتما از نظرات استفاده شــود، بدون رعایت این 

مسأله اصلاح مورد رضایت ما نیست.
پورموســی به مواد مورد اصلاح قانون اشــاره و 
تصریح كرد: برخی مواد مثل ماده ۷ قانون كار باید 
اصلاح شــود. در كارهای دائم بستن قراردادهای 
موقت معنی ندارد. متاسفانه قرارداد موقت باعث 
سوء استفاده و اســتثمار كارگران شده است، لذا 
انتظار داریم مجلــس و دولت این ماده را اصلاح 
كنند و به بستن قرارداد موقت در كارهای مستمر 
و دائم پایان دهند و فقط برای كارهای پروژه ای 

یا موقتی با نیروی كار قرارداد موقت بسته شود.

یک فعال کارگری :

اصلاح قانون کار
 شمشیری بر گردن کارگران نباشد

طرح : بیتا هوشنگی
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گروه خبر // رئیس ســازمان صنعت، معدن و 
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برای صنایع بشمار می رود. 
 جلســه هم اندیشی ارتباط صنعت با دانشگاه با 
حضور رئیس ســازمان صنعت، معدن و تجارت 
هرمزگان، رئیس دانشــگاه و هیــات علمی و 
همچنین نمایندگان صنایع بزرگ استان در سازمان 
صنعت، معدن و تجارت هرمزگان برگزار شد.در 
این نشست، خلیل قاسمی ضمن گرامیداشت هفته 
بسیج گفت: یکی از مهمترین راهکارهای توسعه 

ملی و توسعه پایدار گسترش ارتباط بین صنعت با 
دانشگاه است که این ارتباط با اعتماد بین صنعت 
و دانشگاه قابل اجرا است.وی عنوان کرد: امروزه 
هرمزگان به دنبال تغییر و تحولی اساسی و حرکتی 
به سمت ایجاد ارتباط صنعت و دانشگاه است که 
امیدواریم با تعامل و همکاری بیشتری بین صنایع 

استان و دانشگاه ها شکل گیرد.
قاسمی با اشاره به استقرار صنایع بزرگی همچون 
فولاد و همچنین شــرایط زیست محیطی و آب 
و هوایی هرمزگان اظهار داشــت: ایجاد رشــته 
مهندســی مواد متالوژی در دانشگاه های استان 

یکی از مطالبات صنایع استان، از دانشگاه ها است.
وی به سه محور همکاری سازمان در حوزه های 
آموزش، تحقیق و توســعه، آموزش و پرورش و 
آموزش فنی و حرفه ای در اســتان پرداخت و 
افزود: برنامه های مذکور جزء اولویت های این 

سازمان بوده است.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان 
گفت: در حوزه تولید صنعتی تمامی مجوز هایی 
که برای ایجــاد واحد صادر می گردد یا باید آن 
واحد پتانسیل استان باشد یا محوریت صادراتی 
داشــته باشــد.وی در ادامه افزود:  ایجاد واحد 

صنعتی که با اصرار و به هــر نحوی راه اندازی 
شــود تا کنون نداشته ایم و تا امروز در این مقطع 
هیچ واحدی تعطیل و یا با کاهش رونق در استان 
مواجه نشده ایم،  ضمن اینکه بعضی از واحدها با 

کمک همکاران اصلاح گردیده است.
به گزارش  فارس ، در پایان جلســه تفاهم نامه 
همــکاری فی ما بین ســازمان صنعت، معدن و 
تجارت هرمزگان و دانشگاه هرمزگان در راستای 
اهداف سند چشــم انداز و سیاستهای کلی نظام 
مقدس جمهوری اسلامی ایران  و ایجاد زمینه های 
نوآوری و شــکوفایی در پژوهش های علمی به 

منظور دســتیابی به خودکفایی علمی و ارتقای 
سطح تحقیقاتی و ایجاد ارتباط موثر و فعال بین 
صنعت و دانشگاه و تامین شرایط و فعال سازی 

امکانات، منابع و سرمایه های علمی و فرهنگی 
با نگاه گســترش مرزهای دانش، تجاری سازی 
نتایج پژوهش و توسعه کارآفرینی به امضاء رسید.

رئیس سازمان صنعت و معدن و تجارت هرمزگان تاکید کرد

ضرورت تعامل و همکاری بیشتر صنایع هرمزگان و دانشگاه ها

گروه خبر // رئیس کل دادگستری هرمزگان 
به مناسبت گرامیداشت هفته بسیج با خانواده 
معظم شهیدان دادخدایی، امانی و حسین پور 

دیدار و گفتگو کرد.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ رئیس کل دادگستری 
اســتان هرمزگان به مناســبت گرامیداشت هفته 
بسیج با خانواده معظم شهیدان دادخدایی، امانی و 

حسین پور دیدار و گفتگو کرد.
علی صالحی همچنین با حضور در منزل شهیدان 
علیرضا و محمدرضــا دادخدایی از مادر این دو 
شــهید بزرگوار که در بستر بیماری است عیادت 
نمود و طی تماس تلفنی با مسئولان بنیاد شهید و 
امور ایثارگران خواستار رسیدگی و توجه بیشتر به 

وضعیت ایشان شد.

رئیس کل دادگستری استان هرمزگان در جریان 
این دیدارها با اشاره به منویات مقام معظم رهبری 
)مد ظلــه العالی( در خصوص تکریــم خانواده 
شهدا و تأکیدات ریاســت محترم قوه قضاییه در 
این خصوص اظهارداشــت: فرزندان و خانواده 
شهدا مایه دلگرمی و امید جامعه اسلامی هستند 
لذا فرهنگ دیدار با خانواده شــهدا، ایثارگران و 

جانبازان باید در جامعه نهادینه شود.
وی در ادامه افزود: یادآوری ایمان، رشــادت و 
ایثارگری های شهدای گلگون کفن انقلاب اسلامی 

سبب خواهد شد تا مسیر حق را گم نکنیم.
رئیس شورای قضایی استان هرمزگان خاطرنشان 
کرد: شهدا رمز عزتمندی ایران اسلامی هستند و 

تداوم راه ایشان، رسالت مردم و مسئولین است.

به مناسبت هفته بسیج صورت گرفت 

دیدار رئیس کل دادگستری هرمزگان با 
خانواده های معظم شهدا 

گروه خبر // رزمنده هشــت ســال دفاع 
که صحنه  گفت: همچون شــهدا  مقدس 
دفاع مقدس را با حضورشــان عطرآگین 
می کردند، باید سرلوحه مسؤولان اجرایی 
کشور در شیوه حکمرانی و خدمت کردن 

بی منت به آحاد جامعه باشد. 
همایون امیرزاده در یادواره شهدای محله سنگی 
رودان با تاکید بر پیشــران بودن  عنصر ایثار و 
از خودگذشتی در سعادت ملت ها افزود: عزت 
و ســروری ملت ها بدون بهره گیری از عنصر 
شهادت ســخت و یا غیرممکن خواهد بود و  
تعداد شهیدان نسبت به جمعیت کشور در دفاع 
مقدس نشان می دهد جمعیت های اندک ولی 
باورمند، از خودگذشته و شهادت طلب می توانند 
نجات بخش فرهنگ و تمدن و نسل های یک 
کشور باشــند.وی تاکید کرد:خدمت بی منت 

به همه مردم و تامین امنیت و آســایش آن ها 
فارغ از نوع ســلیقه و حتی عقیده شان توسط  
کسانی که صحنه دفاع مقدس را با حضورشان 
عطرآگین می کردند، باید ســرلوحه مسوولان 
اجرایی کشــور در شــیوه حکمرانی و خدمت 

کردن به آحاد جامعه باشد.
امیرزاده تصریح کرد: با وجود همه  تلخی ها و 
سختی ها نه خانواده های رزمندگان و ایثارگران 
و نه خود آن ها بــرای حضور در جبهه و نثار 
جانشان بر سر کســی حتی همان فراری های 
از جنگ منت نگذاشــتند و گذشتن از سرمایه 
وجودی خود بــرای حفظ، دیــن، ناموس و 

تمامیت ارضی ایران را وظیفه دینی و ملی تلقی 
کردند.وی یادآورشد: حتی در همین محله گمنام 
سنگی رودان آمار جالب حضور همزمان هشت 
نفر از اعضای خانواده شجاع و مظلوم »داوری 
ها« تابلویی از ایثار و از خودگذشتگی بی مثال 
ملت مجاهد ایران را در برابر دید جهانیان ترسیم 
می کند. رییس ســابق مرکز روابط عمومی و 
اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی؛ 
با غلط خواندن مفهوم واقعی »آقازادگی «تصریح 
کرد: آقا زاده اصیل در واقع همین جوانان برومند 
پرورش یافته در خانواده های نجیبی هستند که 
اینگونه پای عزت ملت خود ایستادگی کردند 

و با نثار عزیزان دلبندشان اجازه ندادند بزرگی 
ملت ایران لگدمال دشمن شود و نه کسانی که با 
بزرگ شدن در پرقو و استفاده مشمئز کننده از 
رانت های آنچنانی به بیت المال و سرمایه های 
مردم دســت درازی کردند. به گزارش فارس، 
محله ســنگی رودان  یکی از محلات قدیمی و 
انقلابی محسوب می شــود که با نثار ۶ شهید 
به نام های »عبدالله داوری«، »ابراهیم احمدی 
زاده «، »جهانگیر سالاری «، »محمد چراغی«، 
»شهریار ناظری «و »حاجی داوری «همچنین 
دارا بودن بیــش از 70 رزمنده و ایثارگر نقش 

موثری در دوره دفاع مقدس داشته است.

همایون امیرزاده :

همچون شهدا باید خدمت بی منت سرلوحه کار مسوولان باشد 

  

گروه خبر // مدیر امــور بیماریها و مراکز 
علوم  درمان  معاونت  درمانی  تشــخیصی 
ســازمانی  اهداف  از  هرمزگان  پزشــکی 
بیمارســتانها و مراکز درمانی تابعه مبنی بر 
و کاهش  زایمــان طبیعی  افزایش  اهمیت 
سراسر  در  پزشــکی  دلیل  بدون  سز ارین 

استان خبر داد. 
دکتر بهتا صدیق اظهار کرد: تکریم مادر باردار و 
ارائه خدمات کم دردی و بی دردی زایمان طبیعی 
یکــی از مهمترین اقدامــات در ترویج زایمان 
طبیعی است که باید در هر موقعیت و بازه زمانی 
مورد توجه ویژه کادر درمان و مسئولین مربوطه 
واقع شود. وی اعلام کرد: دومین نشست کمیته 

دانشگاهی ترویج زایمان طبیعی با حضور مدیر 
امور بیماریها و مراکز  تشخیصی و درمانی و سایر 

اعضای کمیته، برگزار شد.
به گزارش فارس ، مدیر امور بیماری ها و مراکز 
تشخیصی درمانی معاونت درمان علوم پزشکی 
هرمزگان در ادامه اظهار داشت: در این نشست 
در خصوص راهکارهای افزایش زایمان طبیعی 
و کاهش ســزارین بدون دلیل پزشکی، تأکید بر 
ترویج زایمان طبیعی بدون درد در بیمارستان های 
استان به خصوص بیمارستان شریعتی، فرهنگ 
سازی در بین عموم مردم جامعه و  راهکارهای 
کاهش سزارین نخســت زا در استان هرمزگان، 

بحث و تبادل نظر صورت گرفت.

ترویج زایمان طبیعی و کاهش سز ارین
 در دستورکار علوم پزشکی هرمزگان 

گــروه خبر // مهلت نام نویســی در 
 طرح نهضت ملی مســکن تا ۱5 آذر

 تمدید شد. 
آرش رضایی، مدیرکل راه و شهرســازی 
هرمزگان گفت: متقاضیان نام نویســی در 
طرح نهضت ملی مسکن تا 15 آذرفرصت 
دارند بــا مراجعه بــه نشــانی اینترنتی 
sAMAn.MrUd.ir می توانند نام نویسی 
کنند. رضایی افــزود:  تاکنون بیش از 17 
هزار و 380 نفر در هرمزگان در ســامانه 
جامع طرح نهضت ملی مسکن نام نویسی 
کردند. او گفت: داشــتن فرم »ج ســبز«، 
نداشــتن مالکیت خصوصی ملک، تاهل 

یا سرپرست خانوار بودن و داشتن سابقه 
حداقل پنج سال ســکونت در شهر مورد 
تقاضای مسکن از شرط های اصلی برای 

نام نویسی متقاضیان است.
رضایی افزود: در یازده شــهر جاســک، 
چارک،  پارســیان،  بندرلنگه،  بســتک، 
حاجی آباد، ســیریک، کنگ، میناب، شهر 
جدیــد علوی و جناح شــرایط برای نام 

نویسی مسکن فراهم است.
به گزارش  باشــگاه خبرنگاران جوان ، 
مدیرکل راه و شهرسازی هرمزگان گفت: 
سهمیه اســتان هرمزگان برای امسال 15 

هزار واحد مسکونی است.

تمدید مهلت نام نویسی 
در طرح نهضت ملی مسکن 

نگاه شیطنت آمیزشان  گروه گزارش//حالا دیگر روی 
هاله  ای از ترس و نگرانی دیده می  شــود. این روزها از 
خنده های سرخوشانه و بی دغدغه  شان خبری نیست، 

خنده ها زیر ماسک چند لایه خفه شده است.
امروز به دلیل شیوع ویروس کرونا کمتر کودکی را می توان 
در پارک ها مشغول بازی دید. از حدود دو سال پیش کرونا 
این ویروس میکروسکوپی به کودکان افسردگی، گوشه نشینی 
و آموزش آنلاین هدیــه داده و امکان ارتباط برقرار کردن 
با دوســتان و همسالان و بازی دسته جمعی را از آنها گرفته 
است. درست است که ویروس کرونا مستقیم و غیرمستقیم 
برای همه افراد جامعه مشکلات ریز و درشت زیادی ایجاد 
کرده اســت اما کودکان بیشــتر از هر قشر دیگری متأثر از 
مشــکلات کرونا بوده اند. به همین دلیل است که  با مجتبی 
حورائی، مشــاور خانواده و علیرضا تبریزی، روان شناس 
کودک درباره تأثیرات کرونا بر روان کودکان صحبت کرده ایم 
و از آنها درباره راهکارهایی برای از بین بردن مشــکلات 
روحی و روانی شــان با کمک اعضای خانــواده و اولیای 
مدرســه پرسیده ایم. گوشه  نشــینی، اضطراب و اختلال در 
برقراری ارتباط از اثرات بیماری کروناست. پس اگر کودکی 
در خانواده دارید و نگران اثرات منفی کرونا بر روحیات او 

هستید، خواندن این گزارش را از دست ندهید.
 دوران کودکی

وقتی از کودکی سخن به میان می آید  خیلی ها به یاد  بچه ای که 
چهار یا پنج ساله است، می افتند. تعریف سن کودکی اما فراتر 
از اینهاست. سن کودکی به دو دوره تقسیم می شود. دوره اول 
برای افرادی تعریف می شود که در سنین دو تا شش سالگی 
قرار دارند. تعریف دوره دوم کودکی اما از شش تا 1۲سالگی 
است. اگر فرزندتان بین دو تا 1۲ سال دارد، شما یک کودک 

در خانه دارید که باید مراقب اثرات کرونا بر او باشید.
 کودکی زیر سایه کرونا

دو تا شش سالگی و شش تا 1۲ سالگی، دو دوره سنی است 
که اتفاقا بسیاری از عادات و رفتارهای فردی در این سنین 
شکل می گیرد. اگر فرزندتان در آینده مضطرب یا پرخاشگر 
شــد، باید ریشه این رفتارها را در کودکی و در همین سنین 
جســت وجو کنید. ماهیت ویــروس کرونا و تصمیماتی که 
مدیران کشــوری برای مدیریت و مقابله با کرونا در پیش 
گرفتند، مانند قرنطینه و آموزش آنلاین اثرات روحی زیادی 

را بر خانواده  و کودکان ایجاد کرده است.
انزوا: گوشه گیری یکی از مهم ترین اثراتی است که ویروس 
میکروسکوپی بر کودکان می گذارد. اگر فرزند شما در خانه 
ماندن را به بیرون رفتن و ارتباط برقرار کردن با هم ســن و 
سالانش ترجیح می دهد، باید بدانید که کودک شما دچار انزوا 
شده است. اگر فرزندتان در سنین شش تا هفت سالگی قرار 
دارد، باید بدانید خطر ضعف در برقراری روابط اجتماعی در 
کمین اوست. کودکان از شش سالگی با قرار گرفتن در جمع 

دوستانشان مهارت های اجتماعی را یاد می گیرند.
قرنطینــه خانگی و آموزش آنلاین امــا فرصت یاد گرفتن 
مهارت های اجتماعی را از آنها  گرفته اســت. به علاوه این 
که ترس از ابتلا به بیماری باعث شــده آنها  به یک انزوای 
خودخواسته پناه ببرند. برای فرزند شما که آموزش آنلاین 
دارد و فرصت بازی با دوســتانش را در حیاط مدرسه پیدا 

نمی کند، عجیب نیست که انزوا سراغش بیاید.

اضطراب: شــنیدن کلمه ویروس کرونا اضطراب و ترس 
را بــا خود به همراه دارد. این حس برای بزرگســالان هم 
بــه وجود می آید. بنابراین ابتلا به اضطراب برای کودکان که 
آسیب پذیرتر هم هستند، عجیب نیست. پس اگر دیدید دست 
فرزندتان عرق می کند، تمرکز ندارد، اشــتهایش کم شده، بد 
خواب اســت و تحریک پذیری اش بالا رفته باید بدانید او 
دچار اضطراب شــده است. به اضافه این اضطراب یادگیری 
دروس در آمــوزش آنلاین می توانــد از اثرات کرونا برای 

کودک شما که در سنین شش تا 1۲ سال قرار دارد، باشد.
افت تحصیلی: تأثیر کرونا بر دوره دوم سن کودکی متوجه 
افت تحصیلی است. در سنینی که کودک شما باید در مدرسه 
حاضر شــود اما به دلیل شــیوع ویروس کرونا آموزش را 
به صورت آنلاین تجربه می کند. با آموزش آنلاین به وجود 
آمدن مشکلات تحصیلی عجیب نیست زمانی که ارتباط بین 
دانش آموز و معلم در پشــت تصویر شیشه ای گوشی همراه 

دیده می شود و ارتباط کلامی و حسی از بین می رود.
 تاثیرات در بزرگسالی

تمام رفتارهایی که فرزند شــما در بزرگسالی خواهدداشت 
نشــات گرفته از اتفاقات و احساساتی است که در کودکی 
تجربه کرده؛ بنابراین کودک شما در بزرگسالی ممکن است 
از اثــرات »اختلال پس از حوادث« کرونا رنج ببرد و دچار 
وسواس رفتاری و فکری، افسردگی و اضطراب شود. اختلال 
پس از حوادث بعد از وقوع یک رویداد غیرمترقبه به وجود 
می آید و هم در کودکان و هم در بزرگســالان دیده می شود. 
در این اختلال ممکن است بعد از پایان حادثه ای، خاطره آن 
تا مدت ها با فرد باقی بماند و اثراتی را به همراه داشته باشد؛ 
اثراتی که به صورت رفتاری وســواس گونه یا حتی ترس 

همیشگی خود را نشان  دهد.
 راهکارهای مهم

بســیاری از اثرات منفی که کرونا بــر روان کودکان ایجاد 
کرده اجتناب ناپذیر اســت. شهروندان از تاثیرات مستقیم و 
غیرمستقیم کرونا در امان نیستند، پس عجیب نیست کودک 
شما هم متاثر از اثرات کرونا باشد. با وجود این شما به عنوان 
پدر و مادر یا اولیای مدارس برای در امان ماندن کودکان از 
اثرات کرونا باید راه هایی را به کار بگیرید. این طور نیست با 
این روش ها تمامی اثرات منفی کرونا را از بین ببرید و به صفر 
برسانید اما تا حدودی می توانید از کودک تان محافظت کنید.

دورهمی دوستانه: مهم ترین مشکلی که کرونا برای کودکان 
ایجاد کرده دوری از دوستان شــان است. به واسطه قرنطینه 
و در خانه نشستن کودک شــما فرصت برقراری ارتباط با 
دوستانش را ندارد و این به مهارت های اجتماعی کودک شما 
ضربه سنگینی زده؛ بنابراین حالا زمان آن است شما به فکر 
فرزندتان باشید و برای او شرایطی ایجاد کنید تا با دوستانش 
ارتباط برقرار کند. خبر خوب اما این است که با واکسیناسیون 
عمومی و باز شدن برخی مراکز، شرایط برای برقراری ارتباط 
بین کودکان بهتر شده اســت. با همفکری والدین دوســتان 
کودکتان برنامه  ریزی کنید و دور هم جمع شوید. لازم نیست 
یک گروه ۲0نفره تشکیل دهید. تنها کافی است سه تا چهار 
نفر کنار هم جمع شوند. اگر دوست ندارید در خانه دورهمی 
دوستانه داشته باشید در فضای باز، در پارکینگ ساختمان یا 
در پارک دور هم جمع شــوید و به کودک تان اجازه دهید با 
دوستانش معاشرت کند. شما و والدین دیگر هم بدون دخالت 

دور از جمع دوســتانه آنها بر رعایت پروتکل های بهداشتی 
نظارت کنید. اگر شرایط برگزاری دورهمی در بیرون از خانه 
را ندارید می توانید دوستان کودک تان را به خانه دعوت کنید. 
از والدین آنها اجازه بگیرید و دوست کودک تان را به عنوان 

مهمان و در خانه قبول کنید.
آمــوزش کرونایی: آموزش آنلایــن در فضای مجازی 
مشــکلات زیادی را برای شما، اولیای مدارس و کودک تان 
ایجاد کرده اســت. هر قدر هم که شما محیط خانه را برای 
فرزندتان آماده کنید اما درس خواندن در مدرسه لطف دیگری 
دارد. او در محیط مدرســه با همفکری دانش آموزان دیگر 
درس می خواند و بنابراین سطح یادگیری اش بالاتر از زمانی 

است که در خانه نشسته.
سخت نگیرید. اســترس آموزش آنلاین برای کودک شما 
زیاد است و همین می  تواند باعث اضطراب های همیشگی او 
شود. شما این اضطراب را با سختگیری، بیشتر نکنید. از معلم 
فرزندتان هم بخواهید فشار زیادی را به فرزندتان وارد نکند.

تعامل با معلم فرزندتان می تواند برای بالا بردن سطح آموزش 
کمک کند. با او در ارتباط باشــید و از مشــکلات درسی 
کودکتان بپرسید. در آموزش آنلاین یک طرف قضیه آموزش 
شما هستید و شــما به عنوان بازوی کمکی باید همراه معلم 
باشید و برای بالا بردن سطح آموزشی فرزندتان تلاش کنید.

از معلم مدرسه بخواهید حداقل یک روز در هفته کلاس های 
درس را در فضای باز مثل حیاط مدرسه یا در پارک تشکیل 

دهد. آموزش حضوری می تواند به فرزندتان کمک کند.
هم با دانش آموزان دیگر در تعامل خواهدبود، هم مشکلات 
درسی اش را با دوستانش در میان می گذارد و هم در محیطی 
شبیه مدرسه می تواند حس حضور در مدرسه را تجربه کند.

بازی با کرونا: کودکان با بازی کردن بسیاری از رفتاری های 
اجتماعی و خصایص اخلاقی را یاد می گیرند؛ این مهم اما با 
همبازی داشتن و در گروه بازی کردن، امکان پذیر است. پس 
فرصت بازی کردن را به فرزندتــان بدهید. کودک تان را به 
پــارک ببرید. به او توضیح دهیــد از خودش مراقبت کند و 
ماســک بزند. اجازه دهید او به اشیا دست بزند. هر زمان که 
به خانه بازگشتید او را حمام کنید. تحقیقات نشان داده است 
ویروس از تماس با ســطح منتقل نمی شود پس اجازه دهید 
فرزندتان با آســودگی بازی کند. بــا فرزندتان بازی کنید. 
بازی های دسته جمعی فرصت یادگیری و برقراری ارتباط را 
به کودک تان می دهد. او با بازی های دســته جمعی می فهمد 
که چطور رفتار کند. شــما به عنوان والدین یا خواهر و برادر 
بزرگ تر یا اعضای خانواده دیگر می توانید شرایطی را برای 
بازی دســته جمعی آماده کنید تا او هم ســرگرم شود و هم 

مهارتی را یاد بگیرد. 
آرامش کرونایی: زندگی در شــرایط قرنطینه و درحالی که 
نگران ابتلا به ویروس هســتید استرس زاست. شما اما باید 
آرامش را به خانه و کودک تان برگردانید. دعوا نکنید. ســعی 
کنید مشــکلات زناشویی را به دور از چشم فرزندان تان حل 
کنید. نگرانی را به کودک تــان هدیه ندهید و فضای خانه را 
برای او آرام کنید. مهارت های آرام کردن خود را به فرزندتان 
آموزش دهید. به او یاد دهید برای آرام کردن خود نفس های 
عمیق بکشــد و بازدم کاملی داشته باشد. به او آموزش دهید 
برای دوری از استرس و اضطراب عضلات خود را منقبض و 
منبسط کند. به او یاد دهید اضطرابش را مدیریت کند./جام جم

از کارشناسان درباره اثرات کرونا بر کودکان و راه های کاهش این آسیب ها پرسیده ایم

کودکی پشت دیوارهای کرونا


